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n suriye’de Esad’ın devrilmesinden sonra rejiminyaptığı katliamlar tek tek dünyanın gözü önüneseriliyor. Rejimin işkence ve ölüm merkezi olarakkullandığı Sednaya Hapishanesi’nin ‘Beyaz bina’bölümü görüntülendi. Şam’a 30 kilometre uzaklık-taki hapishanede binlerce kişi rejim güçleri tara-fından sessiz ve sistematik şekilde öldürüldü. On-lardan geriye duvarlara yazdıkları masajları kaldı.
n uluslararası kuruluşların raporları, Esad reji-minin Sednaya’da ‘toplu idam’ yoluyla yargısız in-fazlar yaptığını, alıkoyduklarını kasıtlı şekilde in-sanlık dışı koşullarda tuttuğunu, onlara defalarcaişkence yaptığını ve sistematik olarak yiyecek, su,ilaç ve tıbbi bakımdan mahrum bıraktığını gösteri-yor. Sednaya cezaevi yerleşkesinde, ‘beyaz bina’ ve‘kırmızı bina’ olarak 2 gözaltı tesisi vardı. 
n suriye’de devrilen rejimin suçlarının tespiti içinhapishane arşivleri kritik önem taşırken, SNHRMüdürü Fadl Abdülgani, “Belgeler, işkence suçu iş-leyenleri öğrenmemizi sağlayacak tüm detaylarıiçeriyor. O belgelerdeki bilgileri aynı zamandaSNHR’nin bilgileriyle karşılaştırma imkanı bulmuşoluruz. Her detayı öğrenmemiz gerekir ki gerçeğeulaşmamıza yardımcı olacaktır” dedi. / 7’de

n aBd Dışişleri Bakanı AntonyBlinken, Temsilciler Meclisindedüzenlenen Afganistan oturu-munda Gazze’deki gelişmelernedeniyle protesto edildi. Pro-testoların gölgesinde geçen otu-rumda Blinken’in konuşmasınabaşlamasının hemen ardındanbir protestocu, Gazze ile ilgilimesajların yer aldığı bir pankartaçtı ve ‘Soykırım Bakanı’ ve ‘Gaz-ze Kasabı’ sloganları attı. 

n PrOTesTOCu, güvenlik görevli-leri tarafından salondan çıkarıldıancak olayın ardından oturum-da tansiyon dinmedi. Blinken’inkonuşmasına devam ettiği sıra-da bir başka gösterici ayağa kal-karak, ‘Kanlı Blinken’ ve ‘Gaz-ze’de çocukları öldürmeyi bıra-kın’ sözleriyle tepki gösterdi. Buprotestocu da güvenlik güçleritarafından müdahale edilereksalon dışına çıkarıldı. / 7’de

iSGAlCi iSrAil!Filistin topraklarını yıllardır işgal eden, bir yıldan fazla süredir Gazze’de soykırım uygulayan terörist İsrail,Esad rejiminin çökmesi sonrası gözünü Suriye topraklarına dikti. Bu ülkeye yönelik artan hava saldırıları vekaradan işgal sürecinde, Kuneytra iline bağlı 2 köyü daha İsrail tarafından işgal edildi. BM Raportörü Katrou-galos, İsrail’in Suriye’ye yönelik saldırılarının, bölgedeki hukuksuz eylemlerinin bir devamı olduğunu belirtti
ESAD’ın ÇöKÜŞÜnÜ FırSAT BİlDİ

n suriye’de Beşar Esad rejiminin çöktüğü pazargününden itibaren İsrail, Suriye’ye 500’den fazlasaldırı düzenledi. Birleşmiş Milletler'in (BM) pro-testolarına rağmen terörist İsrail güçleri, 1974’tenbu yana iki ülkeyi ayıran tampon bölgeye askeribir saldırı başlattı. Bu saldırılar, ülkenin 54 yıllıkEsad ailesi yönetiminden kurtulduğu dönemdegeldi. İsrail, komşusu Lübnan’a saldırılarına veGazze’deki soykırım savaşına da devam ediyor.Peki İsrail şimdi neden Suriye’ye saldırıyor? İsrail,silah depoları, mühimmat depoları, havaalanları,deniz üsleri ve araştırma merkezleri dahil olmaküzere askeri tesisleri hedef alıyor.
TAMPOn BölGEYE ASKEr YığDı

n iŞgalCi İsrail yıllardır Suriye’ye yönelik saldırıları-nı İran’ın askeri hedeflerini ortadan kaldırdığınıiddia ederek yapıyor. Ancak İran şu anda Suriye’dehiçbir askeri gücünün bulunmadığını açıkladı.Şimdi de Suriye’nin askeri altyapısını yok etmeyeodaklandığını ileri süren İsrail, Suriye’deki silahla-rın “aşırılık yanlılarının” eline geçmesini engelle-meye çalıştığını iddia ediyor. Ayrıca Suriye ile İsra-il’i ayıran Golan Tepeleri boyunca uzanan tamponbölgeye de askeri birlikler konuşlandırdı. Arazi,1974 yılında BM arabuluculuğunda imzalananateşkes anlaşmasının bir parçası olarak resmen si-lahtan arındırılmış bölge olarak belirlenmişti.

İSrAİl’İn ‘CEzASızlığının’ ETKİSİ
n BM Uluslararası Düzen Raportörü George Katrou-galos ve BM Filistin Özel Raportörü Francesca Al-banese, Gazze ve işgal altındaki Filistin toprakla-rındaki insan hakları ihlallerine ilişkin basın top-lantısı düzenledi. BM Filistin Özel Raportörü Alba-nese, İsrail’in saldırıları altında bulunan Gazze’desahadaki durumun felaket seviyesinde olduğunusöyledi. İsrail’in şu anda Suriye’de de saldırılar dü-senlediğini hatırlatan Albanese, bu noktaya gelin-mesinde İsrail’in ‘cezasızlığının’ etkili olduğunavurgu yaptı. Albanese, İsrail hiçbir zaman ulusla-rarası toplumun çoğu üyesinin sahip olduğu stan-dartlara tabi tutulmadığını hatırlattı.

KAnunSuzluğun Bİr örnEğİ
n kaTrOugalOs, son dönemde İsrailli yetkililer ta-rafından BM’ye karşı benzeri görülmemiş saldırı-lar yaşandığının altını çizdi. Terör devleti İsrail’inBeşşar Esad rejiminin devrilmesinin ardından Su-riye’ye yönelik devam eden saldırılarına işareteden Katrougalos, “Suriye, gerçekten de bir kalıbınparçası. Bu saldırılar, İsrail’in bölgede sergilediğikanunsuzluğun bir örneğidir. İsrail egemen birdevlete karşı kışkırtma olmaksızın saldırılar dü-zenliyor. Filistin’de, Lübnan’da, Suriye’de yaşana-caklar, BM kurallar sistemi dediğimiz şeyin, ulus-lararası yasallığının hayatta kalması için nihai tur-nusol testidir” ifadelerini kullandı. / 6’da

İsrail, Suriye’de Baas rejiminin devrilmesinin ardın-
dan bu ülkeye yönelik artan hava saldırıları ve ka-
radan işgal sürecinde, Kuneytra iline bağlı 2 köyü

daha işgal etti. İsrail güçleri, Suriye’nin güneybatı-
sındaki Kuneytra bölgesinde işgali genişletiyor. İs-

rail ordusuna ait iş makinaları Kuneytra’ya bağlı
Hürriyet beldesi yakınlarında çalışma yürüttü.

'Kanlı 
soykırım bakanı'
BLINKEN’A, KONGRE’DE 

GAZZE PROTESTOSU:

Geriye 
sadece 
isimler 

kaldıEsad rejiminin yıkılmasından sonra Suriye’de yaşananlar tek tek gün yüzü-ne çıkıyor. Çok katlı gizemli hapishane Sednaya, tüm dünyanın gündemineotururken, Uluslararası Af Örgütü’nün 7 yıl önceki raporu ortaya çıktı. On-lardan geriye ise sadece hapishane duvarlarına yazdıkları masajlar kaldı
HTŞ lideri Colani:

İşkencecileri
teslim edin

n suriye devlet Başkanı Beşar
esad’ın devrilmesinde öncü rolü
olan Heyet Tahrir eş-Şam’ın
(HTŞ) lideri Muhammed el Cola-
ni, rejimin hapishanelerinde iş-
kence ve ölümlerden sorumlu
olanların adaletten kaçamayaca-
ğını söyledi. devlet yayın kurulu-
şunun Telegram kanalında açık-
lama yapan Colani, “Onları suri-
ye’de takip edeceğiz ve adaleti
sağlayabilmemiz için ülkelerden
kaçanları teslim etmelerini isti-
yoruz” ifadelerini kullandı. suri-
ye'de iç savaşın başlamasından
bu yana kaybolan 130 bin kişi-
nin çoğunun hapishane sistemi
içinde kaybolduğuna inanılıyor.

n Hazine ve Maliye Bakanı Meh-met Şimşek, Dünya Bankası'nınbu ay Türkiye'ye yönelik yaklaşık1,2 milyar dolarlık dış finansma-nı onayladığını belirtti. BakanŞimşek, “Dünya Bankası ile bera-ber bu yıl içinde diğer kreditör-lerden sağlanan uygun koşulludış finansman tutarı 7,7 milyardoları buldu. Bu tutarın yıl sonu-na kadar artmasını bekliyoruz”açıklamasında bulundu.

Türkiye'ye 7,7 
milyar dolarlık 
dış finansman

n Türkiye Cumhuriyet MerkezBankası (TCMB) ekim ayı caridenge istatistiklerini açıkladı.Türkiye ekonomisinde cari den-ge ekim ayında 1,88 milyar dolarfazla verdi. Böylece cari dendegebeş yıl sonra beş ay üst üste fazlaverdi. Eylül ayında cari denge 3milyar dolar fazla vermişti.

Cari fazla 
serisi sürüyor

Mahir Esad'a 
ait uyuşturucu

deposu 
ele geçirildi

n suriye’de, Beşar Esad’ın kardeşi Mahir Esad tarafından yönetildiğiiddia edilen ve ülkenin en büyük uyuşturucu depolarından biri olarakbilinen bir merkez muhaliflerin kontrolüne geçti. Esad rejiminin ikti-darının sona ermesinin ardından, yeni hükümete bağlı güvenlik güçle-ri, captagon başta olmak üzere birçok uyuşturucunun üretildiği ve de-polandığı bir tesisin ele geçirildiğini duyurdu. Şam yakınlarındaki biraskeri üste bulunduğu belirtilen merkezin tam konumu açıklanmadı.

SDG, ABD 
iHA'sını 
vurdu

n suriye’nin kuzeyinde ABD’nin destekle-diği törörist SDG güçleri, ABD’ye ait 30milyon dolarlık MQ-9 Reaper model tipiinsansız hava aracını yanlışlıkla vurarakdüşürdü. ABD tarafından resmi açıklamayapılmazken, ABD vergi mükelleflerininparasının boşa gittiği yorumları yapıldı. 

n Fransa’da yapılan bir araştırma, başörtü-lü öğrencilerin iş başvurularında büyükbir ayrımcılığa maruz kaldığını ortayakoydu. Araştırma, başörtülü kız öğrencile-rin, başörtüsü takmayan öğrencilere göreiş başvurularında yalnızca yüzde 18,6 ora-nında olumlu geri dönüş aldığını gösterdi. 

Fransa'da başörtülü 
öğrencilere ayrımcılık
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Aynı zamanda Atatürk Eğitim ve 
Araştırma Hastanesi Enfeksiyon 
Hastalıkları birim sorumlu olan 
Demirdal, sağlık kongresi için geldiği 
Antalya'da AA muhabirine, kış 
mevsimine girilmesiyle viral, özellikle 
üst solunum yolu enfeksiyonunda artış 
olduğunu söyledi. 

Soğuk havada kapalı ortamlarda 
daha fazla kalınmasının enfekte olan 
kişinin diğerlerine bulaştırma riskini 
arttığını dile getiren Demirdal, özellikle 
iş yerlerinde enfekte olan kişinin 
maske takmasının önemli olduğunu 
vurguladı. 

Viral enfeksiyonlardan korunmak 
için bağışıklığı güçlü tutmak gerek
tiğini kaydeden Demirdal, şöyle devam 
etti: 

"Her sebze ve meyvelerden ola
bildiğince faydalanmak, dengeli ve 
doğal beslenmek önemli. Düzenli egz
ersiz yapmak bağışıklığı güçlendirdiği 
için kışın da viral enfeksiyonlardan ko
runmak için egzersizi aksatmamak 
gerekiyor. En azından günde 2045 
dakika tempolu yürüyüş yapın, sıvı 
tüketimini artırın. Hasta olmamak veya 
iyileşmek için illaki vitamine sarılmak 
gerekmiyor, vitaminlerin fazlası da 
zararlı olabiliyor. Rastgele takviyeler 
alınmamalı. Grip olduktan sonra hasta 

kendini kötü hissediyorsa fiziksel ak
tivitenin azaltılması lazım. Çünkü isti
rahat daha çabuk iyileşmeyi sağlar." 

Demirdal, üst solunum yolu enfek
siyonu nedeniyle özellikle antibiyotik
lerin çok fazla ve gereksiz 
kullanıldığına dikkati çekerek, bunun 
son derece sakıncalı olduğunu dile ge
tirdi. 

 
"Durumunuz kötüyse 'nasıl olsa 

geçer' diye beklemeyin" 

Üst solunum yolu enfeksiyonlarının 
büyük çoğunluğunun viral enfeksiyon
lar olduğuna işaret eden Demirdal, 
"Viral enfeksiyonlarda antibiyotik kul
lanmayın, ilaç paylaşımı yapmayın, 
evde kalan ilaçları da kullanmayın. İlaç 
kullanmak hem gereksiz tüketim hem 
maliyet hem de dirençli bakterilerin 
ortaya çıkmasına neden olur. Bütün 
bunlar önemli sorunlar. Ağrınız varsa 
tabii ki ağrı kesici alabilirsiniz ancak 
antibiyotikleri doktor tavsiyesiyle kul

lanmak gerekiyor." uyarısında bulundu. 
Demirdal, viral enfeksiyonların baş, 

boğaz ağrısı, burun akıntısı, kırgınlık, 
halsizlik, iştahsızlık öksürük gibi belir
tiler verdiğini ifade etti. 

Birkaç günü geçen belirtiler 
olduğunda hastaneye başvurulmasını 
öneren Demirdal, "Ayakta duramaya
cak kadar kötüyseniz 'nasıl olsa geçer' 
diye beklemeyin, doktora görünün." 
dedi.(AA)

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı 
Vedat Işıkhan, sosyal medya hesabın
dan yaptığı açıklamada, Cumhur
başkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın 18 
yaş altındaki tip 1 diyabet hastası 
çocuklar için sensörlü glikoz izlem ci
hazlarının Sosyal Güvenlik Kurumunca 
geri ödeme kapsamına alınacağını 
duyurduğunu anımsattı. 

 
Bu kapsamda, Sağlık Uygulama 

Tebliğinde (SUT) yapılan değişikliğin 
Resmi Gazete'de yayımlandığını ak
taran Işıkhan, böylelikle tip 1 diyabet 
hastası çocuklar için önemli bir iy
ileştirmeyi hayata geçirdiklerini ifade 
etti. 

 
Bakan Işıkhan, şunları kaydetti: 
 
"18 yaş altı tip 1 diyabet hastası 

çocuklarımızın kan şekeri takibini ya
pabilmek için ihtiyaç duydukları 
'sürekli cilt altı glikoz izlem sistemi' 
Sosyal Güvenlik Kurumumuz tarafın
dan geri ödeme listesine dahil 
edilmiştir. Vatandaşlarımız, Bilimsel 
Komisyon'dan onay alacak ölçüm ciha
zlarını, uzman hekimlerimizin reçete 
etmesi ile kısa sürede medikallerden 
temin edebilecek. Çocuklarımızın 
sağlığı, huzuru bizim en büyük 
önceliğimiz. Tip 1 diyabet hastası 

kıymetli evlatlarımıza ve ailelerine 
hayırlı olmasını temenni ediyor, hasta
larımıza şifalar diliyorum." 

 
Kan bileşenleri ve hemodiyaliz te

davisine ilişkin destek yüzde 45 
artırıldı 

Bakan Işıkhan'ın açıklamasında pay

laştığı görselde ise SUT ile ilgili diğer 
düzenlemeler de yer aldı. 

 
Buna göre, kan bileşenleri ve he

modiyaliz tedavisinin SGK geri ödeme 
fiyatları yüzde 45 artırıldı. Kemik iliği 
nakli öncesi hazırlık sürecinde kul
lanılan ilacın hasta onay kuralı 

kaldırılarak ilaca erişim kolaylaştırıldı. 
Akciğer kanseri tedavisinde kullanılan 
akıllı ilaca hastaların daha erken 
dönemde erişimleri sağlandı. 

 
Ayrıca mitokondriyal sitopati hasta

larına aylık 800 lira ödeme yapıl
masına karar verildi. (AA)

Moodist Psikiyatri ve Nöroloji Hastanesi 
Çocuk ve Ergen Psikiyatristi Uzman Dr. Se
bile Aslı, yaptığı yazılı açıklamada, farklı 
şart ve koşullarda depresyon yaşayanların 
bu durumlarının görmezden gelinmesinin 
bu kişilerin hayatlarını olumsuz etkileyen 
süreçler doğurabileceğini belirtti. 

 
Tedavi edilmeyen depresyonun kro

nikleşebileceğini ve tekrarlama ile yaşam 
kalitesinde belirgin düşüşe neden olabile
ceğini vurgulayan Eke, özellikle eğitim 
süreçleri içinde olan çocuk ve gençlerin 
yaşadığı ergenlik depresyonunda erken 
tanı ve tedavinin önemine işaret etti. 

Eke, 1112 yaş ile 1920'li yaşlar arasın
daki dönemin ergenlik dönemi olarak ad

landırılabileceğini belirterek, bu 
dönemdeki bilişsel gelişimler ile gençlerin 
daha karmaşık düşünmeye, gelecek ile il
gili süreçleri daha fazla sorgulamaya 
başladığını, akranları ve aileleri ile 
iletişimlerinde değişimler olduğunu ak
tardı. Eke, "Ergenlerin aileleriyle çatışma 
yaşamaları sıklıkla gördüğümüz gelişim 
dönemi özelliklerindendir. Bu süreçte aile 
içi çatışmaların beklenenden fazla olması, 
depresyon ve kaygı gelişimine yatkınlık 
oluşturabilir." ifadelerini kullandı. 

 
Eke, ergenlik dönemindeki depresyon 

ve eşlik eden ruhsal bozuklukların tanısını 
koyarken klinisyenin hem genç hem de ai
leyle görüştüğünü, depresyon tanısının 

klinisyen tarafından klinik görüşme ile 
konulduğunu kaydetti. 

 
"Tedavi edilmediğinde gençlerin duy

gusal, sosyal ve akademik gelişimleri 
olumsuz etkileniyor" 

Semptomların şiddetini ölçmek ve takip 
etmek için çocuk ve ergenlere özgü de
presyon ölçeklerinden yararlanıldığını be
lirten Eke, şu değerlendirmede bulundu: 

"Depresyon tedavi edilmediğinde genç
lerin duygusal, sosyal ve akademik 
gelişimleri olumsuz etkilenir. Akademik 
başarıları düşebilir, okul reddi ve okulu 
bırakma görülebilir. Akranlarından uzak
laşma ve sosyal izolasyon artabilir. Ayrıca, 
alkolmadde kullanımı, kendine zarar 
verme ve intihar riski yükselir. Depresyon 
kronikleştiğinde ise ileride tekrarlama ih
timalinin artması ve kişinin yaşam kalitesi 
önemli ölçüde düşmesi görülen 
süreçlerdir. Bu nedenle ergenlik dönemi 
depresyonunda erken tanı ve tedavi çok 
önemlidir." 

Erken yaşta depresyon tanısı alan 
çocukların akrabalarında da depresyonun 
daha fazla görüldüğüne dikkati çeken Eke, 
aynı şekilde ailede intihar öyküsünün bu
lunmasının da çocuk ve ergenlerde de
presyon görülme sıklığını arttırdığını 
kaydederek, "Ebeveynlerinde psikopa
toloji olan gençlerde de depresyon gelişme 
riski artıyor. Annedeki depresyon öyküsü 
çocuk ve ergenlerdeki depresyon için hem 
genetik hem de çevresel bir risk fak

törüdür. Olumsuz aile ortamında büyüyen, 
istismar ve ihmal gibi travmatik yaşan
tıları olan gençlerde depresyon gelişme ih
timali daha yüksektir." ifadelerine yer 
verdi. 

Ergenlik döneminde gençlerin akranları 
tarafından kabul edilme ve beğenilme 
arzusu duyduklarını, akran ilişkisinde zor
luk yaşayanlarda yalnızlık hissi, özgüven 
problemleri, sosyal kaygıların sıklıkla 
görülebildiğini aktaran Eke, bunların var
lığının depresyon gelişimi açısından risk 
oluşturduğuna işaret etti. 

 
"Aileler, çocukları yargılamadan din

lemeli" 
Eke, akran zorbalığının da gençlerde de 

depresyon açısından riski arttığını vurgu
layarak, şöyle dedi: 

 
"Bu nedenle ebeveynler depresyon be

lirtileri konusunda bilgili olmalı ve çocuk
larındaki değişimlere dikkat etmelidir. Bu 
süreçte aileler, çocukları yargılamadan 
dinlemeli, gencin anlaşıldığını hisset
tirmeli ve duygusal olarak yanlarında ol
malıdır. Aileler çocuklarında depresyon 
belirtilerini fark ettikleri zaman çocuk ve 
ergen ruh sağlığı uzmanına başvurmaktan 
çekinmemelidir." 

Hafif düzeyde depresyonda psikoeğitim, 
destekleyici müdahaleler, okul ve aileyi te
daviye dahil etmenin etkili yollar 
olduğunu vurgulayan Eke, orta düzey de
presyonda ise bilişsel davranışçı terapi, 

kişilerarası terapi, kabul ve adanmışlık ter
apisi (ACT), şefkat odaklı terapi, küçük 
çocuklarda oyun terapisinden yararlanıla
bileceğini bildirdi. 

Terapi ile yeterli fayda sağlanamayan 
bazı olgularda ilaç tedavisi gerekebile
ceğini belirten Eke, kronik ve dirençli de
presyon gibi ağır düzeyde depresyon 
varlığında ise terapiye ek olarak psikofar
makolojik tedavilerin kullanıldığını, intihar 
riski olan ve ayaktan tedavi ile yeterli 
fayda sağlanamayan hastalarda da çocuk 
ve ergen psikiyatri servisinde yatarak te
davi önerildiğini kaydetti. 

 
Eke, ergen depresyonun belirtilerini 

şöyle sıraladı: 
 
"Mutsuzluk, keyifsizlik, içe kapanıklık, 

ağlama atakları, sinirlilik ve öfke kon
trolünde zorlanma. Yaptığı etkinliklere 
karşı ilgide belirgin azalma veya hiçbir 
şeyden zevk alamama. İştah değişiklikleri, 
uyku problemleri, sakin ve dingin 
kalmakta zorlanma veya hareketlerde 
yavaşlama, enerji düşüklüğü, kronik 
yorgunluk, umutsuzluk, karamsarlık. 
Değersizlik düşünceleri veya aşırı suçluluk 
duyguları, konsantre olmakta zorluk 
çekme, okul başarısında düşme ve okul 
reddi. Alkolmadde kullanımı, davranış 
problemleri, self mutilasyon (kendine 
zarar verme davranışı), tekrarlayan ölüm 
ve intihar düşünceleri veya intihar gir
işimi."(AA)

Aile içi çatışmaların ergenlerde depresyon ve 
kaygı gelişimine yatkınlık oluşturabileceği uyarısı 

AA muhabirinin edindiği bilgilere göre, her yıl özel 
sağlık kuruluşlarını olağan ve olağan dışı denetim
lerden geçiren Bakanlık, uzman ekiplerle bu çalış
malarını aralıksız sürdürüyor. 
Bu kapsamda, Ocak 2024'ten bugüne kadar 

Türkiye genelinde özel sağlık kuruluşlarına yönelik 
60 binden fazla denetim yapıldı. 
Denetimlerde aykırılık tespitlerine göre, 229 özel 

sağlık tesisine "faaliyet durdurma", 1507 özel sağlık 
tesisine "idari para cezası" verildi, ilgili kuruluşlar 
hakkında 160 suç duyurusunda bulunuldu. 
 
Özel hastaneler mevzuatı tamamen yenilenecek 
"Yenidoğan çetesi"ne ilişkin soruşturma sürecinde 

10 özel hastanenin ruhsatını iptal eden Bakanlık, 
özel ve kamu hastanelerindeki işleyişin yeniden ele 
alınması, sistemdeki sıkıntıların tespit edilip sil baş
tan düzenlenmesine yönelik çalışmalara da hız 
verdi. 
Sağlık Bakanı Kemal Memişoğlu'nun talimatıyla ilk 

olarak özel hastaneleri de içine alan mevzuatı tama
men yenilemeye hazırlanan Bakanlık, uzmanlar 
öncülüğünde, özel sağlık kuruluşlarının ruhsat
landırılması, faaliyet sürecindeki hizmet ve kalite 
standartları, kuruluşların sağlık hizmeti sunarken 
uyguladığı fiyatlandırma politikaları, denetimler ve 
uygulanan yaptırımlara kadar birçok başlığı masaya 
yatırdı. 
Ayrıca kamu, özel ve üniversite hastanelerinde 

sağlık hizmet sunumları ve kalite standartlarına il
işkin ruhsatlandırma ile faaliyet süreçleri de 
bütüncül bakış açısıyla yeniden ele alındı. 
Bu kapsamda, yakın dönemde Özel Hastaneler 

Yönetmeliği, Hastanelerin Denetleme Yönetmeliği, 
Ambulans Hizmetleri Yönetmeliği'nde önemli 
değişiklikler yapılacak. Özel hastanelerin işleyişi, 
sağlık meslek mensuplarının serbest meslek icrası 
kuralları, sağlık yapıları ve sağlık araçlarına ilişkin 
düzenlemeler de gündeme gelecek. 
 
Denetim seferberliği başlayacak 
Bakanlık, gelecek dönem, kamu, özel ve üniversite 

hastanelerinin hem yoğun bakımlarında hem de 
genel bölümlerindeki denetimlerinde şeffaf, bilişim 
tabanlı, bilimsel verilere ve risk yönetimine dayalı, 
yapay zekanın kullanılacağı, çoklu denetim 
mekanizmalarını oluşturmayı da planlıyor. 
Türkiye'nin önde gelen 13 yenidoğan yoğun bakım 

uzmanıyla oluşturulan "Yenidoğan Yoğun Bakım 
Denetim ve Değerlendirme Bilimsel Komisyonu" da 
tüm yenidoğan yoğun bakım ünitelerine yönelik 
habersiz denetimlere başlayacak. Yenidoğan uzman
larının da yer alacağı denetimlerde, fiziki incelemel
erden ziyade, doğru tedavilerin uygulanıp 
uygulanmadığına yönelik detaylı, ileri incelemeler 
yapılacak. 
Bakanlık, benzer denetimleri, acil servisler, yetişkin 

yoğun bakım gibi alanlarda kurulacak komisyonlar 
öncülüğünde de gerçekleştirecek.(AA)

Özel sağlık kuruluşlarına 
bu yıl 60 binden fazla 

denetim yapıldı 

Tip 1 diyabet hastası çocukların "diyabet  
sensörü" SGK'nin geri ödeme listesine alındı 

"Viral enfeksiyonlardan korunmak için  
egzersiz yapmayı ihmal etmeyin" uyarısı 
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KAYSERİ'DE çaldıkları plakayı 
taktıkları araçla polisten kaçan 2 
şüpheli yakalanarak gözaltına alın-
dı. Edinilen bilgiye göre; içerisinde 
O.Y. ve O.C.Y.'nin bulunduğu 38 VR 
485 plakalı otomobil, polisin 'dur' 
ihtarına uymayarak kaçtı. Yapılan 
incelemede plakanın çalıntı olduğu 
tespit edilirken, yaklaşık 5 kilomet-
relik kovalamaca sonucu şüpheliler 
aracı Melikgazi ilçesine bağlı Yıldı-
rım Beyazıt Mahallesi Atasözü So-
kak üzerindeki boş araziye çalışır 
vaziyette bırakarak kaçtı. Olay yeri-
ne çok sayıda polis ekibi sevk edi-
lirken, yaya olarak kaçan O.Y. ve 
O.C.Y. polis ekipleri tarafından kısa 
süre içerisinde yakalanarak gözal-
tına alındı. Aracın çevresinde gü-
venlik önlemi alan ekipler de ince-
leme yaptı. Araç çekici ile otoparka 
çekilirken, şüpheli 2 kişinin çeşitli 
suçlardan arandığı belirlendi. Olay-
la ilgili soruşturma başlatıldı. İHA

Çalıntı plakalı 
araçla polisin 
'dur' ihtarına  

uymayan şüpheliler 
yakalandı 

ANADOLU Otoyolu Düzce mevkiin-
de bulunan dinlenme tesisinde park 
halinde ki tırın içerisinde 1 kişi ölü 
bulundu. Olay Anadolu Otoyolu Düzce 
geçişi Ankara istikametinde meydana 
geldi. Alınan bilgilere göre İstan-
bul’dan Ankara’ya seyir halinde olan 
ve sürücüsü öğrenilemeyen 34 DC 
5813 plakalı mercedes marka tır din-
lenme tesislerine geçtiğimiz günlerde 
giriş yaptı. Daha sonra hareket etme-
yen tır ile ilgili jandarma ekiplerine 
bilgi verildi. İhbar üzerine bölgeye ge-
len ekipler tır dorsesinde yaptığı ça-
lışmada Lider Singin’i (23) ölü buldu. 
Bölgede jandarma ekiplerince incele-
me başlatılırken, savcının incelemesi-
nin ardından gencin cenazesi otopsisi 
yapılmak üzere morga kaldırıldı. Jan-
darma ekipleri konu ile ilgili geniş 
çaplı soruşturma başlattı. İHA

Park halindeki  
tırın dorsesinde 

ölü bulundu 

SİVAS'TA düzenlenen eş zaman-
lı operasyonlarda çok sayıda kaçak 
silah ele geçirildi, gözaltına alınan 
7 şüpheliden 3'ü tutuklandı. 

İl Emniyet Müdürlüğü Kaçakçı-
lık ve Organize Suçlarla Mücadele 
(KOM) Şube Müdürlüğü ekipleri, 
İstanbul'dan kente silah ve mühim-
mat sevkiyatı yapıldığı bilgisi üze-
rine harekete geçti. 22 Ekim'de Si-
vas girişinde durdurulan bir araçta 
yapılan aramada; 3 ruhsatsız ta-
banca, 5 tabanca şarjörü ve 7 adet 
fişek ele geçirildi. Araçtaki şüpheli 
gözaltına alınarak çıkarıldığı mah-
kemece tutuklanıp cezaevine gön-
derildi. Operasyon kapsamında Si-
vas'a gönderilen silah ve mühim-
matın İstanbul Sultanbeyli ilçesin-
den temin edildiği tespit edildi. İs-
tanbul'da yakalanan şahıs, adliyeye 
sevk edilip tutuklanarak cezaevine 
gönderildi. 

Genişletilen soruşturmada, silah 
ve mühimmatları teslim alarak 
yasa dışı yollardan Sivas'ta satışını 
yapmaya çalışan 5 şüpheli daha 
tespit edildi. 5 Aralık'ta Sivas mer-
kez ve Yıldızeli ilçesinde 6 adrese 
eş zamanlı operasyon düzenlendi. 
Yapılan aramalarda; 3 ruhsatsız ta-
banca, 45 adet tabanca fişeği, 2 ku-
rusıkı tabanca, 4 ruhsatsız av tüfe-
ği, 89 adet av tüfeği kartuşu ve 7 
tabanca şarjörü ele geçirildi. 

Bu operasyonda gözaltına alı-
nan 7 şüpheliden 3'ü, çıkarıldıkları 
mahkemece tutuklanarak cezaevi-
ne gönderildi.  İHA

Sivas'ta silah ve 
mühimmat  
kaçakçılığı  

operasyonu:  
7 gözaltı,  

3 tutuklama 

İstanbul'un Arnavutköy ilçesinde 
erkek arkadaşıyla bir otele giden 
genç kızın odadan cansız bedeni 
çıktı. Polis ekiplerinin olayla ala-
kalı çalışması devam ederken kı-
zın şeker hastası olduğu ve gece 

saatlerinde insülin alabilmek için 
eczaneye gittikleri öğrenildi. 

Erkek arkadaşıyla konakladığı otel 
odasında ölü bulundu 

Duvarı kırıp 35 yıllık komşusunun eşyalarını çalmıştı, "Alkolün etkisindeydim" dedi 
İZMİR'İN Bayraklı ilçesinde 35 

yıllık komşusunun duvarını delip 
çeyizlik eşyalarını çalan ve daha 
sonra duvarı yeniden inşa eden hır-
sız, polis ekiplerinin sıkı takibi so-
nucu kıskıvrak yakalandı. Şüpheli-
nin emniyetteki ilk ifadesinde, olay 
anında alkolün etkisinde olduğunu 
ve bir anlık gafletle olayı gerçekleş-
tirdiğini söylediği öğrenildi. 

Olay geçen kasım ayında Bayrak-
lı ilçesi Postacılar Mahallesi'nde ya-
şandı. Yeni yılın şubat ayında evlen-
me hazırlıkları yapan ve ailesinin 
yanında yaşayan Ahmet Sağlam 
(29), oturacağı eve yeni eşyalar aldı. 
İddiaya göre bunu bilen ve yeni eş-
yalar alınan evin hemen bitişiğinde 
oturan ailenin 35 yıllık komşusu 
F.C., balyozla önce kendi duvarını 
kırdı sonra da Sağlam'ın evinin du-
varını kırarak içeri girdi. 35 yıllık 
komşu, evdeki iki televizyon, beyaz 
eşyalar, mobilyalar, halılar, küçük ev 

aletleri, avizeleri alarak kendi evine 
taşıdı. Ardından evin duvarını örüp 
sıvayan F.C. mutfak kapısından çıkıp 
kayıplara karıştı. Eve gelince şaşkın-
lık yaşayan Ahmet Sağlam'ın kız 
kardeşi durumu polise haber verdi. 

Polis dedektif gibi çalıştı, sak‐
landığı yerde kıskıvrak yakaladı 

Olayın ardından şüpheliyi yaka-
lamak için çalışma başlatan polis 
ekipleri, evden parmak izi aldı. Tek-
nik ve fiziki takip başlatan ekipler, 
F.C.'nin kaçtığı Ankara'dan İzmir'e 
geldiğini belirleyip saklandığı adre-
si tespit etti. Gerçekleştirilen ope-
rasyonla yakalanan şüpheli gözaltı-
na alınarak emniyete götürüldü. 

Gözaltına alınan F.C.'nin emniyet-
teki ifadesinde olay anında alkollü 
olduğunu söyleyip, “Bir anlık gaflete 
düştüm. Alkollüydüm, olayı bu yüz-
den gerçekleştirdim” dediği öğrenil-
di. Emniyetteki işlemleri tamamla-
nan F.C., adliyeye sevk edildi. İHA

Beşiktaş'ta arıza  
yapan İETT otobüsü 

geri geri kaydı,  
kazaya sebep oldu 

BEŞİKTAŞ'TA arıza yapan 
İETT Özel Halk otobüsü arıza ne-
deniyle geri geri kaymaya başla-
dı. Şoförün aracı kendi imkanla-
rıyla durdurmaya çalıştığı anlar 
kameraya yansırken, hızlanan 
otobüs seyir halindeki araçlara 
çarparak durabildi. 

Olay, önceki gün akşam saat-
lerinde Beşiktaş Barbaros Bulva-
rı'nda meydana geldi. Edinilen 
bilgiye göre trafiğin yoğun oldu-
ğu cadde üzerinde henüz belirle-
nemeyen bir nedenle arızalanan 
İETT Özel Halk Otobüsü geriye 
doğru kaymaya başladı. Şoförün 
el frenini çekmeden otobüsten 
inerek kendi imkanlarıyla dur-
durmaya çalıştığı o anlar trafikte-
ki bir aracın güvenlik kamerasına 
yansıdı. Trafik içerisinde geri 
doğru giden İETT Özel Halk oto-
büsü daha sonra bir araca çarpa-
rak durabildi. Kazada yaralanan 
olmadığı, araçlarda hasar meyda-
na geldiği öğrenildi. İHA

MALTEPE’DE bir 
servis minibüsünün 
içerisinde uyuşturucu 
madde ticareti yaptığı 
belirlenen şahıslara 
baskın yapıldı. Yakala-
nan 2 şüpheliden 1’i 
tutuklandı. 

İstanbul Emniyet 
Müdürlüğü görevlileri, 
6 Aralık 2024 tarihin-
de Maltepe Küçükyalı 
Mahallesinde bir ser-
vis minibüsünde nar-
kotik madde ticareti 
yapıldığının belirlen-
mesi üzerine çalışma 
başlattı. Plaka bilgileri-
ni tespit eden ekipler 
aracı izlemeye başladı. 
Şüpheli bir şahsın ara-
ca bindikten sonra 
araç şoförü ile para 
alışverişi yaptığının 
belirlenmesi üzerine 
şahıslar gözaltına alın-
dı. Kimlik bilgileri tespit edilen 
A.K.(36) ve M.A.G.(54) isimli şa-
hısların yapılan kontrollerinde 
A.K.’nin daha önceden “uyuşturu-
cu madde ticareti” suçundan kay-
dının olduğu belirlendi. Şahıslara 
yapılan sorgulama sonucunda ise 
A.K.’nin parayı aldıktan sonra suç 
unsuru maddeleri ikamet adre-

sinden getireceğinin anlaşılması 
üzerine şahsın aynı mahallede 
bulunan adresine yönelik operas-
yon düzenlendi. Operasyon neti-
cesinde adreste yapılan aramalar-
da; 810 gram marihuana, 1 adet 
hassas terazi, 1 adet ruhsatsız ta-
banca, 22 adet fişek, 1 adet cep 
telefonu, 62 bin 100 TL nakit para 
ele geçirildi. Konu ile ilgili yakala-

nan şahıslardan M.A.G. isimli şa-
hıs hakkında ‘Kullanmak İçin 
Uyuşturucu veya Uyarıcı Madde 
Bulundurmak’ suçundan işlemle-
rinin tamamlanmasının ardından 
adli makamlarca serbest bırakıldı. 
A.K. isimli şahıs ise ‘Uyuşturucu 
veya Uyarıcı Madde İmal ve Tica-
reti’ suçundan tutuklanarak ceza-
evine gönderildi. İHA

OLAY, dün gece saatlerinde Arnavutköy Merkez Ma-
hallesi'nde bulunan Royal Mass isimli bir otelde gerçek-
leşti. Akşam saatlerinde Gaye Akel isimli genç kız ile sev-
gilisi olduğu iddia edilen C.A. isimli kişi buluştu. Sultanga-
zi'den beraber toplu taşıma kullanarak Arnavutköy'deki 
otele gelmek isteyen çift yol güzergahında şeker hastası 
olduğu öğrenilen Gaye Akel'in rahatsızlanmasıyla bir res-
toranda durakladılar. Daha sonra tekrar otele doğru yola 
çıktılar. Saat 17.15 sıralarında otele gelen çift resepsiyon 
kayıtlarının ardından beraber otel odasına çıktı. Otel oda-
sında bir müddet vakit geçirdikten sonra Gaye Akel'in tek-
rar fenalaşması üzerine sevgilisi olduğu iddia edilen C.A. 
eczaneye giderek ilaç almak istedi. İlk başta gittiği eczane-
den ilaç alamayan C.A. otel odasına geri dönüp kız arka-
daşı Akel'le birlikte eczaneye tekrar gitti. Eczaneden insü-
lin alan çift daha sonra otel odasına geri döndü. Otel oda-
sında beraber vakit geçiren çiftten Gaye Akel, gecenin iler-
leyen saatlerinde tekrardan rahatsızlandı. Kız arkadaşının 
duş almasına yardımcı olan C.A. , iddiaya göre daha sonra 
uyuya kaldı. Sabah uyandığında kız arkadaşının nefes al-
madığını fark eden C.A. resepsiyondan yardım isteyerek 
sağlık ekiplerinin olay yerine gelmesini istedi. Yapılan ih-
barlar üzerine olay yerine sağlık ekipleri sevk edildi. Ekip-
ler ilk incelemesinde, genç kızın yaklaşık 2 saat önce yaşa-
mını yitirdiğini tespit etti.  İHA

Maltepe’de servis minibüsünde 
uyuşturucu ticaretine baskın 
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Ateist bir çocuğun dindar babasının yaşadığı
ıstırabı ve geriye dönüp baktığında yapması ge-
reken muhasebeden bahseder misiniz? Nerelerde
yanlışlıklar var?-Dindar bir babanın, çocuğunun ateist olduğunuöğrenmesi büyük bir ıstırap kaynağıdır. Çünkü budurum, baba için sadece bir inanç çatışması değil,aynı zamanda çocuğunu koruyamama, ona manevibir miras aktaramama gibi hislerle derinleşen bir içmuhasebeyi de beraberinde getirir. Ancak bu ıstırabın,bir suçlama veya pişmanlık döngüsü yerine, bir mu-hasebe ve çözüm arayışına dönüşmesi gerekir. İşteburada, baba açısından bazı soruları sormak ve geç-mişteki yaklaşımları gözden geçirmek önemlidir.

Nedir onlar?-Öncelikle, baba çocuğuyla kurduğu iletişimi sor-gulamalıdır. Çocuğunuzla inanç konularını konuşurkenbir “otorite” figürü mü oldunuz, yoksa “bir dost” ve“rehber” mi? Çocuklar, soru sormak ve bazen eleş-tirmek isterler. Ancak bu sorulara yeterince açık,sabırlı ve mantıklı cevaplar verilmezse, bu onlarıinançtan uzaklaştırabilir. Eğer bir çocuk, “şüphe” ne-deniyle inançtan uzaklaştıysa, bu şüphenin bilimselveya akli delillerle giderilmemiş olması, babanınkendi yaklaşımını gözden geçirmesi gereken bir du-rumdur. Bir diğer önemli nokta, dinin çocuğa nasılanlatıldığıdır. Din, bir sevgi, şefkat ve hikmet temeliüzerine oturtulmalı; korkutucu bir yük veya sadecebir zorunluluk olarak sunulmamalıdır. BediüzzamanSaid Nursi, iman hakikatlerinin akıl, bilim ve vicdanüçgeninde anlaşılabileceğini ve sevdirilmesi gerektiğinisıkça vurgular. Eğer çocuk, dini bir baskı veya sorgu-lama fırsatının olmadığı bir ortamda deneyimlediyse,bu durum onu inançtan uzaklaştırmış olabilir.
Ebeveynler kendi bu durumda nasıl sorgula-

malıdır?-Anne baba, kendisini sorgularken sadece hatalaraodaklanmamalı, aynı zamanda çocuğuyla yeni birilişki kurmanın yollarını aramalıdır. Risale-i Nur’dasıkça geçen “samimi arayış” (ihlas) vurgusu buradayol gösterici olabilir. Çocuğa, dinî konularda özgürcekonuşabileceği bir alan sunulmalı, sorularına akılcıve hikmetli cevaplar verilmelidir. İnanç, zorla kabulettirilecek bir kavram değildir; sevgiyle, hikmetle vesamimiyetle benimsenir. Anne baba, hatalarındanders çıkararak, kendisini geliştirmek için bir fırsatolarak görebilir. Dini öğretim, sadece nasihatle değil,aynı zamanda hâl ve tavırla yapılmalıdır. Çocuğunbir inançsızlık yoluna girmiş olması, babanın hâlâbir rehberlik yapabileceği anlamına gelir. Çocuğuninançtan tamamen kopmamış olması, bir bağ kurmafırsatının hâlâ var olduğunu gösterir. Önemli olan,bu bağı sevgi ve anlayışla güçlendirmektir.
Dini cemaat liderleri, hocalar, mürşitler “ate-

izm, agnostizim ve deizm konusunu yaygınlaş-
tırmayalım” diyerek kendine bir kaçış mazereti
oluşturmuşken siz nasıl girdiniz bu alana?-Ateizm, agnostisizm ve deizm gibi kavramlarıntartışılması, çoğu zaman toplumumuzda bir tehditolarak algılanıyor. Bazı dini liderler ve mürşitler, bukonuları dile getirmenin bu fikirleri yaygınlaştıracağınainanarak, sessiz kalmayı ya da bu konulara girmemeyitercih ediyor. Ancak benim bakış açıma göre, susmakveya kaçınmak, bu sorunların büyümesine ve gençlerinzihninde yer etmesine yol açar. Zira susmak, şüpheyibesleyen en büyük unsurlardan biridir. Soruları veşüpheleri ciddiye alarak, onlara hikmetli ve tatminedici cevaplar vermek, hakikatin aydınlatılmasındaelzemdir.Risale-i Nur’un rehberliğinde, bu konulara cesurcaeğilmenin bir gereklilik olduğunu düşünüyorum. Be-diüzzaman Said Nursi, eserlerinde inanç meseleleriniele alırken, bilimsel gerçekler, aklî deliller ve vicdanitatminle birleştirdiği benzersiz bir yöntem kullanmıştır.Bu yaklaşım, günümüz gençlerinin sorgulamalarınaen doğru cevabı sunabilecek bir modeldir. Eğer bizlerbu konuları konuşmazsak, gençler cevaplarını başkayerlerde, çoğu zaman yetersiz ya da yanlış kaynaklardaarayacaklardır. Bu da onların zihinlerinde daha fazlaşüphe ve belirsizlik oluşturacaktır.

Kaçınmak bu düşüncelerin yaygınlaşmasına
engel olamadı değil mi?-Olamadı, evet. Bu alana girmemin bir diğernedeni de bu konulardaki soruların günümüzde hiç

olmadığı kadar yaygınlaşmış olmasıdır. Sosyal medyave dijital platformlar, inanç konularını tartışmak içingençlerin en sık kullandığı alanlar haline geldi. Buplatformlarda, ateizm, agnostisizm ve deizmi des-tekleyen fikirler oldukça etkili bir şekilde sunuluyor.Eğer bu fikirlerin karşısında, sağlam bir inanç temeliyleoluşturulmuş, akılcı ve hikmetli bir dil kullanılmazsa,gençlerin bu fikirlere kapılması kaçınılmaz hale gelir.Ben de bu yüzden, bu tartışmalardan kaçınmakyerine, bu alanda aktif olarak yer almayı tercih et-tim.
Bir akademisyen olarak farklı bakıyorsunuz…-Tabi. Bu konuları ele alırken, meseleye bir tehditgibi değil, hakikate ulaşmanın bir vesilesi olarak ba-kıyorum. Her şüphe, aslında bir arayıştır. Önemliolan, bu arayışa doğru rehberlik edebilmek ve hakikategiden yolu gösterebilmektir. Bu alana girmek benimiçin bir kaçış değil, bir sorumluluk meselesidir. Eğerbizler bu soruları konuşmazsak, hakikatin sesi du-yulmaz olur. Ben hem bir akademisyen hem de biryazar olarak, bu meselelerde açık, samimi ve cesurbir şekilde hakikati savunmayı bir görev olarak gö-rüyorum.
Yazı dizinizin yeterince anlaşıldığını düşünüyor

musunuz?-Yazı dizimin yeterince anlaşılıp anlaşılmadığı ko-nusunda kesin bir yargıya varmak zor. Çünkü herokuyucu, yazıları kendi bilgi birikimi, düşünce yapısıve algı seviyesine göre değerlendiriyor. Ancak benimamacım, karmaşık meseleleri herkesin anlayabileceğibir sadelikte sunmak ve okuyucuların zihninde ha-kikate dair bir pencere açabilmek. Geri dönüşlerdenanladığım kadarıyla, yazılarımın bir kısmının anla-şıldığını ve kavrandığını görmek beni mutlu ediyor.

Uzun yazmanız ciddiye aldığınızın bir delili
mi?-Yazılarımı bir vazife bilinciyle hazırlıyor ve busüreçte elimden geldiğince hassas davranmaya çalı-şıyorum. Yazdığım bir metni defalarca okuyup yenidengözden geçiriyorum; her fikirden insanı dikkatealarak, ifadelerimin herkes tarafından anlaşılabilirolmasına özen gösteriyorum. İfrat ve tefritten kaçın-mak, dengeli bir üslup benimsemek ve kelimelerimititizlikle seçmek benim için çok önemli. Yanlış anla-şılabilecek cümleleri yeniden ele alıp daha açık veanlaşılır bir hale getirmeye gayret ediyorum. Empatiyiise hiçbir zaman elden bırakmıyorum; çünkü oku-yucuyla sağlıklı bir bağ kurmanın yolu, samimiyet veözen göstermekten geçiyor.Bütün bu titizliğime rağmen, insanların kalplerine,gönüllerine ve düşüncelerine hükmetmek benimelimde değil. Gerisi Allah’a kalmış. Ben üzerimedüşeni yapabildiğim kadarıyla yapmaya çalışıyorum. Elbette, yazı dizimin herkese ulaşması ve herkestarafından tam anlamıyla anlaşılması mümkün ol-mayabilir. Ancak bu yazıların bir kısım okuyucununzihninde bir farkındalık oluşturduğunu görmek benimutlu ediyor. Çünkü benim gayem, insanların hakikateulaşma yolculuğunda bir rehberlik sunmak ve onlaradüşündürücü bir pencere açmak. Eğer bu yazılar, tekbir kişinin bile zihninde bir ışık uyandırabilmişse,bunu bir başarı olarak kabul ederim.

Hiç tepki aldınız mı “safi zihinleri idlal ediyor-
sunuz” diyerek veya başka sebeplerle?-“Hayır”, şimdiye kadar böyle bir tepki almadım.Ancak, bu ihtimali hep düşündüm ve açıkçası bu ko-nuda hassasiyet göstermeye çalıştım. Çünkü “safi zi-hinleri idlal etme” tehlikesi, özellikle bu tür derin vehassas konuların ele alındığı bir yazı dizisi için gerçekbir endişe kaynağı olabilir. Bu nedenle, yazılarımıhazırlarken, yanlış bir yönlendirme riskine karşı sonderece dikkatli davranmayı prensip edindim.Yazılarımda, meselelere netlik kazandırmaya vekarmaşık kavramları herkesin anlayabileceği bir sa-delikte sunmaya gayret ediyorum. Ayrıca, okuyucununzihninde hakikate dair bir pencere açarken, onlarıgereksiz şüphelerle karşı karşıya bırakmamak içinkelime seçimlerime ve ifade tarzıma büyük özengösteriyorum. Bu, benim için bir sorumluluk mese-lesidir. Bununla birlikte, bu tür konuların tamamenüstü kapalı bırakılmasının da doğru bir yaklaşım ol-madığını düşünüyorum. 

Neden böyle düşünüyorsunuz?-Çünkü ateizm, agnostisizm ve deizm gibi meseleler

günümüz dünyasında bariz bir şekilde ortadadır veözellikle gençler arasında bu konular sıkça tartışıl-maktadır. Bu gerçeklik karşısında suskun kalmak yada bu konuları yok saymak, samimi bir hakikat ara-yışına zarar verebilir. Oysa, meseleleri doğru birüslupla ele almak ve okuyuculara sağlam bir rehberliksunmak hem bir gereklilik hem de bir vazifedir.Ben de bu çerçevede, elimden geldiğince dengelive hassas bir şekilde bu meseleleri ele alıyorum. Ya-zılarımda, hakikati arayan zihinlere ışık tutmayı veonları düşündürmeyi hedefliyorum. Eğer bu yazılar,yanlış anlaşılma riski taşımadan insanlara faydalıolabiliyorsa, bu benim için bir mutluluk kaynağıdır.Ancak her zaman bilirim ki, insanların kalplerine vegönüllerine nüfuz etmek benim elimde değil; gerisiAllah’a kalmıştır.
Yazı diziniz daha çok dindarlara yönelik bir

üslup taşıyor diyebilir miyiz?-Böyle bir algı oluşursa buna gerçekten üzülürüm.Çünkü yazılarımı hazırlarken asıl hedefim yalnızcadindarlar değil, hakikati arayan herkese ulaşmaktır.Elbette dindarların da bu tür meseleleri bilmeye, an-lamaya ve çözüm yollarını öğrenmeye hakkı ve ihtiyacıvardır. Ancak, yazılarımın odağı yalnızca dindar birokuyucu kitlesi değil. Eğer yazılarımın sadece din-darlara hitap ettiği düşünülüyorsa, bu yazılarımınruhunun tam olarak kavranamadığı anlamına gelir.Benim burada hedefim, ateist, agnostik, deist ya dadindar fark etmeksizin, “hakikati arayan herkesin”zihnine bir pencere açabilmek. Çünkü hakikati aramak,inançlı ya da inançsız, her insanın temel bir ihtiyacıdır.Yazılarımda bu ihtiyaca cevap verebilmek, okuyucununhangi düşünceye sahip olduğundan çok, onun samimibir arayış içinde olup olmamasıyla ilgilidir. Hakikatiarayan bir zihin, yazılarımda bir ışık bulabilir.
Bu dizide evrensel bir dil tutturmaya mı çalı-

şıyorsunuz?-Evet, bu nedenle, yazılarımda kullandığım üslubumümkün olduğunca evrensel bir zeminde tutmayaçalışıyorum. Anlatımlarımda bilimsel veriler, aklîdeliller ve vicdani düşüncelerle hakikate giden yollarıgöstermeye gayret ediyorum. Çünkü mesele yalnızcainançlı bir kitleye hitap etmek değil, hakikatin bir-leştirici gücünü ortaya koymak ve her düşüncedeninsanı bu yola davet etmektir. Yazılarımın hakikatiarayan herkese hitap etmesi temel gayemdir. Eğerbir kişi ister dindar ister inançsız olsun, yazılarımıokurken kendisine sorular sormaya, düşünmeye veçözüm yolları aramaya yöneliyorsa, işte o zamanamacımın gerçekleştiğini hissederim. Benim için enbüyük mutluluk, bu yazıların bir kalbe dokunmasıve bir zihinde yeni bir pencere açmasıdır.
Yazı dizini okuyup size yazan ve itiraz eden bir

ateist veya agnostik oldu mu? Okumuşlar mı yani?-Okumuş olmalarını çok isterim, ancak bana bufikirden kişilerden doğrudan bir dönüş olmadı.Açıkçası, böyle bir dönüş yapılmasını beklemem de.Bu, doğal bir durum; çünkü ateist, agnostik ya dadeist birinin yazılarımı okumuş olsa bile, kendi dü-şüncelerini paylaşmak ya da bana dönüş yapmakkonusunda tereddütlü davranabileceğini düşünüyo-rum. Bugüne kadarki tecrübelerime dayanarak, butür bireylerin düşüncelerini kendilerine sakladıklarınıya da çevreleriyle paylaştıklarını gözlemliyorum.Tabii ki yanılıyor da olabilirim. Yine de okuyucula-rımdan aldığım geri bildirimlere göre, bazı okuyu-cularım bu yazıları ateist, agnostik veya deist arka-daşlarıyla paylaşıp bu konularda görüş alışverişindebulunuyorlarmış. Bu durum beni sevindiriyor; çünküyazılarımın sadece bir okuyucu kitlesiyle sınırlı kal-madığını ve farklı düşünce gruplarına ulaştığını gös-teriyor. Benim için asıl önemli olan, bu yazıların “ha-kikati arayan herkese” bir şekilde ulaşması ve dü-şüncelerine dokunabilmesidir.

Anladığım kadarıyla bu yazı dizisi Risale-i Nur-
ların düşünce sistematiğine göre hazırlanmış, öyle
mi?-Evet, yazılarımı hazırlarken bir vazifeyi yerinegetirmenin gayretiyle hareket ediyorum. Benim gör-evim, Risale-i Nur'ların rehberliğinde aydınlık pen-cereler açmak, hakikati arayan herkesi güzel birüslupla düşünmeye ve sorgulamaya davet etmektir.Okutmak, tesir ettirmek ya da insanlarda değişimlermeydana getirmek benim işim değil, Allah’ın işidir.

Benim için önemli olan, “üzerime düşeni en iyi şekildeyapmak” ve gerisini Allah’a bırakmaktır.
Geri dönüşler o halde belirleyici olmuyor sizin

için…-Biliyorum ki, bir yazının etkisi her zaman geridönüşlerle ölçülemez. Bazen sessizce okunur, içsel-leştirilir ve farklı bir şekilde yankı bulur. Yazılarımınbu yankıyı oluşturmasını umuyorum. Eğer bu yazılarbir ateist, agnostik ya da deist bireyin hakikati sor-gulamasına vesile olabiliyorsa, bu benim için enbüyük mutluluktur. Yazıların bu şekilde paylaşılarakbir fikir alışverişine zemin hazırlaması, yazılarımınhedefine ulaştığını gösteriyor.
Ülkemiz dışında da okunduğuna ilişkin veri

var mı?-Evet, var. Yazılarımın farklı coğrafyalarda da ilgigördüğünü bilmek beni ayrıca mutlu ediyor. NewYork’tan, Hollanda’dan, Sudan’dan gelen okuyucumesajları, yazılarımın ulaştığı genişliği görmek açı-sından benim için büyük bir sevinç kaynağı. Hattabazı okuyucularımız, yazılarımı Türkçe bilmeyen in-sanlarla da paylaşmak istediklerini ifade ederek,“Keşke bu yazılar İngilizceye çevrilse” dediler. Buteşvikle, yazılarımı İngilizce çevirilerle de sunmayabaşladık. Bu da yazılarımızın evrensel bir zemindedaha fazla kişiye ulaşması adına önemli bir adımoldu. Doğrudan bir geri dönüş almasam da yazılarımınfarklı düşünce gruplarına ulaştığını ve bu konularıntartışılmasına vesile olduğunu bilmek benim içinyeterli. Çünkü benim gayem, hakikati arayan herkesiçin bir pencere açmak ve onları düşünmeye davetetmektir.
Dizi devam edecek mi ve kitaplaştırmayı dü-

şünüyor musunuz?-Yazıya kitap olması amacıyla başlamadım. Ancak,okuyuculardan gelen yoğun istekler ve yazı dizisiningördüğü ilgi, beni bu konuda düşünmeye yöneltti.Bu konuda çokça talep var, ancak şunu belirtmeliyimki, ben bu yazıları kitap formatında yazmadım. Eğerbu diziyi bir kitaba dönüştürecek olursam, baştansona yeniden ele almam, bir kitap formatında dü-zenlemem ve içeriği bu doğrultuda yeniden yazmamgerekecek. Bu da oldukça zaman ve emek isteyen birsüreç. Şu anki haliyle bile basılması gerektiğini dü-şünenler var, ancak siz benim titizliğimi ve hassasi-yetimi biliyorsunuz. Böylesine önemli bir konuyuaceleye getirmek istemem.
Son olarak planınıza uyabildiniz mi yoksa

uzadı mı?-Başlangıçta 17 bölümde tamamlamayı planlı-yordum. Ancak, empati kurarak yazmaya özen gös-terdiğimden ve her bölümde yeni sorular, akla gele-bilecek farklı şüpheler veya argümanlar ortaya çıktı-ğından, yazı dizisi beklenenden uzun sürdü. Görüneno ki, bu yolculuk 30 bölüme kadar uzayabilir. Hakikatiarayanlara daha kapsamlı ve doyurucu bir rehberliksunmak için bu süreci doğal akışına bırakıyorum.Çünkü bu dizinin temel amacı, yalnızca sorularacevap vermek değil, aynı zamanda okuyucuyu dü-şünmeye ve hakikate dair kendi yolculuğunu yapmayateşvik etmektir.

Her Şüphe Bir Arayıştır
İlk bölümünü geçtiğimiz günlerde ya-
yınladığımız söyleşimize devam ediyo-
ruz. Dindar ailelerin çocuklarının ne-
den kendileri gibi inanmayıp ateist,

agnostik veya deist oldukları konusu-
nu irdelediği dizi yazısı üzerinde ko-

nuşmayı sürdürüyoruz. Çocukların so-
rularının ciddiye alınarak sahih bir öz-

gürlük alanı içinde onların dilini kulla-
narak iletişim kurmanın önemine dair
sorularımızı Dr. Salahattin Altundağ

açık yüreklilikle cevaplandırdı.

1964 yılında Mardin’de dünyaya geldi.Yatılı okulda eğitim alması ve gençlik yıllarındaDemiryollarında çalışması dolayısıylaTürkiye’nin birçok ilinde yaşama fırsatı buldu.Bu süreç, farklı insanlarla ve fikirlerle tanış-mayı sağladı. Türkiye’nin çalkantılı 70’li yıl-larını birebir deneyimlemiş ve o dönemin etki-lerini hem kişisel gelişiminde hem de düşünselyolculuğunda derinden hissetti.1987 yılında, o yıllarda farklı düşüncelerinve çatışmaların merkezi haline gelmiş Di-yarbakır’a geldi. İslâmî fikirlerden inkârcıdüşüncelere kadar geniş bir yelpazede farklıgörüşlerle karşılaşması burada mümkün oldu.Diyarbakır’da Üniversitede kendini yenidenkeşfetti ve bu ortamda fikrî ve fizikî anlamdabirçok zorluk, baskı ve zorbalıkla mücadeleetti. Ancak, bu mücadeleler onu güçlendirdi veolgunlaştırdı. 37 yıldır Diyarbakır’da yaşıyor.Evli ve üç çocuk babası. Dicle Üniversitesi’nde Doktor Öğretim Üye-si olarak görev yapıyor. 

SALAHATTİN 
ALTUNDAĞ KİMDİR?
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Yatırımcı İlişkileri Derneği (TÜYİD) 
tarafından düzenlenen TÜYİD Yatırımcı 
İlişkileri Zirvesi bu yıl "Yatırımcı İlişkileri 
ile Fark Yaratmak" ana temasıyla gerçek
leştirildi. 

 
Zirvede konuşan Arıkan, Türkiye'de 

kayıtlı yatırımcı sayısının 36 milyon, 
bakiyeli yatırımcı sayısının ise 10 milyon 
600 bin olduğunu söyledi. 

 
Arıkan, pay senedinin doğrudan 

yatırımcı sayısının 6 milyon 900 bin 
civarında olduğunu, dolaylı yatırımcı 
sayısına bakıldığında ise yatırım fon

larına yatırım yapan 5,5 milyona yakın 
kişi ile 4,5 trilyon liralık bir portföy 
değerine ulaşıldığını belirtti. 

 
Bu yatırım fonlarının içerisinde çok 

önemli oranda hisse senedi içeren fonlar 
olduğunu bildiren Arıkan, "Bizde kayıtlı 
olmayan bir de BES fonları var. Yani 
toplamda baktığımız zaman Türkiye'de 
şirket hisse senetleri, pay senetlerinden 
kar elde eden 10 milyonu aşan yatırımcı 
var." açıklamasında bulundu. 

 
Arıkan, yatırımcı ilişkilerinin çok 

değerli, önemli bir altyapı gerektirdiğine 

işaret ederek, "Türkiye olarak kurduğu
muz bu altyapı, yatırımcı hizmetlerine il
işkin hakikaten çok sağlam, değerli ve 
önemli." diye konuştu. 

 
SPK'nin liderliği ve düzenleyici kuruluş 

olarak yön göstermesinin bu anlamda 
çok kıymetli olduğunun altını çizen 
Arıkan, şunları kaydetti: 

 
"MKK'nin kuruluşu 2001, operasyona 

başlaması ise 2005. Neden böyle bir 4 
yıllık zaman alıyor? Çünkü biz Türkiye'de 
sermaye piyasalarını dijitalleştiren şirke
tiz. Kağıda basılı her ne varsa bunun diji

tal kayda dönüşmesi sağlanmış oluyor. 
Dünyada buna benzer yapıları ortaya 
koyabilen piyasalar, ülkeler pek yok. Yani 
bu anlamda özgüvenimiz gerçekten üst 
düzey. Mutfakta olanlar yeterince bilin
miyor. Biz finansal altyapı, teknoloji ku
rumuyuz. Mutfak tarafında olduğumuz 
için de MKK yeterince bu anlamda bilin
meyebilir. Finansal okuryazarlık an
lamında da bunların bilinmesinde fayda 
olduğunu düşünüyorum. 2023 yılı özel
likle ne kadar pozitif bir şekilde yatırım 
sayısında artışla geçti biliyoruz. 2020 
Nisan ayında kapanmalar başladığında 
yatırım sayısı pay senedi için doğrudan 

yatırımcı sayısı 1,5 milyon kişiye ulaş
mamıştı. 1 milyon 400 bin küsur bin 
civarındaydı. Cumhuriyetimizin 100. 
yılında 2023'te ne kadar hızlı bir çıkış tır
manış olduğunu görüyoruz. 2022 yılının 
sonunda 3 milyonları henüz yeni 
geçmiştik. 2023 başında 3 milyonluk 
sayıları pay senedi yatırımcı sayısını yeni 
konuşuyorduk. 2023'ün başında 3,3 mi
lyonluk oran kasım  aralık son 
çeyreğinde 8,5 milyonlara geldi ve 
2024'ün mayıs ayında 8 milyon 682 bin 
998 yatırımcı sayısıyla maksimumu 
gördük."

İstanbul Ticaret Odası (İTO) Başkanı Şekib Avdagiç, aralık 
ayında yapılacak Para Politikası Kurulu (PPK) toplantısında faiz

lerin 250 baz puan düşürülebileceğini öngördüklerini belirtti. 

İTO Başkanı Şekib 
Avdagiç'ten faiz ve  

kur değerlendirmesi 

İstanbul Ticaret Odası (İTO) 
Başkanı Şekib Avdagiç, AA 
muhabirine yaptığı değer
lendirmede, yurt içi ve yurt dışın
daki finans dünyasının 
öncelikleriyle Türkiye'deki iş 
dünyasının önceliklerinin tama
men kesişmediğini ifade etti. 

Sepet döviz kurundaki 11 aylık 
artışın yüzde 1415 mer
tebesinde olduğuna dikkati çeken 
Avdagiç, "Enflasyonda ise yine ilk 
11 aylık dönemde artış yüzde 43 
mertebesinde. Dolayısıyla, 
Türkiye'deki ihracatçı arada yak
laşık 30 puanlık bir makasla karşı 
karşıya kaldı. Bu taşınabilir, 
sürdürülebilir ve devam edilebilir 
bir makas değil." dedi. 

Avdagiç, özellikle ihracat kesi
minin 2025 yılında ciddi sıkışık
lıkla karşı karşıya kalacağının 
öngörülmesi gerektiğine işaret 
ederek, "Buna bağlı olarak 
Türkiye'ye yatırım yapmaya gele
cek kesimlerde Türkiye'deki bu 
rekabetle ilgili yaşanan 
gelişmeleri yani bazı sahalarda 
rekabetçiliğimizi kısmen yitiriyor 
olmamızı dikkate alarak, kendi 
yatırım planlarını gözden geçire
ceklerdir." ifadelerini kullandı. 

Sıfırdan yatırım yapan yabancı 
sermayeye, "greenfield" diye 
tabir edilen yatırımlara öncelik 
verilmesi ve özen gösterilmesi 
gerektiğini dile getiren Avdagiç, 
"Bunun da artık bu dönemden 
itibaren yüksek teknoloji üreten 
şirketler için Türkiye'nin cazip 
olacak şartlar sunabileceğini 
öngörüyoruz." diye konuştu. 

 
"PPK toplantısında faizlerin 

250 baz puan düşürülebile
ceğini öngörüyoruz" 

Enflasyon, kredi hacimleri, 
tasarruf oranları, mevduatların 
ne kadarının krediye 
döndürülebildiği dikkate 
alındığında faizle ilgili öngörü
lerin ortaya koyulması gerek
tiğini aktaran Avdagiç, "Bu 
çerçeveden baktığımız zaman biz 
aralık ayında yapılacak PPK 
toplantısında faizlerin 250 baz 
puan düşürülebileceğini 
öngörüyoruz. Bu hem makul bir 
şekilde düşme trendine giden en
flasyonla uyumlu bir adım ola
caktır hem de 2025 yılına 
girerken psikolojik katkısı önemli 
olacaktır." şeklinde konuştu. 

Avdagiç, Türkiye'deki birçok 
ihracatçının 2024 yılını çok 
makul karlarla veya kontrollü 
zararla geçirdiğinin altını çizerek, 
"2025 yılında bunun iki yönlü 
sonuçlarını takip etmemiz 
gerekiyor. Bir taraftan çok değerli 
Türk lirası, ithalatı cazip hale ge
tiriyor ve birçok üreticinin yurt 
içinde üretmekten ziyade daha 
uygun şartlarla ürünleri, malları 
yurt dışından getirmesine sebe
biyet veriyor. Bir taraftan da ihra
catı baskıladığı için ihracatımızın 
azalmasına yol açıyor. Bu da bu 
sene 80 milyar dolar mertebesine 

kadar düşeceğini öngördüğümüz 
mal ihracatındaki dış ticaret 
dengemizin tekrar 100 mil
yarların üzerine çıkmasına sebe
biyet verebilir." ifadelerini 
kullandı. 

 
"Türkiye'nin üreterek, ihraç 

ederek oluşturacağı rezervlere 
yoğunlaşması gerekiyor" 

Türkiye'ye dışarıdan ciddi kay
nak geldiğini, rezervlerin arttığını 
belirten Şekib Avdagiç, bunun 
önemli bir kısmının emanet para 
olduğunu, rezervlerin tahkim 
edilmesi anlamında değerli bu
lunduğunu vurguladı. 

Avdagiç, gelecek yıl ve de
vamında Türkiye'nin üreterek, 
ihraç ederek oluşturacağı rez
ervlere yoğunlaşması gerektiğine 
işaret ederek, "Misafir para gelir, 
buradaki avantajların bittiğini 
hissettiği anda gider ama ihracat 
yaptığımız zaman o kaynak gelir 
ve ülkede kalır. Dolayısıyla 2025 
yılının, 2024 yılında ciddi bir 
bedel ödeyerek ihracat yapmaya 
devam eden sektörlerin daha 
fazla destekleneceği, onların bek
lentilerinin ve süreçlerinin daha 
sağlıklı çalışmasının öncelik
lendirileceği bir yıl olması 
gerekiyor." dedi. 

Yatırımların önemli olduğunu 
ve her çeyrekte pozitif kalması 
gerektiğini dile getiren Avdagiç, 
şunları aktardı: 

"Yatırım, bundan sonraki 123 
yıl sonraki büyümeyi tetikleyecek 
ana unsurdur. Eğer yatırımlar 
negatife dönerse, kısa vadeli 
büyüme rakamlarında beklenti
lerinize uygun netice alabilirsiniz 
ama orta ve uzun vadede yatırım 
noksanlığından dolayı büyüm
enizi sürdürebilir halde tutmanız 
mümkün olmaz. Dolayısıyla o 

büyüme rakamıyla beraber bence 
onun alt kırılımlarını çok ciddi bir 
şekilde analiz etmemiz ve onların 
her birini pozitifte tutacak ön
lemleri almamız lazım." 

 
"İstihdam oluşturmaya, ihra

cat yapmaya devam edeceğiz" 
Avdagiç, 2023'ün sonunda 

açıklanan OVP'ye göre, 2024'te 
enflasyon ve kur bakımından 
toplamda 2425 puanlık bir 
sapma olduğunu belirterek, orta
lama öngörülen kurun yüzde 11'i 
aşan sapma gösterdiğini, enflasy
onun sene sonundaki tahmini 
dikkate alındığında yaklaşık 
yüzde 13 yukarıda gerçekleşe
ceğini ve 2425 puanlık bir 
sapma olduğunu söyledi. 
Şekib Avdagiç, 2025'e yönelik 

OVP'de özellikle kurla ilgili bu 
sapmanın kesinlikle olmaması 
gerektiğine işaret ederek, "(2025 
yılı) Kurun 2024'te yaşanan ciddi 
kayıplarının telafi edileceği bir yıl 
olması önemli. Bir de bunların 
içinde hem kamunun hem özel 
sektörün ücret politikasının da 
tasarruf tedbirlerinin de bu poli

tikayla uyumlu olarak kurgulan
ması gerekiyor." diye konuştu. 

Türk iş dünyası olarak hiçbir 
zaman iyimserliklerini kay
betmediklerini dile getiren 
Avdagiç, şöyle devam etti: 

"Biz bu ülkede üretmeye, 
ticaret yapmaya, yatırım yap
maya, istihdam oluşturmaya, 
ihracat yapmaya devam edeceğiz. 
Gündeme gelen bazı konuları çok 
etkili bir şekilde ekonomi poli
tikası kurmaylarıyla görüşme 
imkanımız oluyor. Kendilerine 
yaklaşımları için teşekkür ediy
oruz. Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Cevdet Yılmaz ve Hazine ve 
Maliye Bakanı Mehmet Şimşek 
geldiler. Burada uzun bir toplantı 
yaptık. Diğer bakanlarımızla bir 
araya geliyoruz. Kendilerine 
problemlerimizi, beklentilerimizi, 
sıkıntılarımızı, taleplerimizi ak
tarıyoruz. Tüm süreçlere verdik
leri katkılar için kendilerine 
teşekkür ederiz."(AA)

Bankacılık Düzenleme ve 
Denetleme Kurumunun (BDDK) haf
talık bültenine göre, bankacılık sek
törünün toplam kredi hacmi, 6 Aralık 
haftasında 73 milyar 537 milyon lira 
artarak 15 trilyon 417 milyar 619 mi
lyon liradan, 15 trilyon 491 milyar 
156 milyon liraya çıktı. 

Bankacılık sektöründe toplam 
mevduat ise bankalar arası dahil, 
geçen hafta 187 milyar 452 milyon 
lira azalarak 17 trilyon 979 milyar 
508 milyon liraya indi. 

 
Tüketici kredilerinin tutarı 1 tri

lyon 951 milyar lira oldu 
Tüketici kredilerinin tutarı, 6 Ar

alık itibarıyla 8 milyar 222 milyon 
lira artarak 1 trilyon 950 milyar 922 
milyon liraya yükseldi. Söz konusu 
tutarın 499 milyar 913 milyon lirası 
konut, 74 milyar 891 milyon lirası 
taşıt ve 1 trilyon 376 milyar 118 mi
lyon lirası ihtiyaç kredilerinden 
oluştu. 

Bu dönemde taksitli ticari kredi
lerin tutarı, 28 milyar 325 milyon lira 
artarak 2 trilyon 81 milyar 412 mi

lyon lira oldu. 
 
Bankaların bireysel kredi kartı ala

cakları ise yüzde 0,3 azalışla 1 trilyon 
739 milyar 36 milyon liraya indi. 
Bireysel kredi kartı alacaklarının 603 
milyar 609 milyon lirasını taksitli, 1 
trilyon 135 milyar 427 milyon lirasını 
taksitsiz borçlar oluşturdu. 

 
Yasal öz kaynaklar arttı 
Bankacılık sektöründe takipteki 

alacaklar, 6 Aralık itibarıyla önceki 
haftaya göre 3 milyar 519 milyon lira 
artışla 290 milyar 362 milyon liraya 
çıktı. Takipteki alacakların 216 mil
yar 196 milyon lirasına özel karşılık 
ayrıldı. 

Aynı dönemde bankacılık sistemi
nin yasal öz kaynakları, 433 milyon 
lira yükselerek 3 trilyon 308 milyar 
403 milyon lira oldu. 

KKM bakiyesi ise geçen hafta 
yüzde 1,1 ve 13 milyar 543 milyon li
ralık azalışla 1 trilyon 184 milyar 677 
milyon liraya düştü. 

Böylece KKM büyüklüğü, toplam 
mevduatın yüzde 6,59'u oldu.(AA)

Belçika basınında yer alan habere 
göre, Alman otomobil üreticisi Volk
swagen Grubu'na ait Audi 
markasının Brüksel'de üretim yapan 
tesisinde yönetim ile işçi temsilcileri 
arasında görüşmeler tıkandı. 

Kapanması beklenen fabrikanın 
yönetimi ile sendika temsilcileri, 
çalışanlara yönelik "sosyal plan" 
müzakerelerinde anlaşma sağlaya
madı. Fabrika yönetiminin sunduğu 
altıncı sosyal plan teklifi de 
sendikalar tarafından reddedildi. 

 
Bu nedenle Audi yönetimi sendika 

temsilcileri yerine işçilere doğrudan 
teklif götürme kararı aldı. 

Fabrika yönetiminin "çok adil" 
olarak nitelendirdiği teklif, fabrika 
kapanışı nedeniyle çalışanlara ek 
ikramiye imkanı sunuyor. 

Yasal kıdem tazminatına ek olarak 
Audi, çalışanına hizmet süresine 
bağlı olarak bir ikramiye verecek. Bu 
plan kapsamında şirket, kıdem 
tazminatı için yasal zorunlu miktarın 
iki katından fazla harcama yapmayı 
taahhüt ediyor. 

Böylece, Audi Brüksel fabrikasında 
17 yıllık kıdeme sahip bir çalışanın 
pozisyonuna ve maaşına bağlı olarak 

ortalama 125 bin ile 190 bin avro 
brüt tazminat alması öngörülüyor. 

 
Audi markası, temmuz ayında lüks 

segment elektrikli otomobil modeli 
Q8'in üretildiği ve yaklaşık 3 bin 
kişinin çalıştığı Brüksel fabrikasında 
talebin düşmesi nedeniyle yeniden 
yapılanmaya gidileceğini, söz konusu 
modellerin üretimine Meksika'da 
devam edileceğini açıklamıştı. 

Audi yönetimi, eylül başında Volk
swagen Grubu tarafından Brük
sel'deki fabrikaya üretim için hiçbir 
model tahsis edilmediğini bildirmişti. 
Bu durum fabrika çalışanlarını ve 
sendikaları rahatsız etmişti. 

Çalışanlar, işbaşı yapmamış, üre
timi tamamlanmış otomobillerin 
anahtarlarına el koymuştu. 

Audi, yakın zamanda kapanacak 
Brüksel fabrikası için yeni yatırımcı 
aramaya başlamıştı. Bu süreçte 
20'den fazla yatırımcıyla görüşülme
sine rağmen uygun bir alıcı buluna
mamıştı. 

Alınan karar çerçevesinde Audi'nin 
Brüksel'deki fabrikası 2025 Şubat so
nunda kapatılacak.(AA)

KKM hesap bakiyelerindeki 
düşüş devam ediyor 

Audi Brüksel fabrikası 
yönetimi ile sendikalar 

sosyal planda anlaşamadı 

Şirket hisse senetleri ve pay senetlerinden 
kar elde eden 10 milyondan fazla yatırımcı var 

Türkiye'de aktif 303 milyon sosyal medya hesabı bulunuyor 
Uraloğlu, We Are Social ve 

Meltwater'ın hazırladığı "Dijital 
2024 Ekim Global İstatistik Ra
poru"na ilişkin yazılı açıklama 
yaptı. 

Rapora göre, dünya genelin
deki internet kullanıcı sayısının 
5,52 milyara ulaştığını aktaran 
Uraloğlu, nüfusa göre internet 
kullanım oranının da yüzde 
67,5 olduğunu belirtti. 

Uraloğlu, Türkiye'de bu 
oranın dünya ortalamasının bir 
hayli üzerine çıkarak yüzde 
86,5'e ulaştığına işaret etti. 

Dünya genelinde sosyal 
medya kullanıcı sayısının 5,22 
milyar ve bu sayının nüfusa 
oranının yüzde 63,8 olduğunu 
bildiren Uraloğlu, "Türkiye'de 
aktif sosyal medya kullanıcıları 
nüfusumuzun yüzde 65,7'sine 
denk geliyor. Ülkemizde inter
nette geçirilen zamanın günlük 
yaklaşık 7 saat olduğunu görüy
oruz. Sosyal medya platform

larındaki aktif hesap sayımız 
ise 303 milyon 97 bin." değer
lendirmesinde bulundu. 

 
Türkiye'de sosyal medyaya 

2 saat 37 dakika süre 
ayrılıyor 

Uraloğlu, dünyada internet 
kullanıcılarının 2 saat 19 
dakikayı, Türkiye'de ise günlük 
ortalama 2 saat 37 dakikayı 
sosyal medyada geçirdiğine 
dikkati çekerek, şu ifadeleri 
kullandı: 

"Dünya çapındaki sosyal 
medya kullanıcıları aylık olarak 
ortalama 6,8 sosyal medya plat
formu kullanıyorken, bu oran 
ülkemizde 7,5'tir. Dünya 
genelinde en çok kullanıcısı bu
lunan sosyal medya platformu
nun ise 3,7 milyarla Facebook 
olduğunu görüyoruz. Dünya 
genelinde ilk çeyrekte en fazla 
zaman geçirilen uygulama da 
34 saat 15 dakikayla TikTok 

iken, bu süre Türkiye'de 30 saat 
39 dakikadır." 

 
Dünyadaki popüler sosyal 

medya uygulamalarının 
Türkiye'deki kullanıcı sayısının 
önceki yıla oranla düşüş göster
diğini belirten Uraloğlu, en 
büyük düşüşün X platformunda 
olduğunu bildirdi.Uraloğlu, 
geçen yıl 22,7 milyon üyesi olan 
X platformunun Türkiye'deki 
kullanıcı sayısının yüzde 14,2 
azalarak 19,5 milyona ger
ilediğine işaret ederek, "Benzer 
bir şekilde Instagram kullanıcı 
sayısı da önceki yıla göre yüzde 
5 azalarak 53,8 milyona, Face
book kullanıcı sayısı da yüzde 
1,3 azalarak 34,3 milyona 
düştü. Buna karşın Tiktok'taki 
kullanıcı sayısı önceki yıla göre 
yüzde 9,3 artış göstererek 39 
milyona ulaştı." bilgisini pay
laştı. (AA)
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Hüsne BuLut

mİllİ Savunma Bakanlığı (MSB) Ba-sın ve Halkla İlişkiler Müşaviri Tuğami-ral Zeki Aktürk, Bakanlık'ta düzenlenenhaftalık basın bilgilendirme toplantısın-da, Isparta'da eğitim uçuşu gerçekleşti-ren UH-1 tipi helikopterin kaza kırımauğradığını anımsatarak, olayın meydanageliş sebebinin kaza kırım ekibinin ince-lemesi sonrası açıklığa kavuşacağını be-lirtti. Aktürk, kazada şehit olan askerle-re Allah'tan rahmet, ailelerine, Türk Si-lahlı Kuvvetleri (TSK) ile millete başsağ-lığı ve sabır diledi. TSK'nın "kaynağında,sürekli ve kapsamlı" olarak Irak ve Suri-ye'nin kuzeyinde gerçekleştirdiği terör-le mücadele operasyonlarının kararlılık-la devam ettiğini vurgulayan Aktürk, ge-çen hafta içerisinde Irak'ın kuzeyindekibarınma alanlarından kaçan 3 PKK'lı te-röristin daha Habur'daki hudut karako-luna teslim olduğunu bildirdi.Suriye'de yaşanan gelişmeleri dedeğerlendiren Aktürk, Türkiye'nin, enbaşından beri Suriye halkının yanındaolduğunu söyleyerek, şöyle devam etti:"Suriye'nin toprak bütünlüğü, siyasibirliği, güvenlik ve istikrarının sağlan-ması için çaba göstermeye devam edenülkemiz, bölgedeki son durumu ve tümgelişmeleri yakından takip etmekte, ül-kemizin, Suriye'nin ve bölgemizin gü-venliğine tehdit oluşturan ve oluşandurumu fırsat bilerek alan kazanmayaçalışan terörist gruplara yönelik önleyi-ci ve yok edici tedbirler almakta, Suri-yelilerin gönüllü, güvenli ve saygın birşekilde geri dönüşlerinin sağlanmasınayönelik çalışmalara devam etmektedir.Bu kapsamda, bölgedeki tüm meşruaktörlerin dikkatli ve sorumlu bir bi-çimde hareket etmesi gerektiğini, terö-rist unsurların bölgedeki belirsizliktenfaydalanarak Suriye'nin egemenliğinive toprak bütünlüğünü hedef almasınamüsaade etmeyeceğimizi, terör örgüt-leriyle mücadele konusundaki tutumu-

muzun net, kararlılığımızın tam oldu-ğunu bir kez daha vurguluyoruz."Tuğamiral Aktürk, Milli SavunmaBakanı Yaşar Güler'in 8 Aralık'ta ABD,10 Aralık'ta Birleşik Krallık Savunmabakanları ile Suriye'deki son gelişmelerbaşta olmak üzere ikili ve bölgesel sa-vunma ve güvenlik konularının ele alın-dığı telefon görüşmeleri gerçekleştirdi-ğini hatırlattı. Güler'in, 9 Aralık'ta Anka-ra'da düzenlenen 15'inci BüyükelçilerKonferansı'na katıldığını hatırlatan Ak-türk, ardından Genelkurmay BaşkanıOrgeneral Metin Gürak'ın resmi davetli-si olarak Ankara'ya gelen ArnavutlukGenelkurmay Başkanı'nı kabul ettiğini,10 Aralık'ta ise Isparta'daki helikopterkazasında şehit olan askerler için Ispar-ta'da düzenlenen törene komuta kade-mesi ile katıldığını kaydetti. Aktürk, Ba-kan Güler'in TBMM Genel Kurulundayapılacak Bakanlığın 2025 yılı bütçe gö-rüşmelerine katılacağını söyledi.
"SuRiYE'dE işgALi 
şiddEtLE KıNıYORuz"İsrail'in, haksız ve hukuksuz saldırı-larını ve uluslararası hukuku ihlal et-meyi sürdürdüğünü dile getiren Ak-türk, Filistin halkına yönelik soykırımı-na karşı Türkiye'nin tavrını açıkça orta-ya koyduğunu, en başından beri saldırı-ların durdurulması gerektiğini her fır-satta vurgulayarak, uluslararası toplu-mu sorumlu davranmaya davet ettiğinihatırlattı. Tuğamiral Aktürk, sözlerinişöyle sürdürdü: "İsrail, şimdi de 1974yılında imzalanan 'Kuvvetlerin Ayrıştı-rılması Anlaşması'nı ihlal ederek İsrail-Suriye arasındaki ayrıştırma bölgesinegirmekte ve Suriye topraklarını işgaletmektedir. Suriye'de barış ve güveniçin yeni bir fırsat doğmuşken istikrarıbozucu, gerginliği artırıcı ve sivil halkıendişeye sürükleyen aynı zamanda te-rör gruplarının işine yarayacak bu işga-

li şiddetle kınıyoruz. Suriye'de istikra-rın tesis edilmesine engel teşkil edeceksaldırılar, İsrail de dahil olmak üzerebölge ülkelerinin ve uluslararası toplu-mun yararına olmayacaktır."MSB kaynakları, Bakanlık'ta düzen-lenen basın bilgilendirme toplantısınınardından gazetecilerin sorularını ya-nıtladı. Suriye'nin kuzeyindeki Karako-zak köyünün terörden temizlenmesi-nin ardından Süleyman Şah'ın türbesi-nin eski yerine taşınıp taşınmayacağı-na dair sorular üzerine kaynaklar, "Su-riye Milli Ordusu'nun (SMO) bölgedekiilerleyişi ve terörden arındırma ope-rasyonları henüz devam etmektedir.Gelişmeleri yakından takip ediyoruz.Sahada uygun koşulların oluşması du-rumunda bu konu değerlendirilecek-tir." ifadelerini kullandı. Bakanlık kay-nakları, "Fırat’ın doğusunda DEAŞ teh-likesinin devam ettiği algısı" yapılmayaçalışıldığına dair haberlerle ilgili olarakda şunları söyledi: "Fırat'ın doğusundaDEAŞ tehlikesinin devam ettiği algısınıoluşturmak için PKK/YPG'ye korumaşemsiyesi sağlanmasına yönelik her

türlü faaliyeti takip ediyoruz. Biz, mu-hataplarımıza, bir terör örgütününbaşka bir terör örgütü kullanılarak te-mizlenemeyeceğini defalarca ilettik veiletiyoruz. Terör örgütü PKK/YPG baş-ta olmak üzere terör örgütlerinin Suri-ye'deki durumdan faydalanarak alankazanmasına fırsat vermeyeceğimizivurguluyoruz. Engelleyici ve yok edicitedbirler almaya devam edeceğiz."SMO'nun terör örgütü PKK/YPG'dentemizlediği Münbiç ile ilgili sorular üze-rine ise Milli Savunma Bakanlığı kay-nakları, SMO'nun Münbiç'in tamamındakontrolü sağladığını ve bölgeyi terördentemizlediğini aktardı. Kaynaklar, "Sözkonusu gelişme, Suriye'nin toprak bü-tünlüğünün korunması, siyasi birliğininsağlanması ve istikrar bozucu terör faa-liyetlerinin sonlandırılması kapsamındaSMO'nun yıllardır yürüttüğü terörlemücadelenin bir parçasıdır. Bu gelişme,Türkiye'nin sınır güvenliğine katkı sağ-laması ve ülkemize yönelen terör tehdi-dinin uzaklaştırılması bakımından bi-zim için de memnuniyet vericidir." ifade-lerini kullandı. (AA)

Terör örgütleriyle mücadele 
konusunda kararlılığımız tamMSB Basın ve Halkla İlişkiler Müşaviri Tuğamiral Zeki Aktürk, “Terörist unsurların bölgedeki belirsizliktenfaydalanarak Suriye’nin egemenliğini ve toprak bütünlüğünü hedef almasına müsaade etmeyeceğimizi, te-rör örgütleriyle mücadele konusundaki kararlılığımızın tam olduğunu bir kez daha vurguluyoruz” dedi

Bİrleşmİş Milletler (BM) Uluslar-arası Düzen Raportörü George Katrou-galos ve BM Filistin Özel RaportörüFrancesca Albanese, BM Cenevre Ofi-si'nde, Gazze Şeridi ve işgal altındaki Fi-listin topraklarındaki insan hakları ih-lallerine ilişkin basın toplantısı düzenle-di. BM Filistin Özel Raportörü Albanese,İsrail'in saldırıları altında bulunan Gaz-ze'de sahadaki durumun felaket seviye-sinde olduğunu söyledi. Albanese, "Gaz-ze'deki kriz, hepimizi ilgilendiren küre-sel bir kriz haline geldi. 44 binden fazlainsan İsrail keskin nişancıları ve bomba-ları tarafından öldürüldü. Bunların yüz-de 70'i kadın ve çocuk. Saldırıların ba-şından bu yana 100 binden fazla yaralıvar. Bunların binlercesi tedavi edilemi-

yor. Bu da yetmezmiş gibi şimdi yeterligıda ve giyecek olmadan geçici kamplar-da yaşayarak ikinci kışı geçirmek zorun-da kalacaklar." dedi. Gazze'nin tüm nü-fusunun yerinden edildiğine ve birçokkişinin sonsuza dek evini kaybettiğineişaret eden Albanese, çocukların okulageri dönüp dönemeyeceklerini bilmedi-ğini kaydetti. Albanese, "Sadece sondört ayda yaklaşık 19 bin çocuk akut ye-tersiz beslenme nedeniyle hastaneyekaldırıldı. Gazze'de bugün kıtlık bir ger-çek." diye konuştu. Gazze'de bu noktayagelinmesinde İsrail'in "cezasızlığının"etkili olduğuna vurgu yapan Albanese,İsrail hiçbir zaman uluslararası toplu-mun çoğu üyesinin sahip olduğu stan-dartlara tabi tutulmadığını hatırlattı. Al-

banese, "İsrail sayısız BM Genel Kuruluile Güvenlik Konseyi kararlarının yanısıra Uluslararası Adalet Divanı DanışmaGörüşü'ne meydan okudu. BM persone-lini ve tesislerini hedef aldı, onları isten-meyen kişi ilan etti. Sadece beni değil,BM Genel Sekreteri'nin kendisini de is-tenmeyen kişi ilan etti. İsrail'e hiçbir za-man yaptırım uygulanmadı. Yargı süreç-leri ya göz ardı edilmekte ya da engel-lenmekte." ifadelerini kullandı.Katrougalos ise "Filistin'de, Lüb-nan'da, Suriye'de yaşanacaklar, BM ku-rallar sistemi dediğimiz şeyin, uluslar-arası yasallığının hayatta kalması içinnihai turnusol testidir." değerlendirme-sini yaptı. Katrougalos, çok taraflılığındaha önce olmadığı kadar baskı altında

olduğunu kaydederek, son dönemdeözellikle İsrailli yetkililer tarafındanBM'ye karşı benzeri görülmemiş saldırı-lar yaşandığının altını çizdi. İsrail'inBeşşar Esad rejiminin devrilmesinin ar-dından Suriye'ye yönelik devam edensaldırılarına işaret eden Katrougalos,"Suriye, gerçekten de bir kalıbın parçası.Bu saldırılar, İsrail'in bölgede sergilediğikanunsuzluğun bir başka örneğidir. İs-rail egemen bir devlete karşı kışkırtmaolmaksızın saldırılar düzenliyor." diyekonuştu. Katrougalos, Suriye'de beklen-medik gelişmelerin hızlı bir şekilde ya-şandığını ve yeni bir sürecin başladığınıbildirerek, azınlıklar dahil tüm kesimle-rin haklarının korunmasının önemineişaret etti. nHABER MERKEZİ

BM: Suriye'ye saldırılar 
yeni kanunsuzluk örneği

“OrtadOğu’dayaşanan trajedi, in-sanlık tarihinde dö-nüm noktalarındanbiri olarak hafızalarakazınıyor. İsrail’inGazze’ye yönelik sal-dırıları, yerleşik insan hakları normla-rına ve savaş kurallarına meydan oku-yor. Bu olaylar, halkların ne denli kor-kunç bir karanlığa sürüklendiğini göz-ler önüne seriyor. Sadece orada değil,dünyanın dört bir yanında insanlar butrajedilere vicdanlarını koyarak tepkiveriyor, protesto ediyor. Ancak mesele,vicdan sahibi herkesin nerede durdu-ğunu ve bu karanlık döneme karşı neyaptığını sorgulamasını gerektiriyor.Birçok ülke, dünya barışını tesis et-mek için kurduğu müesseseleri yücel-tiyor; ancak bu yapılar çoğunlukla ye-tersiz kalıyor. Öyle bir noktadayız ki,insanlık tarihinde görülmemiş ilkel birdönemin içindeyiz. İnsan Hakları Be-yannamesi’nden Cenevre Sözleşme-si’ne kadar çeşitli anlaşmalar barış vegüven için hazırlandı ama bugün çoğuülkede bu anlaşmalar kağıt üzerindekalıyor.Daha da kötüsü, güç sahipleri savaşsuçlarıyla suçlanan liderleri alkışlarlakarşılıyor. Bu, vicdan sahibi insanlariçin tahammül edilemez bir çelişki.Adaletin ve özgürlüğün sembolü ola-rak görülen ülkelerde, soykırım eylem-leri alkışlarla kutlanırken, bireylerin vetoplumların özgürlüğü baskı altına alı-nıyor.Bugün dünya, insanlığın en temeldeğerlerini yok eden, insanları birbiri-ne güvensiz kılan bir sürece doğru hız-la ilerliyor. Ebeveynler çocuklarına al-dıkları cihazların güvenli olup olmadı-ğını sorguluyor. İletişim araçları bile in-sanlık dışı amaçlar için kullanılabiliyor.İnsanlar, kulaklık takarken veya birsaat alırken dahi güvensizlik duygu-suyla yaşıyor.Bu karanlık tablo, terörle savaşın,güvenliğin ve barışın sınırlarını hergün yeniden sorgulatıyor. Ancak hiçbirgüç, insanlık onurunun ve adaletinkarşısında sonsuza kadar duramaz.Medeniyet, güvenle inşa edilir. İnsanlık,güveni yeniden tesis etmek ve gerçekbarışı sağlamak için mücadele etmeli-dir. Aksi halde, geride yalnızca yıkılmışbir medeniyetin enkazı kalacaktır.”

SERHAT GÜLLER

Medeniyet
Trajedisi

İstanBul Güngören'de Haznedar Mahal-lesi Marmara Caddesi Cami Sokak'ta bulunan5 katlı 4 bloktan oluşan binanın kentsel dönü-şüm kapsamında yıkımına karar verildi. Boşal-tılan binayı yıkmak üzere bugün belediyeekipleri sokak üzerine geldi. Geniş güvenlikönlemleri altında başlatılan yıkım çalışmalarıdevam ederken 5 katlı bina bir anda çöktü.
ÖLEN VE YARALANAN YOKBölgeye itfaiye, polis ve arama kurtarmaekipleri sevk edildi. Ekipler tarafından çevredegeniş güvenlik önlemleri alınırken, tedbir açı-sından arama kurtarma ekipleri de enkaz üze-rinde incelemelerde bulundu. İlk belirlemele-re göre olayda ölen ya da yaralanan olmadığıöğrenildi.

Güngören'de 
bina çöktü

Bu yılın başlarında dünya, birçokfarklı cephede önemli olaylara tanıkoldu. Rusya ve Ukrayna arasındaki sa-vaş, uluslararası kamuoyunun dikkati-ni çekmeye devam ederken, her geçengün yeni gelişmelerle karşımıza çıkı-yor. Ukrayna'nın direnişi, Batı dünya-sından gelen desteklerle sürerken,Rusya'nın askeri stratejileri ve diplo-matik hamleleri de dikkat çekiyor. Buçatışma, sadece bölgesel değil, küreselbir enerji ve güvenlik krizine dönüş-müş durumda.Ortadoğu'da ise, İsrail'in Lübnan

ve İran'a yönelik saldırıları, bölgedekigerilimi artırmaya devam ediyor. Özel-likle Filistin'de yaşananlar, uluslarara-sı insan hakları örgütlerinin eleştirile-rine maruz kalırken, barış umutlarıher geçen gün azalıyor. Bu durum,dünyanın farklı köşelerinde protesto-ların ve diplomatik çabaların artması-na neden oluyor.Amerika Birleşik Devletleri'ndeDonald Trump'ın başkanlık seçimleri-ni kazanması, hem iç politikada hemde dış politikada büyük değişikliklerinhabercisi olarak görülüyor. Hüküme-

tin nasıl değişeceği, Trump'ın vaatleri-ni nasıl yerine getireceği ve uluslar-arası ilişkilerdeki etkisi merak konu-su. Bu seçim sonucu, ABD'nin küreselliderlik rolünü ve müttefikleriyle olanilişkilerini nasıl şekillendireceği üzeri-ne spekülasyonlara yol açıyor.Avrupa'da ise, Almanya'daki koa-lisyon görüşmeleri, ekonomik kriz-ler ve enerji politikaları üzerinde yo-ğun tartışmalar yaratıyor. Almanya,Avrupa Birliği'nin en büyük ekono-misi olarak, aldığı her kararın kıtaüzerinde büyük etkileri oluyor. Fran-sa'daki genel seçimler ve İngiltere'deBoris Johnson sonrası dönem, Avru-pa siyasetinin dinamiklerini değişti-riyor.Asya'da, Çin'in Tayvan üzerindekibaskısı ve Güney Çin Denizi'ndekiaskeri faaliyetleri, bölgesel güvenlikendişelerini artırıyor. Japonya, Gü-ney Kore ve Filipinler gibi ülkeler,

ABD ve diğer müttefikleriyle dahayakın bir işbirliğine yöneliyor. Aynızamanda Hindistan'ın ekonomik bü-yümesi ve teknolojik ilerlemeleri,bölgesel güç dengelerini yeniden şe-killendiriyor.Son olarak, iklim değişikliği, dünyagündeminin en ciddi konularındanbiri olmaya devam ediyor. COP29 gibiuluslararası konferanslar, hükümetle-rin ve özel sektörün bu konuda ne ka-dar ciddi olduğunu göstermeye çalışsada, somut adımların atılmasının hızıve etkisi hala tartışma konusu.2024 yılı, küresel ölçekte belirsiz-liklerle dolu. Ancak, bu belirsizliklerarasında, insanlık için daha barışçıl,adil ve sürdürülebilir bir dünya umu-du da var. Her birimiz, kendi çapımız-da, bu küresel dinamiklerin nasıl evri-leceğinde rol oynayabiliriz. Dünya, sü-rekli değişim içinde ve bu değişim, herbirimizin katkısıyla şekillenir.

MELTEM SUZAN ZEKİ

Belirsizlikler 
yılı 2024’ün
reaksiyonları
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BAHÇELİEVLER BÖLGESİ BETON YOL ELEMANLARIYLA YOL YAPIM VE ONARIM İN-
ŞAATI İLE YAĞMURSUYU KANALI YAPILMASI İŞİ yapım işi 4734 sayılı Kamu İhale Kanunu-
nun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik
ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:

İKN : 2024/1632449 
1-İdarenin
a) Adı : BAHÇELİEVLER BELEDİYESİ FEN İŞLERİ MÜDÜRLÜĞÜ
b) Adresi : Sirinevler Mah. Barbaros Cad. No 9 34188 

BAHÇELİEVLER BAHÇELİEVLER/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası : 2124843800 - 2126521093
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve 
e-imza kullanılarak indirilebileceği 
internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/
2-İhale konusu yapım işinin
a) Adı : BAHÇELİEVLER BÖLGESİ BETON YOL ELEMANLARIY- 

LA YOL YAPIM VE ONARIM İNŞAATI İLE YAĞMURSUYU 
KANALI YAPILMASI İŞİ

b) Niteliği, türü ve miktarı : 55000 m2 beton parke taşı kaplamasını ve 12800 mt. 
bordür döşenmesini kapsayan yol yapım ve onarım işleri. 
(Toplam 40 iş kalemi.)
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde 
bulunan idari şartnameden ulaşılabilir.

c) Yapılacağı/teslim edileceği yer : Bahçelievler Bölgesi
ç) Süresi/teslim tarihi : Yer tesliminden itibaren 300 (Üçyüz) takvim günüdür.
d) İşe başlama tarihi : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 10 gün içinde yer

teslimi yapılarak işe başlanacaktır.
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati : 07.01.2025 - 10:30
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 
(e-tekliflerin açılacağı adres) : BAHÇELİEVLER BELEDİYE BAŞKANLIĞI Fen İşleri 

Müdürlüğü Çobançeşme Mah. Sanayi Cad. No:48 34196 
Bahçelievler İSTANBUL

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak
kriterler:

4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat
dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.

4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece
EKAP’tan alınır.

4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat.
4.1.5İhale konusu işte idarenin onayı ile alt yüklenici çalıştırılabilir. Ancak işin tamamı alt yük-

lenicilere yaptırılamaz. İstekliler, ihale konusu yapım işinde alt yüklenicilere yaptırmayı düşün-
dükleri işlere ait listeyi teklif ekinde vereceklerdir.

4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimi göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin yarı-
sından fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, ticaret ve sanayi odası/ticaret odası
bünyesinde bulunan ticaret sicil memurlukları veya yeminli mali müşavir ya da serbest muhase-
beci mali müşavir tarafından ilk ilan tarihinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği tarihten ge-
riye doğru son bir yıldır kesintisiz olarak bu şartın korunduğunu gösteren belge.

4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve Teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. İş deneyim belgeleri:
Son on beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında taahhüt edilen ve teklif edilen be-

delin % 80 oranından az olmamak üzere ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş deneyimini
gösteren belgeler.

4.4.Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler ve benzer işlere denk sayılacak mühen-
dislik ve mimarlık bölümleri:

4.4.1. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
Yapım İşlerinde iş deneyiminde değerlendirilecek benzer işlere dair tebliğde yer alan "(A) ALT

YAPI İŞLERİ / V.GRUP:KARAYOLLARI İŞLERİ (Altyapı+Üstyapı)" Benzer iş olarak kabul edi-
lecektir.

4.4.2. Benzer işe denk sayılacak mühendislik veya mimarlık bölümleri:
İnşaat Mühendisliği
Mimarlık
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak,

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyat-

ların çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda

geçici teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 120 (YüzYirmi) takvim günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (N) : 1,2
Sınır değerin altında teklif sunan isteklilerin teklifleri açıklama istenilmeksizin reddedilecektir.
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de        BASIN:2137691

YOL VE YAĞMUR SUYU İŞLERİ YAPTIRILACAKTIR
BAHÇELİEVLER BELEDİYESİ FEN İŞLERİ MÜDÜRLÜĞÜ

Bir borçtan dolayı aşağıda cins, miktar ve değerleri yazılı mallar satışa çıkarılmış olup mahcu-
zun ayrıntılı görsellerine, artırmaya ilişkin şartlara ve ayrıntılı açıklamalaraesatis.uyap.gov.tr ad-
resi üzerinden 2023/9 TLMT. sayılı dosya numarası ile erişim sağlanabilir.

Muhammen Kıymeti Adedi Cinsi Mahiyeti ve Önemli Vasıfları
732.000,00 TL 1 Taşıt 34ST1115 Plakalı, 2017 Model, FORD Marka, FMA6 

Tipli, HP38191 Motor No'lu, NM0EXXTTGEHP38191 
Şasi No'lu, Yakıt Tipi Dizel, Vites Tipi Manuel, Çekiş Tipi
Önden çekiş, Motor Hacmi 2198cm3,Rengi Beyaz, araç
satışa konudur. Sedir Otopark, Yediemin Otoparkı, Bir-
lik Mahallesi, Mehmet Akif İlhan Caddesi No:26 Esen-
ler/ İstanbul adresindedir. Dizel motorlu araç incelendi-
ğinde; araç anahtarı mevcut olup, akü zayıf olduğu için
çalıştırılamamış ve motor havuzu görülememiştir. Araç 
çift kabinli ticari olup kasasında, çizik ve göçükler mev-
cuttur. Ön tampon sol ve sağ köşelerinde sürtme ile 
meydana gelen çizikler mevcuttur. Araç manuel 6(altı) 
ileri viteslidir. Araç sürücü ve yolcu Aırbagleri vardır, çalı-
şıp çalışmadığı bilinmemektedir. Araç klimalıdır. 
Lastikler %70 durumdadır.

Artırma Bilgileri
Başlangıç Tarih ve Saati : 09/01/2025 - 14:13

1.Artırma -----------------------------------------------------------------------------------------------
Bitiş Tarih ve Saati : 16/01/2025 - 14:13
Başlangıç Tarih ve Saati : 06/02/2025 - 14:13

2.Artırma -----------------------------------------------------------------------------------------------
Bitiş Tarih ve Saati : 13/02/2025 - 14:13
10/12/2024 (İİK m.114/4)
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de        BASIN:2138645

T.C. BAKIRKÖY 5. İCRA DAİRESİ
2023/9 TLMT.TAŞINIRIN GAZETE VEYA İNTERNET

HABER SİTESİ İLANI Örnek No:54*

TCDD Taşımacılık A.Ş. İstanbul Bölge Müdürlüğünden:
İhale Kayıt No: 2024/1748229
1-İdarenin:
a) Adresi : Rasimpaşa Mah. Tren Garı Yolu Sok. No:1 Haydarpaşa 

Garı 2. Kat Kadıköy/İSTANBUL
b) Telefon ve Faks Numarası : 0216 550 95 83
c) Elektronik Posta Adresi : istanbulsatinalma@tcddtasimacilik.gov.tr
2-İhale konusu işin adı ve miktarı : İstanbul-Sofya Ekspresi ile Ankara Ekspresi Trenlerinin 

Çamaşırlarının Yıkatılması Hizmet Alımı
3-İhalenin nerede hangi tarihte ve saatte yapılacağı TCDD Taşımacılık A.Ş. İstanbul Bölge

Müdürlüğü Ek Binası Satın Alma ve Stok Kontrol Servis Müdürlüğü / Rasimpaşa Mah. Tren
Garı Yolu Sk. No: 13 (Poliklinik Üstü) Kadıköy/İstanbul 23.12.2024 tarih ve saat: 11:00’da yapı-
lacaktır.

4-Tekliflerin, TCDD Taşımacılık A.Ş. İstanbul Bölge Müdürlüğü Satın Alma ve Stok Kontrol
Servis Müdürlüğü’ne (Rasimpaşa Mah. Tren Garı Yolu Sok. No:13 (Poliklinik üstü) Kadıköy/İS-
TANBUL) 23.12.2024 tarih ve saat 11.00’e kadar verilmiş veya gelmiş olması şarttır.

5-İhale dokümanı, TCDD Taşımacılık A.Ş. İstanbul Bölge Müdürlüğü Satın Alma ve Stok
Kontrol Servis Müdürlüğü’nde (Rasimpaşa Mah. Tren Garı Yolu Sok. No:13 (Poliklinik üstü) Ka-
dıköy/İSTANBUL) görülebilir ve bedelsiz temin edilecektir.

6-Teklif edilen bedelin en az %3’ü kadar geçici teminat verilecektir.
7-Bu ihale, ceza ve ihalelerden yasaklama hükümleri hariç 4734 ve 4735 sayılı yasalara tabi

değildir.
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de        BASIN:2138610

Çamaşır Yıkatılması
Açık İhale Usulü ihale edilecektir.

uluSlArArASı Af Örgütü Türkiye DirektörüRuhat Sena Akşener, Sednaya Hapishanesi'nde yaşa-nan trajediyi anlattı. CNN Türk'te dinleyenlerin tüy-lerini diken diken eden o röportaj şöyle: İnsanlarhücrelerinden toplu şekilde alınarak, bilgi edinebil-diğimiz kadarıyla haftada bir ya da iki haftada bir,elli kişilik gruplar halinde alınarak toplu bir şekildeve tamamen bir gizlilik içerisinde, yani kimlikleri vs.ile ilgili bir gizlilik içerisinde, ne yazık ki asma yoluy-la infaz ediliyor. Hapishanenin karşısında et dolabıdedikleri yeri gördüm. Beyazdı, çok büyüktü. 
ÖLÜM ONLAR İÇİN ÖDÜLDÜCesetleri, oraya taşımaları yarım saat alıyordu.Onları gördüm, başları aşağıda, birbirlerinin sırtınabakarak yürüyorlardı. Ama sonra bir anda mutluluk-

la doldum. Çünkü ölüm onların kurtuluşuydu. Ölümonlar için ödüldü. Bu ifadeler AF Örgütü'nün2017'deki Sednaya Hapishanesi'nin raporundan.Aç ve susuz bırakılma, bunun sonucunda ölümemahkum etme gibi bir durum söz konusu. Aslındatoplum sistematik bir şekilde bir imha politikasınınuygulandığını söyleyebiliriz bu dönemde. Çok tat-sız, fakat gardiyanlar tarafından bunların aslındabir hoş geldin partisi gibi yeni gelen mahkumlarınkötü muameleye, işkenceye maaz bırakılmasını birhoş geldin partisi şeklinde. Elektrikle, çeşitli başkadüzeneklerle, işkence yapılarak insanların karşılan-dığına dair bazı tanıklıklar var. Sednaya'yı insanmezbası olarak tanımlayan bu rapor 2017'den bu-güne geldi. Ve cezaevinin ismi böyle anılmaya de-vam etti. Tanıklar işkenceyi birbirlerinin gözleri

önünde yaşadıklarını ifade etti.Suriye İnsan Hakları alına göre111 bin tane kişiden haber alına-mıyor. Yani zorla kaybedilme va-kasına maruz kalan 111 bin kişi var. Bunların akra-baları büyük olasılıkla dışarıda bekliyor.Örgütünü anlatılana göre cezaevi iki bölümdenoluşuyordu. Biri beyaz oda, diğeri kırmızı oda. Be-yaz oda, idamların gerçekleştiği yer. Kırmızı oda iseişkencenin. İşkence, elektrik, çıplak arama, toplu te-cavüz, aç bırakma, susuz bırakma, ilaçsız bırakmagibi yöntemlerle yapılıyor. Cezaevi koşulları diğercezaevlerinden çok farklı. Bir tanık ayakta durama-yacak kadar hasta olduğu bir gün ayakta durmayazorlandığını ve duramadığı için işkence gördüğünüanlatıyor. Bir başka tanık mahkumların birbirlerine

tecavüze zorlandığını anlatıyor. Son aşamada topluimha geliyor. Bu ise mahkumların kurtuluşu anla-mına geliyor. Ancak burada da aileler için işkencebaşlıyor. Binlerce aile hala çocuklarını arıyor. SuriyeSavaşı boyunca zaten tüm taraflarca uygulanan birtakım keyfi tutukluluklar, ihlaller, sistematik ihlal-ler, işkenceler vardı. Dolayısıyla bu tip raporlar ara-cılığıyla, az sayıda olan bu tip raporlar aracılığıylabiz bunların tekrarlanması için adalet aramışınınyapılması gerektiğine inanıyoruz. Bundan sonrakirejim sürecinde her ne olursa olsun adalet, hesapverilebilirlik ve tekrarlanmama ilkelerine dayan-ması gerektiğini düşünüyoruz. nHABER MERKEZİ
Suriye'Deki durumu fırsat bilen İsrail ordusu, 61 yıl-lık Baas rejiminin devrilmesinin ardından işgal altında tut-tuğu Golan Tepeleri ve Suriye'yle arasındaki tampon böl-geye kuvvet gönderdi. İsrail ordu radyosunu Suriye'ye "İs-rail tarihinin en büyük hava saldırıları operasyonlarındanbirinin gerçekleştirildiği" ifade edildi. Başkent Şam'da300'den fazla hedefin vurulduğu belirtilirken, bu hava sal-dırılarıyla Esad ordusuna ait askeri üsler, onlarca savaşuçağı, onlarca karadan-havaya füze sistemleri, silah üretimyeri ve depolarının hedef alındığı belirtildi.İsrail'in hava saldırılarını artırdığı Suriye'de, Golan Te-peleri'nin de ilerisine girerek Lübnan-Suriye hattındakitoprakları işgal ederken, Şam'ın 25 kilometre yakınlarınakadar sokuldu. Öte yandan İsrail ordusu Lazkiye limankenti yakınlarında bir hava savunma tesisini de hedef aldı.Suriye donanma gemilerinin yanı sıra askeri depoların dazarar gördüğü belirtilirken bölgede Rusya'ya ait üslerin debulunduğu biliniyor. İsrail Savunma Bakanı Yisrael Katz daLazkiye Limanı'na düzenledikleri saldırıda Suriye'nin de-niz filosunu yok ettiklerini öne sürdü. Cumhurbaşkanı Er-doğan, 'Daha fazla kan dökerek, masum sivillerin tepesinedaha fazla bomba yağdırarak güvenlik sağlanamaz. İsrailhükümetinin ısrarla ve inatla gittiği yol açık söylüyorumyol değildir. Bu durum Gazze ve Filistin için olduğu kadar

Suriye için de geçerlidir. Türkiye olarak 14 aydır kalıcıateşkesin tesisine ve barışa fırsat tanınması gerektiğinivurguluyoruz.' dedi. Dışişleri Bakanlığı, İsrail'in Suriye top-raklarında devam eden işgalci eylemlerine ilişkin, "İsrail-Suriye arasındaki ayrıştırma bölgesine girmesini ve Suriyetopraklarında ilerlemesini şiddetle kınıyoruz." dedi. İsra-il'in şu anda yıllardır yaptığı gibi ikili sözleşmeleri ve uluslar-arası sözleşmeleri ihlal ettiğini ifade eden Onsekiz Mart Üni.Öğr. Üy. Dr. Ufuk Necat Taşçı, ''İsrail’in Netanyahu iktidarın-dan kurtulmadığı sürece bütün dünyanın nefret ettiği, kom-şularını ve bölgedeki istikrarı tehdit eden temel aktör halinegeleceğini söylemek mümkün. Her ne kadar bazı Körfez ül-kelerinin liderleri bireysel olarak İsrail ile normalleşmeyehala sıcak baksa da, artık toplumlar, oluşturdukları kolektifFilistin yanlısı tutumla buna müsaade etmeyecektir. İsrail,Suriye’de yeni yönetimin seçilmesi ve askeri, siyasi, iktisadiistikrarın sağlanması sonrasında yapamayacağı hamlelerialelacele şimdi yapmaya çalışıyor. BM’den, Türkiye’den, böl-ge ülkelerinden gelen açıklamalar da bu tutumun veya olasıyeni bir işgalin kabul görmeyeceğini belirttiler. İsrail böylebir duruma yeltenirse, ki yeltenecek gibi, bugüne kadar arkaplanda danışıklı olarak dövüştüğü aktörlerin Suriye’de varolmadığı bir sahada altından askeri ve siyasi olarak kalka-mayacağı bir duruma girer." dedi. nHABER MERKEZİ

Suriye'nin işkencehanesi 
Sednaya'da neler yaşandı?Esad rejiminin yıkılmasından sonra Suriye'de yaşananlar tek tek gün yüzü-ne çıkıyor. Çok katlı gizemli hapishane Sednaya, tüm dünyanın gündemineotururken, Uluslararası Af Örgütü'nün 7 yıl önceki raporu ortaya çıktı

İsrail, Şam'ı işgale yeltenirse!

ABD Dışişleri Ba-kanı Antony Blinken,Temsilciler Meclisin-de düzenlenen Afga-nistan oturumundaGazze'deki gelişmelernedeniyle protestoedildi. Oturum, pro-testoların gölgesindegeçti. Blinken’in ko-nuşmasına başlama-sının hemen ardın-dan bir protestocu,Gazze ile ilgili mesaj-ların yer aldığı birpankart açarak "Soy-kırım Bakanı" ve"Gazze Kasabı" slo-ganları attı. Protesto-cu, güvenlik görevli-leri tarafından hızlasalondan çıkarıldı.Ancak bu olayınardından oturumdatansiyon dinmedi.Blinken’in konuşma-sına devam ettiği sı-rada bir başka göste-rici ayağa kalkarak"Kanlı Blinken" ve"Gazze'de çocuklarıöldürmeyi bırakın"sözleriyle tepki gös-terdi. Bu protestocuda güvenlik güçleritarafından müdahaleedilerek salon dışınaçıkarıldı. (AA)

'Soykırım
bakanı,

kanlı 
Blinken'
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KONYA'DA gündüz atölyesinde 
mevlevi kıyafetleri diken terzi 
Ömer Kılıç, Mevlana'nın 751. Vus-
lat Yıl Dönümü Uluslararası Anma 
Törenleri'nde de sema icra ediyor. 

Kültür ve Turizm Bakanlığı 
Konya Türk Tasavvuf Müziği Top-
luluğu bünyesinde sema meşk 
eden 40 yaşındaki Kılıç, bu yıl 
"Muhabbet Vakti" temasıyla dü-
zenlenen törenlerin heyecanını ya-
şıyor. 

Terziliğe 13 yaşında gördüğü 
rüyanın etkisiyle başlayan Kılıç, 
semazen olan ustası sayesinde 
Mevlevilikle tanıştı. 

Mevlevi dervişlerinin sema 
ederken giydiği, kefeni simgeleyen 
beyaz tennuresini almaya gittiği 
dikimhanenin ortamını beğenme-
yen Kılıç, bu elbisenin daha man-
evi ortamda dikilmesini düşündü-
ğü için tennure hazırlamayı öğren-
di. 

İlk kendi tennuresini diken Kı-
lıç, zamanla ustalaşıp Türkiye ve 
dünyadaki Mevlevihanelerin de 
tennure takımlarını dikiyor. 

Kılıç, kalan zamanında dizi ve 
filmlere derviş elbiseleri üretiyor. 

Atölyesindeki mesaisinden son-
ra da Şebiarus etkinliklerine ha-
zırlanan Kılıç, akşam da "Mevlevi 
Ayini Şerifi"nde mensubu oluğu 
semazen topluluğuyla sema icra 
ediyor. 

"Tennure dikilen ortam da 
her anlamda temiz olmalı" 

Kılıç, AA muhabirine, Mevlevi 
elbiselerinin dikildiği terzihane-
nin, sema meydanının mutfağı ol-
duğunu söyledi. 

Kainatın oluşumunu ve insanın 
alemde dirilişini anlatan semanın 
asırlardır icra edildiğine değinen 
Kılıç, semazenin giydiği beyaz ten-
nurenin kefeni, üzerine giyilen si-
yah hırkanın kabri, başlarındaki 
sikkenin de mezar taşını simgele-
diğini aktardı. 

Tennure dikerken de bazı ritü-
ellere uyduğuna dikkati çeken Kı-
lıç, şöyle devam etti: 

"Dikişe başlamadan önce ab-
dest alıyorum. Semazen meydan-
da, her dönüşünde 'Allah, Allah' 
diye İsm-i Celal çeker. Dolayısıyla 
onun büründüğü, tennure dediği-
miz semazen elbisesi de önce ab-
dest alınıp besmeleden sonra 
kalpten 'Allah, Allah' diye İsm-i Ce-
lal çekilerek dikilir. Sema edilen 
meydana ayakkabıyla basılmaz. 
Tennure dikilen ortam da her an-
lamda temiz olmalı. Ayakkabıyla 
basılmamalıdır." 

"Farklı kıyafet dikerken o 
hazzı almıyorum" 

Tennure dikmenin, emeğinden 
ve kazancından ziyade manevi yol-
culuğu olduğunu vurgulayan Kılıç, 
"Semazen olduğum için o elbise-
nin ne için kullanıldığını, anlamını, 
değerini biliyorum. Kullanıldığı 
sema meydanını tanıyorum. Dola-
yısıyla sema etmiş gibi tam o hazzı 
alamayız ama içimde manevi hu-
zur hissediyorum. Hazreti Mevla-
na'ya soruyorlar 'Aşk nedir?' diye, 
'Ben ol da anla.' diyor. Bazı şeyleri 
anlatmak hakikaten çok zor. Farklı 
kıyafet dikerken o hazzı almıyo-
rum." diye konuştu. 

Terzihanedeki mesaisinden 
sonra akşam semaya hazırlanırken 
tüm fiziksel yorgunluklarından 
arındığını anlatan Kılıç, dünyayla 
ilgili tüm düşüncülerden sıyrılarak 
çıktığı sema meydanında manevi 
huzura eriştiğini, yaşadığı dingin-
liğin günlük hayatına olumlu yan-
sıdığını ifade etti. AA

Gündüz tennure  
diken terzi akşam 

sema dönüyor 

Karnındaki bebeğini salgından 
korumak için gittiği kırsalda  

yeni hayat kurdu 
İZMİR'DE beyaz yakalı olarak 

çalışırken, hamile olduğu Kovid-19 
salgını dönemini kalabalıktan uzak-
ta geçirmek için kırsal mahalleye 
yerleşen Yasemin Sezgin, girişimci 
olup hayvancılığa ve doğal ürün 
üretimine başladı. 

İzmir'de doğup büyüyen 36 ya-
şındaki Yasemin Sezgin, üniversite-
de lojistik yönetimi öğrenimi gör-
dükten sonra kentte deniz lojistiği 
firmalarında 5 yıl kadar çalıştı. 

Kovid-19 salgınının etkili oldu-
ğu 2020 yılında hamile olan Sezgin, 
bebeğini salgından korumak için 
şehir kalabalığından uzaklaşıp eşi-
nin ailesinin süt çiftliği işlettiği Tire 
ilçesine bağlı Adnan Menderes Ma-
hallesi'ne yerleşti. 

Sezgin, hayvancılıkla uğraşmaya 
başladığı mahallede kendi işletme-
sini kurma hayalini gerçekleştirdi. 
İzmir'de uzman olarak görev yaptı-
ğı iş yerinden istifa eden Sezgin 
kurduğu işletmede konserve ürün-
leri ve ilikli kemik suları üretmeye 
başladı. 

İşletmesinde mahalledeki 3 ka-
dını istihdam eden Sezgin, konser-
ve sezonunda çalışan sayısını 10'a 
kadar çıkartıyor. Sezgin, ürünlerini 
sosyal medya hesabı ve internet si-
tesi üzerinden farklı şehirlere gön-
deriyor. 

Sezgin'in eşi kent merkezinde 
çalışma hayatını sürdürürken, çift 
çocuklarını da kırsal mahallede bü-
yütüyor. 

"Buraya çok alıştık" 
Bir çocuk annesi Yasemin Sez-

gin, AA muhabirine pandemi döne-
minde geldiği mahallede kendine 
yeni bir hayat kurduğunu söyledi. 

Tire'ye geldikten sonra 30 Ekim 
2020'deki depremde evlerinin yı-
kıldığını, apartmanlarında hayatla-

rını kaybedenlerin olduğunu ifade 
eden Sezgin, bunun ömrünün kala-
nını mahallede geçirme fikrini daha 
da güçlendirdiğini anlattı. 

Sezgin, Tire'de doğal gıdalara 
ulaşmanın kolay olduğunu kayde-
derek, şöyle konuştu: 

"Kentlerdeki insanların bu 
ürünlere ulaşmakta zorluk çektiği-
ni biliyordum. Bunun üzerine bun-
ları en doğal şekliyle çiftlikte üretip 
satmaya karar verdim. Beyaz yakalı 
işimden ayrıldım ve tamamen kon-
serve gıda yapmaya başladım. Ta-

mamen Tire'nin domatesi, patlıca-
nı. Buradaki küçük çiftçilerle çalışı-
yoruz. Ürünlerimizde katkı ve ko-
ruyucu maddesi kullanmıyoruz. İz-
mir'de ilikli kemik suyu üretiminde 
onaylı üç işletmeden biriyiz. Tire ve 
lezzetlerini hem tüm Türkiye'ye 
hem de nasipse dünyaya duyurmak 
istiyorum." Domates, patlıcan ve 
Kapya biber konserveleri hazırla-
dıklarını belirten Sezgin, şunları 
kaydetti: "Onun dışında ilikli kemik 
suyu, tarhana, erişte gibi birçok 
ürünümüz var. Kendimiz de çiftçi-

yiz, ekiyoruz, biçiyoruz. Burada kul-
landığımız birçok yan ürün nane, 
fesleğen gibi, kendi bostanımızdan 
çıkıyor. Pandemi döneminde insan 
kalabalığından kaçmak için geldik. 
Buraya çok alıştık. İşten gelip ye-
mek yaparken, hangi koşullarda 
üretildiğini çok da bilmediğimiz 
ürünleri pişirmek, her annenin ak-
lında soru işaretidir ama benim bu-
rada öyle bir soru işaretim kalmadı. 
Ben de bir anne olarak diğer insan-
ların da buna erişmesini sağlamak 
istiyorum." AA

Küçük Umut'un "nefesi" Yıldırım 
çiftinin mutluluğu oldu 

82 yaşındaki kadın ikinci  
şiir kitabını çıkardı 

KASTAMONU'NUN İnebolu ilçe-
sinde yaşayan 82 yaşındaki Cemile 
Eyrik, ikinci şiir kitabını çıkardı. 

Eşiyle uzun yıllar Fransa'da çalı-
şan Cemile Eyrik, 2000 yılında bu 
ülkedeyken çıkardığı "Gurbetten Sı-
laya" isimli ilk kitabında memleket 
özlemini yansıtan şiirlere yer verdi. 

Emekli olduktan sonra 2007'de 
Türkiye'ye dönen ve Kastamo-
nu'nun İnebolu ilçesine bağlı Özlüce 
köyüne yerleşen Eyrik, bir süre önce 
"Bu Ne Güzel Yolculuk" adlı ikinci 
şiir kitabını yayımladı. 

Kitabında hac yolculuğu ve man-
eviyat dünyasını yansıtan Eyrik, ay-
rıca İsrail'in Filistin'de uyguladığı 

katliamı da Gazzeli çocukların ağ-
zından yazdığı şiirlerle kaleme aldı. 

Cemile Eyrik, AA muhabirine, 
okuma ve yazmayı çok sevdiğini 
söyledi. 

Okumanın insanı insan yaptığını 
dile getiren Eyrik, "Filistin'de yaşa-
nanlar çok üzücü. Gazze'deki İsrail 
vahşetini gördükçe kahroluyorum. 
Gazze'de büyük bir soykırım, katli-
am var. Daha önce, 'Gaddar İsrail' 
diye önceki kitabımda da yazmış-
tım. Bundan da çocukların ağzından 
yazdım. Allah'ım yardım etsin. Müs-
lümanlar arasında Türkiye'den baş-
ka kimse ilgilenmiyor." ifadesini kul-
landı. AA

ANTALYA'DA 16 yıllık evli Timur 
ve Ayfer Tuna Yıldırım çifti, gittikleri 
yurt ziyaretinde kucaklarına alıp ne-
fesini hissetmelerinden etkilenerek 
koruyucu ailesi oldukları Umut ile 
mutlu bir hayat yaşıyor. 

Evliliklerinde çocuk sahibi olma-
yan Yıldırım çifti, hem evlat özlemle-
rini gidermek hem de "kimsesiz bir 
çocuğun hayatına dokunalım. Toplu-
ma iyi bir birey yetiştirelim" düşünce-
siyle koruyucu aile olmaya karar ver-
di. Aile ve Sosyal Hizmetler İl Müdür-
lüğüne başvuran çift, yetkililerle gö-
rüşmek için çocuk yuvasını ziyarete 
gitti. Yıldırım çifti, o dönem henüz 1 
yaşında olan Umut'u kucaklarına alıp 
nefesini hissetmelerinden etkilendi. 

Umut'a evlerinin kapısını açmak 
isteyen çift, başvurularının olumlu so-
nuçlanmasıyla minik çocuğun koru-
yucu ailesi oldu. 

Timur ve Ayfer Tuna Yıldırım, sev-
gi ve özlemle bağırlarına bastıkları 6 
yaşındaki Umut'a 5 yıldır şefkatle 
yaklaşıyor. 

Çift, ilkokula başlayan Umut saye-
sinde mutlu, huzurlu ve çocuk sesiyle 
dolu bir aile ortamında yaşıyor. 

Aile, çocuğa güzel bir gelecek ha-
zırlamak istiyor. 

"Hayata onunla en baştan baş‐
ladık" 

Timur Yıldırım, AA muhabirine, 
eşiyle hep "bir çocuğun hayatına do-
kunmak, vatana ve millete hayırlı bir 
evlat verebilmek" düşüncesinde ol-
duklarını söyledi. 

Her çocuğun aile sevgisine ihtiyacı 
olduğunu da iyi bildiklerini dile geti-
ren Yıldırım, "Sosyal hizmetlerdeki 
çocukların da bu duyguları yaşaması 
gerekiyor. Onlara bir nefes olabilmek 
amacıyla yola çıktık. Koruyucu aile ol-
maya hazırlanırken Umut'u ilk kuca-
ğıma aldığımda başını omzuma koyup 
derin bir nefes aldığını hissettim ve 
ağlamaya başladım. O nefesi hisset-
mek çok güzeldi. O andan itibaren bi-
zim hayatımıza adeta bir nefes oldu. 
Hayata onunla en baştan başladık." 
dedi. AA

İzmir'de bir firmada uzman olarak çalışırken hamile olduğu Kovid-19 dönemini 
kalabalıktan uzakta geçirmek için kırsal mahalleye yerleşen Yasemin Sezgin, bura-

da hayvancılığa ve kendi markasıyla doğal ürünler üretmeye başladı. 
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SANATÇI, New York'taki Carne-
gie Hall'da 17 Aralık'ta gerçekleşe-
cek konserde solist olarak keman 
çalacak. 

Etkinliğe ilişkin AA muhabirine 
açıklamada bulunan Yalçın, müzik 
hayatını ve kariyerinde zirve ola-
rak gördüğü daveti anlattı. 

Müziğe çok küçük yaşta başladı-
ğını dile getiren Yalçın, "Babam 
Metin Yalçın, Cumhurbaşkanlığı 
Senfoni Orkestrası Trombon grup 
şefiydi. Aynı zamanda da Hacette-
pe Üniversitesi Ankara Devlet Kon-
servatuvarında öğretim üyesiydi. 
Biz aile içinde müziğe doğduk diye-
biliriz. Kardeşim Mete Yalçın da ke-
mancı." şeklinde konuştu. 

Hacettepe Üniversitesi Ankara 
Devlet Konservatuvarında Prof. 
Murat Tamer ile kemana başladığı-
nı aktaran Yalçın, "Daha sonra 
Fransa Lyon'da bir yıllığına Jean 
Estournet ve Veronique Riou ile 
keman eğitimine devam ettim. Ora-
larda çeşitli festivallere katıldım, 
davet aldım. Hatta birkaç orkestra-
ya girmem için de teklifte bulundu-
lar." dedi. 

"Birçok ünlü sanatçıyla çalış‐
ma fırsatım oldu" 

Almanya'da Wilhelm Melcher 
ve Rainer Kussmaul ile de çalıştık-
tan sonra Türkiye'de Cumhurbaş-
kanlığı Senfoni Orkestrasının sına-
vını kazandığını aktaran Yalçın, 
şunları kaydetti: 

"Aynı yıl Prof. Suna Kan ile Bil-
kent Üniversitesi Müzik ve Sahne 
Sanatları Bölümünde yüksek lisan-
sımı tamamladım. Masterdan son-
ra Fulbright bursuyla 4,5 yıllığına 
ABD'ye gittim. Boston'da, New En-
gland Conservatory of Music'te 
Carl Flesch'in öğrencisi olan Eric 

Rosenblith ile keman çalışmaları-
ma devam ettim. Bu süreçte de çe-
şitli festivallere katıldım. Bunlar-
dan Yellow Barn ve Tanglewood, 
bizim için çok önemli festivaller. 
Buralarda Seiji Ozawa, Bernard 
Haitink, Leon Fleisher, Itzhak Perl-
man, Yo-Yo Ma gibi birçok ünlü sa-
natçıyla çalışma fırsatım oldu." 

Jülide Yalçın, yurt dışında güzel 
bir ortamda eğitim aldıktan sonra 
Türkiye'ye dönerek çalışmalarına 
devam ettiğini dile getirdi. 

Suzuki Müzik Eğitim Derneğini 
kurarak başkanlığını üstlendiğini 
sözlerine ekleyen Yalçın, daha son-
ra İstanbul'a yerleşerek İstanbul 
Devlet Senfoni Orkestrasının baş 
kemancısı olduğunu aktardı. 

"Benim için en büyük önem 
Türkiye'nin orada olması" 

Kısa bir süre önce piyanist 

Byron Zhou'dan, kariyerinde zirve 
olarak gördüğü bir davet aldığını 
kaydeden Yalçın, şu bilgileri verdi: 

"Dünyanın en büyük müzik 
merkezlerinden birisi olan Carne-
gie Hall'da 17 Aralık'ta Birleşmiş 
Milletlerin 79. Yıl Gala Konseri'nde, 
tek yabancı ve tek Türk solist ola-
rak ülkemi temsil edeceğim. Orada 
çok ünlü bir solist piyanist Sarah 
Takagi ile açılışı yapacağız. Konuş-
malardan sonra da besteci David 
Lee'nin piyano ve yaylı grup için 
bestelediği eserini çalacağız. Orada 
da birinci keman olarak yer alaca-
ğım. Tabii ki kişisel kariyerim için 
her ne kadar, çok kıymetli ve 
önemli olsa da benim için buradaki 
en büyük önem Türkiye'nin orada 
olması, Türkiye'nin ismi, bir Türk 
sanatçısının orada bulunması." 

Yalçın, ABD basının ve sanat yö-

netmenlerinin de geceye katılaca-
ğını söyleyerek, çok heyecanlı ve 
gururlu olduğunu vurguladı. 

Konserde yer alması için kendi-
sine destek olanlara teşekkür eden 
Yalçın, ülkesini en iyi şekilde temsil 
etmeye çalışacağını sözlerine ekle-
di. Yalçın etkinlikte, konuşmaların 
ardından gerçekleştirilecek açılış 
konserinde ABD'li piyanist Sarah 
Takagi ile aynı sahneyi paylaşacak. 
Konser sonrası Birleşmiş Milletler 
adına temsilcilerden bir kişi daha 
konuşma yapacak ve ardından Yal-
çın, oda müziği grubu ile yeniden 
sahneye çıkacak. Orkestra şefliğini 
Jorge Soto'nun üstleneceği konser-
de, Jülide Yalçın ile 2. kemanda Ali-
cia Rando Ibanez, viyolada Lucia J. 
Guo, viyolonselde Sophie Shao, 
kontrabasta Marco Panascia sahne 
alacak. AA
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SAHAF İstekli, "Özel müzeler ve 
özel koleksiyonerler çoğaldıkça, bunla-
rın yapacakları kültürel faaliyetler çok 
daha verimli hale gelecektir. Devletin, 
özel müze ve koleksiyoncuların çoğal-
masından memnun olması ve bunu ge-
liştirmesi gerekir." dedi. 

Anadolu Ajansının (AA), "Türki-
ye'nin Kültür Mirası" başlıklı dosyası-
nın ikinci haberinde, 40 yıldır sahaflık 
yapan Bahtiyar İstekli ile kültür varlık-
larının korunması ve gelecek nesillere 
aktarılmasının önündeki engelleri ko-
nuştuk. 

Üsküdar Sahaflar Derneği Başkanı 
Bahtiyar İstekli, kültür varlıklarının 
yurt dışına çıkmasının yasakçı uygula-
malarla engellenemeyeceğini, yurt 
içindeki değerinin artırılmasına yöne-
lik politikaların hayata geçirilmesi ge-
rektiğini söyledi. 

Türkiye'de insanların çok sayıda 
koleksiyonluk esere sahip olduğunu 
aktaran İstekli, "Koleksiyonluk malze-
meler elden ele toplumda bir devret-
me süreci yaşıyor. Bunların yurt içinde 
tutulup burada kalmasının, bunlara 
verilen değerle ilgili bir yanı var. Bu 
tür malzemeler tabii ki ticari bir kıy-
met arz ediyor. Ticarette de bir malze-
me, kendisine değer veren insana gi-
der. Değer vermenin de tabii ki fiyatla 
yakından bir alakası var." diye konuştu. 

"Piyasada kesin ve net kriterler 
uygulanmıyor" 

Bahtiyar İstekli, koleksiyonluk 
eserlere devlet kurumlarının nasıl yak-
laşacağının önemli olduğunu vurgula-
yarak, bu eserlere kıymet verilecek bir 
ortam oluşturulursa eserin yurt içinde 
kalmasının yanı sıra yurt dışındaki 
eserlerin de Türkiye'ye döneceğini ifa-
de etti. 

Avrupa ve ABD'deki müzayedeler-
de İslam, Anadolu ve Doğu menşeili 
çok fazla eserin yer aldığına dikkati çe-
ken İstekli, "Bunlar neden oraya gidi-
yor? Buradaki piyasanın çok üstünde 
bir piyasası olduğu için yasak olması-
na rağmen oralarda satılıyor. Eğer biz 
bu eserlerin Türkiye'de kalıp, burada 
yaşamasını istiyorsak bunların değeri-
ni artıracak formüller bulmak zorun-
dayız. Bu da burada yerli koleksiyo-
nerlerin çoğalması, ortaya çıkması ve 
yaygınlaşması ile olacak. Dolayısıyla 
devletin ve kanunların yerli koleksiyo-
neri korkutmak yerine onların sayısını 
artıracak bir açılım göstermesi gere-
kir." değerlendirmesinde bulundu. 

Sahaf İstekli, özel koleksiyonlarda 
toplanan kültür varlıklarının günün 
sonunda müzeye dönüşeceğini ve dev-
let kurumlarına kalacağını aktararak, 
şunları kaydetti: 

"Devletin özel koleksiyonerliği kor-
kulacak bir şey olmaktan çıkartması 
lazım. Resim piyasasında çok gördük. 
Bizim klasik dönem ressamlar eskiden 
çok kıymetliydi, iç piyasada olağanüstü 
talep görüyordu. Fakat son dönemde 
bunların piyasası yeni ressamlara göre 
çok düşerek, oldukça geride kaldı. 
Aynı şey yazma eserler için de geçerli. 
Piyasada kesin ve net kriterler uygu-
lanmıyor. Devletin koleksiyoner ve ko-
leksiyonere malzeme sağlayan esnafla 
organik bir ilişkisi yok. Birtakım işlem-
ler şikayete bağlı olarak yürüyor. Ben 
burada baskı Osmanlıca kitaplar satı-
yorum. Birisi gelip 'Burada tarihi eser-
ler satılıyor.' diye şikayet etse beni, po-
lis baskınına uğrarım. Hiçbir kanuni 
sakıncası olmayan baskı eserler topla-
narak götürülür. Ben yıllarca bunlarla 
uğraşırım. Maalesef çok basit bir şey 
ama piyasada böyle bir durum var." 

"Bu işin sadece ticaretini yapmı‐
yoruz" 

Yazma eser kütüphaneleri ve müze 
yöneticilerinin koleksiyonerlerle bir 
araya gelerek fikir alışverişinde bulun-
ması gerektiğinin altını çizen İstekli, 
bu konuda yönetmeliklerin cevap ver-
mediği hususların tespit edilerek yeni-
lenmesi ve geliştirilmesi gerektiğini 
dile getirdi. 

İstekli, 40 senedir sahaflık yaptığı-
na ve taşınabilir kültür varlıklarının ti-
caretiyle uğraştığına değinerek, "Bu 
işin sadece ticaretini yapmıyoruz. Be-
nim elime çok eski bir kitap geldiği za-
man, ben öncelikle bunu kurtarmayı 
düşünüyorum ve çoğu zaman bunun 
bana getireceği maliyetten daha fazla 
bir restorasyon parası ödeyerek sağ-
lıklı hale getirmeyi hedefliyorum." ifa-
delerini kullandı. AA

Sahaf Bahtiyar  
İstekli: Bir malzeme 

kendisine değer 
veren insana gider 

İstanbul Devlet Sen-
foni Orkestrası 

(İDSO) Başkemancı-
sı, müzisyen Jülide 

Yalçın, Birleşmiş Mil-
letler (BM) Genel Ku-
rulu'nun 79. Yıl Gala 

Konseri'nde sahneye 
çıkacak. 

Müzisyen Jülide Yalçın, 17 Aralık'ta 
New York'ta sahneye çıkacak 

Mevlevi Sema  
Mukabelesi, AKM'de  

sanatseverlerle buluştu 
"HZ. Mevlana'nın 751. Vuslat 

Yıl Dönümü Özel Sema Mukabe-
lesi", Atatürk Kültür Merkezi 
(AKM) Türk Telekom Opera Salo-
nu'nda gerçekleştirildi. 

Kültür ve Turizm Bakanlığı 
Güzel Sanatlar Genel Müdürlüğü-
ne bağlı İstanbul Meydan Meşk-
leri Topluluğu tarafından icra 
edilen "Mevlevi Mukabelesi", 
postnişin Mehmet Fatih Çıtlak ve 
sanat yönetmeni Yüce Gümüş ta-
rafından sahneye taşındı. 

Gösteri öncesi AA muhabirine 
açıklamada bulunan Çıtlak, sema 
ayini ve benzeri etkinliklerde, 
gösterinin ifade ettiği anlam ve 
manayı seyirciye ulaştırarak, far-
kındalık oluşturmayı amaçladık-
larını aktardı. 

Çıtlak, sema gösterisini dina-
mik bir yapı ile sunmaya çalıştık-
larını vurgulayarak, şu bilgileri 
verdi: "Düzenlediğimiz sema mu-
kabeleleri insanların büyük te-
veccühüne uğruyor. Bu Hazreti 
Mevlana'nın Şemsi Tebrizi ile 
olan söyleşisinin de bir bereketi-
dir. Bu tür programlarda her 
sene, 'Artık yeni şeyler söylemek 
lazım cancağızım.' denir ama ne 
yazık ki yeni bir şey söylenmez. 
İzleyenlerin ilgisine mazhar ol-
mamızın temel nedeni, bizim gü-
zel olanı, yeni ve insanımızın an-
layacağı üslupla yapıyor olma-
mızdır." dedi. AA

MİLLİ Savunma Bakanlığına bağ-
lı Mehteran Birlik Komutanlığını bi-
rebir örnek alarak 33 yıl önce teşki-
latlanan Bursa Mehter Takımı, ken-
tin özel günlerinin yanı sıra yurt dı-
şındaki bazı programlarda sahne alı-
yor. 

Dünyanın en eski askeri bando 
takımlarından biri kabul edilen 
mehter takımı, tarih boyunca Türk 
askerini coştururken düşman aske-
rinin moralini bozarak savaşların ka-
zanılmasında sağladığı katkılarla bi-
liniyor. 

Osmanlı payitahtı Bursa'da 1326 
yılında fetihle kurulan Bursa Meh-
terhanesi, 1826'da Yeniçeri Oca-
ğı'nın kaldırılmasıyla kapatıldı. Cum-
huriyet döneminde ise 1963'te Mu-
harip Gaziler Cemiyeti Bursa Şubesi 
Başkanı Ömer Sürel önderliğinde 
kurulan ve ömrü kısa olan mehter 
takımı, son olarak 1991'de Bursa 
Mehter Musikisi ve Halk Oyunları 
Derneği (BUR-HOY) çatısı altında ye-
niden teşkilatlandı. 

Merinos Atatürk Kongre ve Kül-
tür Merkezi'ndeki mehterhanede 
faaliyetine devam eden Bursa Meh-
ter Takımı'nda gönüllü yer alan 18-
75 yaşlarındaki memur, esnaf, öğret-
men, dişçi gibi meslek gruplarından, 
işçi ve memur emeklilerinden, mü-
zisyenlerden oluşan 65 kişi, sancak-

larını parlatıyor, giyiniyor, ayakkabı-
larını boyuyor ve zırhların bakımını 
yaparak gidecekleri etkinliklere ha-
zırlanıyor. 

Bursa Mehter Takımı'nın, Salta-
nat Kapı, Tophane Parkı, Emir Sultan 
Camisi gibi tarihi ve turistik yerlerde 
yaptığı gösteriler dronla da görüntü-
lendi. 

BUR-HOY Başkanı Mesut Özke-
ser, AA muhabirine, Mehteran Birlik 
Komutanlığı ile giysi, repertuvar, 
enstrüman gibi önemli konularda di-
yalog halinde olduklarını söyledi. 

Mehterin dünyadaki "askeri ban-
doların atası" olduğunu belirten Öz-
keser, sadece savaş zamanlarında 
değil, halkın mutlu günlerinde de ön 
plana çıktığını vurguladı. 

Bursa Mehter Takımı'nın öncelik-
li olarak Bursa için var olduğunu dile 
getiren Özkeser, şöyle devam etti: 

"Bursa'nın bayram günlerinde, 
fetih, kurtuluş yıl dönümü gibi tö-
renlerde mutlaka mehter takımımız 
yer alıyor. Yurt içinde bazı festivaller-
de, uluslararası festivallerde, yabancı 
misafirlerin karşılanmasında göste-
riler yapıyoruz. Ekibimizin ünü yurt 
dışına da taşmış durumda. Afri-
ka'dan Amerika'ya, Avrupa'dan As-
ya'ya kadar 4 kıtada 100'den fazla 
yurt dışı gösterisine gittik, 40'tan 
fazla ülkede gösteriler yaptık. Çin'e, 
Hong Kong'a gittik. Avrupa'nın pek 
çok ülkesine sürekli gidiyoruz. 
ABD'deki Türk Günü Yürüyüşü'ne 
katıldık." AA

Osmanlı payitahtı Bursa'nın mehter  
takımı dört kıtada gönülleri fethediyor 
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İBB’nin yenilikçi ve kapsayıcı akıllı şehir 
uygulaması ‘Dijital İkiz Projesi’, USTDA’dan 
2 milyon dolarlık hibe almaya hak kazandı. 
İBB ve USTDA arasında protokol imzalan
masına tanıklık eden TBB ve İBB Başkanı 
Ekrem İmamoğlu, “USTDA desteğiyle hay
ata geçecek olan proje, sadece İstanbul'u
muzun değil, tüm dünya şehirlerinin karşı 
karşıya olduğu afet yönetimi zorluklarına 
gerçekten yenilikçi bir yaklaşım sunuyor. 
Bu platform, gerçek zamanlı veri analizi, 
simülasyon ve yapay zeka destekli süreç 
yönetimiyle, afet anında hızlı müdahaleyi 
mümkün kılarken, afet sonrasındaki iy
ileşme sürecini de insan odaklı bir şekilde 
hızlandıracak” dedi. Dijital İkiz Projesi, 
dünya genelinde 2 kez birincilikle ödül
lendirilmişti. 

İstanbul Büyükşehir Belediyesi’nin (İBB) 
yenilikçi ve kapsayıcı akıllı şehir uygula
ması “Dijital İkiz Projesi”, Birleşik Devletler 
Ticaret ve Kalkınma Ajansı’ndan (USTDA) 
2 milyon Amerikan Doları tutarında hibe 
almaya hak kazandı. İBB ve USTDA 
arasında protokol imzalanması anına, 
Türkiye Belediyeler Birliği ve İBB Başkanı 
Ekrem İmamoğlu, ABD Başkonsolos 
Yardımcısı Fleur Cowan, İBB Teknoloji 
Grup Başkanı Dr. Naim Erol Özgüner ile 
kurum bürokratları tanıklık etti. 

 
“İSTANBUL, DÜNYANIN EN KALİTELİ 

MUTLULUK VE  REFAH SEVİYESİNE 
ULAŞMAYI HAK EDEN BİR ŞEHİR” 

İBB Genel Sekreter Yardımcısı Zeynep 
Neyza Akçabay ve USTDA Dünya Direktörü 
Enoh T. Ebong arasında imzalanan projenin 

önemine dikkat çeken İmamoğlu, şunları 
söyledi: 

 
 “İstanbul, bizim bu güzel şehrimiz, 

bütün hizmetleriyle, dünyanın en kaliteli 
mutluluk ve refah seviyesine ulaşmayı hak 
eden bir şehir. Şehrimizin güvenliğini ve re
fahını, yaşam kalitesini arttırmak için son 
derece güçlü çalışmalar yapıyoruz. Özel
likle şehrimizin karşı karşıya olduğu afet 
risklerini en aza indirmek ve her koşulda 
hemşehrilerimize hızlı, etkin, 
sürdürülebilir çözümler sunmak adına, afet 
odaklı Dijital İkiz Platformu Projesi için 
sağladığınız iş birliği ve destekten dolayı 
teşekkürlerimi sunarım. USTDA desteğiyle 
hayata geçecek olan bir proje, sadece İstan
bul'umuzun değil, tüm dünya şehirlerinin 
karşı karşıya olduğu afet yönetimi zorluk
larına gerçekten yenilikçi bir yaklaşım 
sunuyor. Bu platform, gerçek zamanlı veri 
analizi, simülasyon ve yapay zeka destekli 
süreç yönetimiyle, afet anında hızlı müda
haleyi mümkün kılarken, afet sonrasındaki 
iyileşme sürecini de insan odaklı bir şek
ilde hızlandıracak.” 

 
“ŞEHRİMİZE YAPTIĞIMIZ YATIRIM

LARI, HER ZAMAN İNSAN ODAKLI BİR 
VİZYONLA ŞEKİLLENDİRİYORUZ” 

 
“Şehrimize yaptığımız yatırımları, her 

zaman insan odaklı bir vizyonla şekil
lendiriyoruz ve kesinlikle İstanbulluların 
hayatını kolaylaştırmak için öncelik sağlıy
oruz. Dijital dönüşümlü güçlendirmek ve 
toplumsal dayanıklılığı arttırmak için, 

önemli bir adım olduğunu düşünüyorum 
bu iş birliğimizin. Hemşehrilerimizin 
güvenliği ve geleceği adına, böylesi bir iş 
birliği için çok memnunuz. USTDA ile 
gerçekleştirdiğimiz dördüncü hibe iş bir
liği. Bu vizyon doğrultusunda çok daha 
değerli iş birliklerini temenni ediyoruz. İs
tanbul'umuzla olan bu iş birliğinin, sadece 
İstanbul'a değil, irtibatta bulduğumuz 
bütün dünya şehirlerine, özellikle yakın 
coğrafyadaki birçok kentte de sunabile
ceğimiz ve onlara da bu iş birliğinin nasıl 
sonuçlar verdiğini anlatabileceğimiz bir 
süreç.” 

 
EBONG: “İMZALARI ATMAYI SABIRSI

ZLIKLA BEKLİYORUZ”İMAMOĞLU: 
“LET’S START” (BAŞLAYALIM) 

 
 Konuşmasına, “Sergilemişiz olduğunuz 

hem vizyon hem de uygulama çalışmaları, 
beni gerçekten oldukça etkiledi” sözleriyle 
başlayan USTDA Dünya Direktörü Ebong 
da özetle, “Bizi buraya getiren çalışmalar, 
yalnızca geçmişten bu yana uzanan ortak
lığımızı güçlendirmekle, devam ettirmekle 
kalmadı, aynı zamanda gelecek çalış
maların da temelini oluşturduk. Burada, 
gerçekten son derece fevkalade bir ortaklık 
söz konusu. Ve bu ortaklığın fevkalade ol
masının sebebi de İstanbul'da, burada gör
müş olduğumuz vizyon ve ardından alınan 
aksiyonlar ve bunların hepsinin insanlara 
duyulan ilgi ve insanlara verilen önem eks
eninde gerçekleştiriliyor olması. Bu part
nerliği, bu ortaklığı mümkün kılan şey, 
güzel ve efektif kılan şey, burada 

gördüğümüz vizyon ve eylemler. İmzaları 
atmayı sabırsızlıkla bekliyoruz ki, bu güzel 
proje bir an önce hayata geçirilsin” 
ifadelerini kullandı. İmamoğlu’nun “Let’s 
start” (Başlayalım) sözlerinin ardından, 
“Dijital İkiz Projesi” imzalandı. 

  
AFET DURUMLARINDA KARAR ALMA 

VE İYİLEŞME  SÜREÇLERİNİN HIZ
LANDIRILMASI HEDEFLENİYOR 

 
İstanbul'da başlatılan Dijital İkiz Projesi 

ile şehir planlaması, kaynak yönetimi ve 
çevre izleme gibi süreçlerde daha etkin ve 
veri odaklı kararlar alınarak, kentsel yöne
timi daha verimli hale getirilmektedir. Bu 
teknoloji, gelecekte şehirlerin daha 

sürdürülebilir ve dayanıklı olmasını sağlay
acak önemli bir araç. Proje kapsamında 
AKOM ile birlikte çalışarak afet durum
larına odaklanan özel bir modelleme sis
temi hayata geçirildi. Bu teknoloji, şehrin 
farklı bölgelerinden toplanan çevresel, de
mografik ve altyapısal verileri kullanarak 
olası afet senaryolarını simüle ediyor ve 
kritik bölgelerdeki riskleri önceden belir
liyor. Bu sayede, afet durumlarında karar 
alma ve iyileşme süreçlerinin hızlandırıl
ması hedeflenmektedir. Projede, dünya 
çapında bilinen birçok Amerikan teknoloji 
firmasının ürünleri ve hizmetleri kullanıla
cak. Dijital İkiz Projesi, dünya genelinde 2 
kez birincilikle ödüllendirilmişti. 

    BÜLTEN HABERİ

Dünyanın yaşayan ve üreten 
en eski tersanesi konu
mundaki Haliç Tersanesi, 569. 
yılını kutluyor. İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi Ulaşım 
Grubu iştiraki Şehir Hatları 
bünyesindeki tersanenin kuru
luş yıl dönümü için geleneksel 
rakam çakım töreni gerçek
leştirildi. Törene Şehir Hatları 
Genel Müdürü Güçlü Şeneler 
ve Şehir Hatları çalışanları 
katıldı.  

 
Temelleri 11 Aralık 1455 

tarihinde Fatih Sultan Mehmet 
tarafından atılan Haliç Ter
sanesi, tüm fonksiyonları 
durma noktasındayken beş yıl 
önce Şehir Hatları’nın çalış
malarıyla yeniden yaşayan ve 
üreten bir tersane konumuna 
kavuştu. Haliç Tersanesi, Ter
sanei Amire’den kalan ve 
günümüzde faaliyet gösteren 
en eski tersane olma özelliğini 
taşıyor.  Tarihi tersane 17 Ocak 
1851’de ilk anonim şirket 
olarak kurulan Şirketi 
Hayriye’ye, yani günümüzdeki 
ismiyle Şehir Hatları’na da ev 
sahipliği yapıyor. 15. yüzyıldan 
bu yana gelişerek varlığını 
devam ettiren kültürel, mimari 
ve endüstriyel olarak özgün 
değerini koruyor. 

 
“Yaşayan Bir Tarih İçinde 

Harika İşler Yapıyoruz” 
 
Şehir Hatları Genel Müdürü 

Güçlü Şeneler, Haliç Tersane
si'nin geleneksel rakam çakım 
töreninde yaptığı konuşmada, 
tersanenin 569 yıllık 
geçmişinin Türk denizcilik tar
ihi için çok önemli bir miras 
taşıdığını vurguladı. Şeneler, 
“Eşi bulunmaz bir mekândayız, 
eşi bulunmaz bir tarihe şahitlik 
ediyoruz. Ne kadar şanslıyız ki 

hâlâ faaliyetini sürdüren bir 
tersane içindeyiz. 569. yılını 
kutlayabilen dünyada kaç orga
nizasyon var. İşte bu aile böyle
sine güzel bir organizasyonun 
bir parçası. Fatih Sultan 
Mehmet, İstanbul’u fethettik
ten sadece iki yıl sonra, bu ter
saneyi hayata getirmiş, 
TersaneAmire. 569 yıldır 
sadece Türkiye’ye değil 
dünyaya hizmet etmiş, dünya 
denizcilik sektörüne adını 
yazdırmış. Çok mutluyuz. Bu, 
mutluluğun yanı sıra bize ilave 
sorumluluklar da getiriyor. Bu
rayı ayakta tutmak, burayı 
yaşar halde devam ettire
bilmek çok büyük bir sorumlu
luk. Saygıdeğer Başkanımız 
Ekrem İmamoğlu’nun vizyonu 
sayesinde burası hayatta, 
burası hâlâ sektöre, insanlara 
hizmet ediyor. Bu sebepledir ki 
bugün bizim doğum günümüz, 
sorumluluğumuzun devam et
tiğini bize hatırlatan çok 
önemli bir gün. Bu bilincin 
hepimizde olduğunun farkın
dayım. Başta ben ve çalışma 
arkadaşlarımın bu keyfi, bu 
onuru, bu gururu doyasıya 
yaşadığını hissedebiliyorum. 
Nice değerli usta burada yetişti 
ve bu mirası gelecek kuşaklara 
aktardı. Biz de Şehir Hatları 
olarak tarihimize sahip çıkıp 
korurken, İstanbul’a fayda 
üretecek projeleri hayata 
geçirmeye, katma değer yarat
maya devam ettik, ediyoruz. 
Bugüne kadar, toplu deniz 
ulaşımı adına pek çok önemli 
proje hayata geçti. Şehir Hat
ları özelinde hedefimiz tabi ki 
İstanbul’da deniz ulaşımının 
kullanımını artırmak, yerli ve 
yabancı turistin ilk tercih
lerinden biri olmak. İstan
bul’da yaşayan ve Şehir Hatları 
vapurlarına binmeyen kimse 

kalmamasını hayal ediyoruz. 
Haliç Tersanesi için ise gerek 
kurumsal gerek bireysel deniz 
aracı sahiplerinin ilk tercih
lerinden biri olmak istiyoruz. 
Yaşayan bir tarih içinde her 
gün harika işler yapıyoruz. 
Tüm İstanbulluların burayı ve 
çalışmalarımızı görmesi ve etk
ilenmesi için gerekli altyapı ve 
iyileştirmelerin yapılmasını is
tiyoruz. Bu doğrultuda çalış
malarımızı daha ileriye 
taşıyacağımızdan şüphem yok” 
ifadelerini kullandı.  

 
Tarihi Miras, Modern Üre

tim: Haliç Tersanesi 
 
Son yıllarda çok verimli bir 

dönem geçiren Haliç Tersanesi, 
bir tersane olmanın ötesine 
geçerek önemli bir üretim 
merkezi haline geldi. 2019 
yılında üretim kapasitesi 
sıfırken, canlandırma faaliyet
lerinden sonra 63 yeni inşa 

gerçekleştirildi. Ayrıca, beş 
yeni geminin inşası daha 
başlatıldı. Tersanede, üç adet 
tarihi kuru havuzda, 2019 
yılından 2024 yılı Kasım ayına 
kadar toplam 450 gemiye 
bakım ve onarım hizmeti ver
ildi. Şehir Hatları bünyesindeki 
vapurların periyodik bakımları 
da burada yapılarak toplu 
deniz ulaşımının 
sürdürülebilirliği sağlandı. İs
tanbul’un simge vapurlarından 
Paşabahçe, Kızıltoprak ve İs
mail Hakkı Durusu, Haliç Ter
sanesi’nde restore edilerek yok 
olmaktan kurtarıldı ve yeniden 
İstanbul halkının kullanımına 
sunuldu. 

 
İstanbul Gemileriyle Daha 

Hızlı 
 
Şehir Hatları ve Haliç Ter

sanesi, deniz ulaşımını artırma 
ve sürdürülebilirlik hedefleri 
kapsamında da önemli pro

jelere imza attı. Şehir Hatları, 
2019 yılında 20 olan hat 
sayısını 32'ye çıkararak günde 
905 seferle yılda 40 milyonu 
aşkın yolcu taşımaya başladı. 
Beşi elektrik hibrit olan toplam 
50 Deniz Taksi, Haliç Tersane
si’nde 1,5 yılda üretilerek İs
tanbulluların hizmetine 
sunuldu. Ayrıca çevreci Deniz 
Dolmuşlar inşa edilerek toplu 
deniz ulaşımında bir ilke imza 
atıldı. Düşük yolcu yoğunluğu 
olan hatlarda kullanılmak 
üzere üretilen 33 kişilik Deniz 
Dolmuşları, İstinyeKüçüksu ve 
BeykozSarıyer hatlarında 
hizmet vermeye devam ediyor. 
Haliç Tersanesi, tarihinden 
aldığı güçle, İstanbulluların ve 
toplumun yararına fayda sağla
mayı sürdürürken denizcilik 
mirasını da geleceğe taşımaya 
kararlılıkla devam ediyor. 

              BÜLTEN HABERİ

İstanbul Büyükşehir Belediyesi 
(İBB), her geçen gün ekonomik 
güçlük çeken İstanbulluların 
yanında olmaya devam ediyor. 
İBB, Sosyal Destek İstanbulkart ile 
ekonomik güçlük çeken hanelere 
her ay bin lira nakdi destek 
veriyor. İBB, 2025 Ocak ayı 
itibariyle nakdi desteği bin 500 li
raya çıkardı.  

İstanbul Büyükşehir Belediyesi 
(İBB) sosyoekonomik yoksunluk 
içerisinde olup temel ihtiyaçlarını 
karşılamakta güçlük çeken 
hanelere periyodik olarak nakdi 
destek sunuyor. Bu nedenle, 
Sosyal Destek İstanbulkart’ı hay
ata geçiren İBB, İstanbulluların 
temel ihtiyaçlarını karşıla
malarına katkı sağlıyor.  

01.07.201930.11.2024 tarih
leri arasında 366 bin 929 tekil 
haneye İstanbulkart ile Düzenli 
Nakdi Destek sunuldu. Her ay bin
lerce haneye düzenli olarak bin 
lira nakdi destek veren İBB, 2025 
yılında hanelere sağlanan nakdi 
desteği bin 500 liraya çıkardı.  

 
BAŞVURU KRİTERLERİ 

NELER? 
Sosyal Destek İstanbulkart için 

başvuru kriterleri, İstanbul’da 
ikamet etmek ve sosyal inceleme 
sonucunda, sosyoekonomik 
desteğe ihtiyaç olduğunun tespit 
edilmesi şartları aranıyor.  

 
NEREDEN BAŞVURULUR? 
Sosyal Hizmetler Şube Müdür

lüğüne başvurular;   
 
İstanbul Senin Uygulaması, 
Alo 153 Çözüm Merkezi,  
1530 SMS Hattı,  
cozummerkezi@ibb.gov.tr mail 

adresi,  
Çözüm Merkezi Mobil Uygu

lama,  
İnternet yolu ile başvuru 

https://cozummerkezi.ibb.istan
bul/login/citizen,  

Whatsapp Uygulaması 0552 
153 00 34, Mobil Çözüm Noktası,  

Çözüm Şubesi, Çözüm Nokta
ları ve Sosyal ve Ekonomik Destek 
Online Başvuru 
(sosyalyardim.ibb.gov.tr) yol
larıyla sağlanabilir.  

          BÜLTEN HABERİ

İBB’NİN ÖDÜLLÜ PROJESİNE USTDA’DAN 2 MİLYON DOLARLIK HİBE 

DENİZCİLİK MİRASI HALİÇ TERSANESİ 569 YAŞINDA 

DÜZENLİ NAKDİ DESTEK BİN 500 LİRAYA ÇIKTI 

KADIKÖY’ÜN YENİ İDEA’SI AÇILDI  
Kadıköy Belediyesi ortak çalışma alanlarına bir 

yenisini daha ekledi. İDEA Kadıköy’den sonra İDEA 
Acıbadem, Kadıköylülerin hizmetine açıldı. Kadıköy 
Belediye Başkanı Mesut Kösedağı, “Bu alanda, sadece 
bireysel değil, aynı zamanda kolektif bir çalışma 
ruhunu da teşvik edeceğiz.” dedi 

Kadıköy Belediyesi, serbest çalışan veya ofisi ol
mayanların ve öğrencilerin mekan arayışına çözüm 
bularak ortak çalışma alanı olarak hayata geçirdiği 
İşlikDerslikEtkinlikAşlık’lara (İDEA) bir yenisini 
daha ekledi. Kadıköy Belediyesi’nin geçtiğimiz yıl
larda açtığı Kadıköy İDEA’dan sonra belediye şimdi de 
İDEA Acıbadem’i Kadıköylülerin hizmetine sundu. 
Kadıköy Belediyesi Alan Kadıköy’ün bahçesinde yer 
alan Acıbadem İDEA’nın açılışı 10 Aralık Salı günü 
gerçekleşti.  Açılışa; Kadıköy Belediye Başkanı Mesut 
Kösedağı, Eski dönem Kadıköy Belediye Başkanı Se
lami Öztürk, Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) Kadıköy 
İlçe Başkanı Ali Narin, İstanbul Büyükşehir Belediyesi 
(İBB) Meclis Üyesi ve Üsküdar Belediyesi Meclis 
Başkan Vekili Ali Aral, Kadıköy Belediyesi Meclis 
Üyeleri, Başkan Yardımcıları, muhtarlar ve 
Kadıköylüler katıldı. 

KATILIMCI, ŞEFFAF VE ERİŞİLEBİLİR BİR 
HİZMET ANLAYIŞI 

İDEA Acıbadem’in açılışında konuşan Kadıköy 
Belediye Başkanı Mesut Kösedağı, “Kadıköy 
Belediyesi olarak, her zaman halkımızın ihtiyaçlarına 
cevap veren, katılımcı, şeffaf ve erişilebilir bir hizmet 
anlayışını benimsedik. Bu anlayışla hayata 
geçirdiğimiz projelerle, sadece Kadıköy’ü değil, tüm 
İstanbul’u daha yaşanabilir ve daha erişilebilir kıl
mayı hedefliyoruz.” dedi.  İDEA Acıbadem’in, bireysel 
çalışmanın yanı sıra kolektif bir çalışma ruhunu 
teşvik edecek bir merkez olacağını belirten Kösedağı, 
“Fikirlerin buluştuğu ve yaratıcı projelerin ortaya çık
tığı bir ortam oluşturmayı hedefliyoruz.” şeklinde 
konuştu.İDEA Acıbadem’in sadece bir çalışma alanı 
olmadığını vurgulayan Kösedağı, bu projenin sadece 
Kadıköy için değil, İstanbul genelinde yaşanabilir bir 
ortam yaratma vizyonunun bir parçası olduğunu 
ifade ederek yakın zamanda yeni İDEA’ların açıla
cağının müjdesini verdi. 

İDEA ACIBADEM’DE NELER VAR? 
Derslik ve etkinlik olarak kullanılacak olan 175 me

trekarelik alanda yer alan İDEA Acıbadem yaklaşık 40 
kişilik kullanım alanına sahip. Paylaşımlı çalışma 
alanı olan İDEA Acıbadem’den tüm Kadıköylüler 
ücretsiz faydalanabilecek. İnternetin ücretsiz olduğu 
modern çalışma alanı hafta içi 09.00 ila 17.00 saatleri 
arasında hizmet verecek.  

             BÜLTEN HABERİ 
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GALATASARAY Kulübü Başkanı Dur-
sun Özbek, Türkiye Futbol Federasyonu 
(TFF) Merkez Hakem Kurulunun (MHK) 
tutumunun kendileri açısından kabul edi-
lemez olduğunu söyledi. 

Başkan Özbek, Turkuvaz Medya Spor 
Zirvesi'nin ardından basın mensuplarına 
gündeme dair açıklamalarda bulundu. 

Net Global Sivasspor-Galatasaray ma-
çında Rey Manaj'ın futbolcuları Barış Al-
per Yılmaz'a yaptığı sert faulün ardından 
yaşananları değerlendiren Dursun Özbek, 
şunları kaydetti: 

"Neticede bir milli sporcu. TFF'nin 
'Geçmiş olsun' mesajı yeterli mi? Elbette 
insani olarak bu mesajı yayımlamak lazım. 
Merkez Hakem Kurulu Başkanlığının yap-
tığı açıklamalar dikkate değer. Ben bizzat 
televizyonda izledim. Bütün Türkiye'nin 
kabul ettiği ve herkesin mutabık olduğu 
bir faul sonrası... Top ortada yok. Maksatlı 
olarak yapılan bir hareketi ifade ederken 
Merkez Hakem Kurulu eğildi, büküldü. 
'Güzel bir maç yönetildi. Hareket krampo-
naydı.' gibi saçma sapan açıklamalar. Yani 
buna ne gerek var? TFF özür dilemişse sen 
burada gördüğünü net olarak açıklamak 
zorundasın. Yanlışsa yanlış, doğruysa doğ-
ru demek zorundayken böyle eğilip, bükü-
lüp işi sulandırması bizim hoşumuza git-
medi. Sen görmedin mi, senin önünde tel-
evizyon yok muydu, sen başka bir yerde 
miydin, maçı izlemedin mi? Böyle bir işi 
hafife alacak ve sulandıracak şekilde bir 
açıklama yapıyorsun. Daha önceki açıkla-
malarımızda da ifade ettiğimiz gibi Mer-
kez Hakem Kurulu görevini yapamıyor. Sa-
dece Galatasaray-Sivasspor maçı değil, işin 
bütününe girdiğiniz zaman orada çok net 
olarak görürsünüz. Bir hakem fiyaskosu. 
Merkez Hakem Kurulunun tavrı ve tutu-
mu Galatasaray açısından kabul edilmez." 

MHK'nin yanlış yönetildiğini savunan 
Özbek, "Bir bakıyorsunuz TFF Başkanı çı-
kıyor ve 'Hakemler bana komplo kuruyor 
ve operasyon çekiyor.' diye yayın yapıyor. 
Sen başkan değil misin? Sen yönetiyorsun. 
Senin Merkez Hakem Kurulun. Sayın Baş-
kan, gereğini yapman lazım. Öyle komplo 
kuruyorlar gibi söylemlerle gündemi de-
ğiştirmeye çalışmayalım. Yapılan hareket-
lerin Türk futboluna etkisi çok büyük. 
Herkes bundan etkileniyor. Türkiye Fut-
bol Federasyonu Başkanın, kendisine 
komplo kurduğunu iddia ettiği Merkez 
Hakem Kurulu Başkanıyla ilgili söylem-
den çok eyleme geçmesi lazım. 'Gerekeni 
yapması lazım.' diye düşünüyorum." diye 
konuştu. AA

Dursun Özbek'ten  
MHK ile ilgili  

Hacıosmanoğlu'na 
çağrı 

TÜRKİYE Futbol Federasyonu (TFF), 
Trendyol Süper Lig'in 15. haftasındaki 
maçların VAR kayıtlarını açıkladı. 

TFF'nin YouToube kanalından yayımla-
nan videoda, VAR'a gidilen müsabakaların 
kayıtları sesli ve görüntülü olarak paylaşıl-
dı. 

Sivassporlu Rey Manaj'ın Galatasaraylı 
Barış Alper Yılmaz'a müdahale ettiği pozis-
yon ile Trabzonspor'un Kasımpaşa karşı-
sında Enis Destan'la penaltı kazandığı po-
zisyona ilişkin kayıtlarda şu ifadeler yer 
aldı: 

Net Global Sivasspor‐Galatasaray 
VAR: Turgut hocam, sana potansiyel 

kırmızı kart için sahada inceleme öneriyo-
rum. 

Hakem Turgut Doman: Başka bir açısı 
var mı? Tam bileğe mi basıyor, krampon 
var mı? 

VAR: Gösteriyorum bir açı daha. 
Hakem Turgut Doman: Ben, kararımda 

kalıyorum. Ayağı ile kramponuna bastığını 
görüyorum. Tamam. 

VAR: Tamamdır, karar senin. 
Trabzonspor‐Kasımpaşa 
VAR: Zorbay hocam, topun içeride olup 

olmadığını kontrol ettim. 77 numaralı 
oyuncunun 94'e bir darbesi var. Potansiyel 
bir penaltı için sahada inceleme öneriyo-
rum. Sana temas anında topun oyunda ol-
duğunu ve teması göstereceğim. 

Hakem Zorbay Küçük: Temas anında 
topun oyunda olduğunu gösteriyorsun de-
ğil mi? 

VAR: Temas anı ve top çizgi üzerinde. 
Şimdi hareketin kendisini gösteriyorum. 

Hakem Zorbay Küçük: Tek ekran yapar 
mısın? Topun oyunda olduğuna eminiz. Ta-
mam. 77 numara sarı kart ve penaltı veri-
yorum. AA

TFF, Trendyol Süper 
Lig'in 15. haftasındaki 

VAR kayıtlarını  
paylaştı 

5. LEVENT'TEKİ Turkuvaz Med-
ya Merkezi'nde düzenlenen progra-
ma Gençlik ve Spor Bakanı Osman 
Aşkın Bak, Türkiye Futbol Federas-
yonu (TFF) Başkanı İbrahim Hacıos-
manoğlu, Galatasaray Kulübü Başka-
nı Dursun Özbek, Trabzonspor Kulü-
bü Başkanı Ertuğrul Doğan, A Milli 
Futbol Takımı Teknik Direktörü Vin-
cenzo Montella ile spor kulüplerin-
den birçok yönetici ve sporcu katıl-
dı. 

Organizasyonda gerçekleştirilen 
paneller ve oturumlarda sporun ge-
leceği, dijitalleşme ve yeni nesil 
sporcu destek projeleri gibi konular 
ele alındı. 

Turkuvaz Medya Onur Ödülü, 
Gençlik ve Spor Bakanı Osman Aşkın 
Bak'a takdim edildi. Fotomaç Gaze-

tesi Özel Ödülü ise TFF 
Başkanı İbrahim Hacıos-
manoğlu'na verildi. 

Geçen sezon Ziraat 
Türkiye Kupası'nı müze-
sine götüren Beşiktaş, 
"Ziraat Türkiye Kupası 
Başarı Ödülü"nün sahibi 
olurken, Vincenzo Mon-
tella ise "Türk Futboluna 
Üstün Hizmet Ödülü"ne 
layık görüldü. 

Süper Lig'de "Sezonun Oscarları" 
kategorisinde ödül alanlar ise şun-
lar: 

Yılın kalecisi: Mert Günok (Be‐
şiktaş) 

Yılın golcüsü: Mauro Icardi (Gala-
tasaray) 

Yılın sol stoperi: Abdülkerim 

Bardakcı (Galatasaray) 
Yılın sağ stoperi: Davinson Sanc-

hez (Galatasaray) 
Yılın sol beki: Ferdi Kadıoğlu 

(Fenerbahçe) (Brighton'a transfer 
oldu) 

Yılın sağ beki: Bright Osayi-Sa-
muel (Fenerbahçe) 

Yılın orta saha oyuncusu: Ged‐
son Fernandes (Beşiktaş) 

Yılın sol kanat oyuncusu: Dusan 
Tadic (Fenerbahçe) 

Yılın sağ kanat oyuncusu: Barış 
Alper Yılmaz (Galatasaray) 

Yılın 10 numarası: Dries Mer‐
tens (Galatasaray) AA

MİLLİ yüzücü Kuzey 
Tunçelli, Dünya Kısa Kul-
var Şampiyonası'nda 
bronz madalya kazana-
rak büyük bir başarıya 
imza attı. 

Türkiye Yüzme Fede-
rasyonundan yapılan 
açıklamada, 17 yaşındaki 
milli yüzücünün, Maca-
ristan'ın başkenti Buda-
peşte'de gerçekleşen 
şampiyonada 1500 metre 
serbest stilde final yüz-
düğü belirtildi. 

Milli sporcunun, yarışı 
14.20.64'luk derecesiyle 
dünya gençler rekoru kı-
rarak üçüncü sırada bi-
tirdiği ifade edildi. 

Bronz madalyayla tarihi bir ba-
şarı elde eden Kuzey'in aynı zaman-
da 17, 18 ve 19+ yaş yeni Türkiye 
rekoru kırdığı kaydedildi. 

Şampiyonada mücadele eden 
Berke Saka'nın ise 200 metre karı-

şık finalinde 01.53.29'luk zamanıy-
la 19+ yaş Türkiye rekoru kırarak 
dünya 7'ncisi olduğu aktarıldı. 

Bakan Bak, milli yüzücü Tun‐
çelli'yi tebrik etti 

Gençlik ve Spor Bakanı Osman 
Aşkın Bak, Macaristan'da düzenle-

nen Dünya Kısa Kulvar 
Yüzme Şampiyona-
sı'nda dünya gençler 
rekoru kırarak bronz 
madalya kazanan Ku-
zey Tunçelli'yi kutladı. 

Bakan Bak, yayımla-
dığı tebrik mesajında 
şunları kaydetti: 

"1500 metre serbest-
te 14.20.64'lük derece-
siyle dünya gençler re-
koru kırarak bronz ma-
dalya kazanan ve bizlere 
bir ilki yaşatan milli 
sporcumuz Kuzey Tun-
çelli'yi tebrik ediyorum. 
Büyüklerde dünya şam-
piyonası madalyası elde 

eden ilk sporcumuz olan ve elde etti-
ği sonuçla bizleri gururlandıran milli 
yüzücümüzün başarısında emeği 
olanlara teşekkür ediyorum. Kuzey 
Tunçelli'nin başarılarının devamını 
diliyorum." AA

Mert Günok, A Milli  
Futbol Takımı'nın 2026 

Dünya Kupası'na  
katılacağına inanıyor 
BEŞİKTAŞ'IN tecrübeli kalecisi Mert 

Günok, A Milli Futbol Takımı'nın 2026 
FIFA Dünya Kupası'na katılacağına inan-
dığını söyledi. 

Turkuvaz Medya Merkezi'nde düzen-
lenen "Turkuvaz Medya Spor Zirvesi" 
programına katılan milli kaleci, basın 
mensuplarının sorularını yanıtladı. 

A Milli Futbol Takımı'nın 2026 FIFA 
Dünya Kupası Elemeleri'ndeki rakipleri-
nin 13 Aralık Cuma günü çekilecek ku-
rayla belli olacağını hatırlatan Mert Gü-
nok, "Hedefimiz Dünya Kupası'na katıl-
mak. Uzun süredir katılamıyoruz. İyi bir 
takımımız var. Katılacağımıza inanıyo-
ruz." dedi. AA

BOLU'NUN Karaçayır Mahalle-
si'ndeki Murat Canbaş Cimnastik Sa-
lonu'nda çalışmalarını sürdüren 
sporcuları ziyaret eden Çelen, AA mu-
habirine, 2024 yılında tarihi başarı 
elde ederek Paris Olimpiyat Oyunla-
rı'nda 2 finalin yanı sıra 5'incilikler 
yaşadıklarını anlattı. 

Los Angales 2028 Olimpiyat 
Oyunları'na "en az 10" kişiyle gitmeyi 
hedeflediklerini belirten Çelen, "Her 
gittiğimiz yarışmada final ve madalya 
hedefliyoruz. Amacımız her olimpik 
disiplin. Artistik erkek ve kadında git-
tik, şimdi ritmik ve trampolinde git-
meyi hedefliyoruz. Bunları da başara-
cağımıza inanıyoruz." dedi. 

Çelen, 2025'in yarışma takvimini 
gelecek hafta netleştireceklerini böy-
lece 2028 Los Angeles Olimpiyatla-
rı'na "bismillah" diyeceklerini dile ge-
tirdi. 

Logoları zorunlu hale getirme 
çalışmaları 

Çelen, cimnastik faaliyetlerinin 
düzenlendiği merkezlere yönelik de-
netimleri artıracaklarına da değine-

rek "Bu bağlamda e-Devlet'e geçtik-
ten sonra birçok 'merdiven altı' yapı 
bitti. İnsanlar başvurularını e-Devlet 
üzerinden yapıyor." diye konuştu. 

Federasyonun bir görevinin de bi-
reylerin spor yapmaları adına gittik-
leri salondaki eğitmenlerin belgeleri-
nin temin edilmesi olduğuna dikkati 
çeken Çelen, şöyle devam etti: 

"Vatandaşlarımızın daha nitelikli 
hizmet almaları için eğitmenlerin ge-
lişimlerini sağlıyoruz. Diğer taraftan 
stüdyo ve spor salonlarının denetimi-
ni Gençlik ve Spor İl Müdürlükleri ile 
yapıyoruz. Gençlik ve Spor Bakanlığı 
bize bu görevi yüklüyor. Denetimleri-
mizi artıracağız. Türkiye Cimnastik 
Federasyonunun logosunu koymayı 
zorunlu hale getirmek için çalışıyo-
ruz. Gençlik ve Spor Bakanlığının lo-
gosunun da olmasıyla ilgili de ciddi 
çabamız var." 

"Sosyal medya hesaplarını don‐

durma" 
Çelen, kurumlarla görüşmelerde 

bulunduklarına vurgu yaparak "Özel-
likle kayıt dışı salonlar, devletimiz ve 
belediyelerden ruhsat almadan eği-
tim veren stüdyolar, plaza ve apart-
man dairelerindeki salonlar için, bel-
gesiz ve kayıtsız, sadece sosyal med-
yadan reklam yapan kişilerin de bu 
hesaplarının dondurulması için giri-
şimlerimiz olacak. Bunu başarabilir-
sek birçok kayıt dışı salonun da önü-
ne geçmiş olacağız." değerlendirme-
sinde bulundu. Spor yapanları ve ve-
lilerini uyaran Çelen, "Ders aldığınız 
hocaların belgelerini mutlaka sorgu-
layın. Eğitmenin belgesi varsa ders 
verdiği stüdyodaki ve işletmedeki sa-
lon otomatik denetleniyor. Denetleme 
sırasında belgesi olmayan eğitmenin 
bulunması ya da eğitmenin salonda 
olmaması halinde ilgili salon kurulla-
ra sevk edilerek belgesinden olabili-

yor." ifadelerini kullandı. Çelen, dene-
timlerle 2025'te "kaçak ve merdiven 
altı" salonların ciddi şekilde azalaca-
ğını öngörerek şunları söylediı: "Za-
ten ciddi şekilde de azaldı. Talep çok. 
Özellikle büyük şehirlerde salonları 
denetledik. Şimdi plazalarda çoğal-
maya başladı. Plaza denetimlerinde 
özel mülk diye bazen girmemize mü-
saade etmiyorlar. Bunun da önüne 
geçmek için adımlarımız var. Apart-
manın 10. katında ya da plazanın 20. 
katındaki stüdyoların denetlenmesi 
noktasında da çok ciddi girişimleri-
miz olacak. 2025 yılında biraz daha 
sıkı denetimlerin olduğu, nitelikli ve 
doğru eğitimlerin yapıldığı yerler ola-
cak." Antalya'da düzenledikleri pila-
tes vize gelişim seminerine 700 katı-
lım sağlandığı bilgisini veren Çelen, 
2025 yılı için pilatesin yarışma tali-
matnamesini hazırlamayı planladık-
larını da sözlerine ekledi. AA

Cimnastikte "kayıt dışı" ve  
"merdiven altı" ile mücadele 

Milli yüzücü Kuzey Tunçelli, 
dünya üçüncüsü oldu 

Turkuvaz Medya Spor Zirvesi'nde 
ödüller sahiplerini buldu 

Türkiye Cimnastik 
Federasyonu Başkanı 

Suat Çelen, nitelikli 
ve doğru spor eğitimi 
adına "kayıt dışı yapı-
lanmalar" ve "merdi-

ven altı salonların" 
engellenmesi için gi-

rişimlerde bulunduk-
larını söyledi. 
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AB, 7 yapay zeka  
fabrikası kuracak 

TÜBA Uluslararası 
Akademi Ödülleri'nin 
kazananları açıklandı 

Yapay zeka destekli "MEBİ" platformundan yarım milyonu aşkın liseli yararlandı 

Avrupa'da süper bilgi işlem teknolojileri ve 
uygulamalarını geliştirmeyi hedefleyen Lük
semburg merkezli Avrupa Yüksek Perfor
manslı Hesaplama Ortaklık Girişimi (Euro 
HPC), AB'de inovasyonu artırmak üzere 
yapay zeka fabrikaları kuracak 7 konsorsiyu
mun belirlendiğini açıkladı. 

Açıklamada, "Euro HPC, gelecek yıl Avrupa 
genelinde konuşlandırılacak ilk Avrupa 
yapay zeka fabrikalarına ev sahipliği yapacak 
merkezleri seçti. Bu yapay zeka fabrikaları, 
Finlandiya, Almanya, Yunanistan, İtalya, Lük
semburg, İspanya ve İsveç'te olacak." ifadesi 
kullanıldı.Girişimle, gelişmiş yapay zeka 
modellerini eğitmek ve yapay zeka çözüm
lerini geliştirmek için Avrupa'da bir ekosis
tem kurulmasının hedeflendiği belirtildi. 

Açıklamada, "İlk yapay zeka fabrikaları, 
ulusal ve AB fonlarını bir araya getiren 1,5 
milyar avroluk yatırımı temsil edecek." 
değerlendirmesi yapıldı.Yatırımın yarısının 
AB'nin Dijital Avrupa ve Ufuk Avrupa pro
gramlarıyla fonlanacağı aktarılan açıkla
mada, yapay zeka fabrikalarının, Avrupa'nın 
önde gelen araştırma ve teknoloji merkez
lerinde yer alacağı bildirildi.Yapay zeka fab
rikalarına, İspanya'da Barselona Süper 
Bilgisayar Merkezi "BSC AIF", İtalya'da 
Bologna Tecnopolo "IT4LIA", Finlandiya'da 
Kajaani CSC "LUMI AIF", Lüksemburg'da Lux
Provide "MeluxinaAI", İsveç'te Linköping 
Üniversitesi "MIMER", Almanya'da Stuttgart 
Üniversitesi "HammerHAI", Yunanistan'da 
Atina GRNET "Pharos"un ev sahipliği ya
pacağının ifade edildiği açıklamada, 7 yapay 
zeka fabrikasının Euro HPC'ye üye 15 AB 
ülkesiyle 2 katılımcı ülkeyi de kapsadığı 
kaydedildi.Yapay zeka fabrikalarının, Avru
pa'nın bu alandaki kapasitesini yükselteceği 
vurgulanan açıklamada, fabrikaların, 2025
2026 döneminde konuşlandırılacağı da 
bildirildi. 

Açıklamada, Türkiye, Portekiz ve Ro
manya'nın Barselona'daki BSC AIF'e 
katıldığına işaret edildi. 

Bu arada, Türkiye, Euro HPC Ortak Gir
işimine 2019'da katılmıştı.(AA)

Akademiden yapılan açıklamaya göre, 
Cumhurbaşkanlığı himayesinde yürütülen ve 
dünyadaki bütün bilim insanlarına açık olan 
2024 yılı TÜBA Uluslararası Akademi Ödül
leri'ne üç kategoride 4 bilim insanı layık 
görüldü.Yerli ve yabancı hakem görüşleriyle 
alan komitelerinin değerlendirmesi sonu
cunda, "Fen ve Mühendislik Bilimleri" kate
gorisindeki ödül Nanyang Technological 
Üniversitesi Malzeme Bilimi Mühendisliği 
Bölümünden Prof. Dr. Zhichuan Jason Xu'ya 
verildi."Sağlık ve Yaşam Bilimleri" kate
gorisinde Hacettepe Üniversitesi Tıp Fakül
tesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. İbrahim 
Celalettin Haznedaroğlu, "Sosyal ve Beşeri 
Bilimler" kategorisinde de Budapeşte Eötvös 
Lorand Üniversitesi emekli Öğretim Üyesi 
Prof. Dr. Istvan Vasary ve Ankara Bilkent 
Üniversitesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Roland R. 
R. Smith ödül almaya hak kazandı. 

Üstün Başarılı Genç Bilim İnsanı (TÜBA
GEBİP) ödülüne 20 farklı üniversiteden 25 
üstün başarılı genç bilim insanı layık görüldü 
ve bugüne kadar söz konusu ödülü kazanan 
bilim insanı sayısı 669'a yükseldi. 

Bilimsel Telif Eser (TÜBATESEP) kate
gorisinde 7 eser ödüle değer bulunurken, 
bugüne kadar ödüllendirilen eser sayısı 245 
oldu.Ödüller için 18 Aralık'ta Cumhur
başkanlığı Külliyesi'nde tören düzenlenecek 
ve kazananlara ödülleri Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan tarafından tevdi edile
cek. 

 
"Her ödül sahibi TÜBA ailesinin  
bir parçası" 
Açıklamada görüşlerine yer verilen TÜBA 

Başkanı Prof. Dr. Muzaffer Şeker, kurumun 
Cumhuriyet'in 101. yılında çalışmalarını titiz
likle yürüttüğünü belirtti.Akademinin ödül 
programlarının gelenekselleştiğine dikkati 
çeken Şeker, "Ödüllerden bir tanesi 
dönüşümlü olarak üç kategori arasında 
Türkiye Cumhuriyeti vatandaşı veya 
Türkiye'yle ilgili, bağlantılı çalışmaları olan 
bilim insanlarına veriliyor. Her ödül sahibi 
TÜBA ailesinin bir parçası ve bilime dair, bil
imle ilişkili her başlık bizim için odak nok
tası. Ödülümüz dünyanın prestijli ödülleri 
arasında yer alıyor." ifadelerini kullandı. 
Şeker, bilim insanlarının Türkiye'de ve 

dünyada aldığı her ödülün, elde ettiği her 
başarının geleceğe dair umutları artırdığını 
bildirerek, "Nitelikli akademi ve bilim insanı 
için başat olan üniversite düzeyinde nitelikli 
bilimsel yayınları teşvik ettiğimiz ödüllere 
layık görülen eserlerdeki emeğin ardından 
gelen eserlere ışık tutması, adeta bir rehber 
olması amacımıza ulaştığımızın başka bir 
işaretidir." değerlendirmesinde 
bulundu.(AA)

Kocaeli'de Gebze Teknik 
Üniversitesi (GTÜ) bünyesindeki 
teknopark, geleceğin girişimci
leri ve mühendislerinin kariyer 
yolculuğunda emin adımlarla il
erlemelerine imkan sunuyor. 

 
Nitelikli iş gücüne katkı sun

mayı, verimlilik esaslı sistemler 
kurgulamayı, nihai ürün kalitesi 
ve standartlarını yükseltmeyi, 
yeniliklere öncülük etmeyi, 
teknoloji yoğun üretim ve gir
işimciliği desteklemeyi, küçük ve 
orta ölçekli işletmelerin ileri 
teknolojilere uyumunu sağla
mayı amaçlayan GTÜ Teknopark, 
2019 yılından bu yana faaliyet 
gösteriyor. 

 
GTÜ Teknopark, mühendislik 

öğrencilerine bünyesindeki 150 
firmada çalışma imkanının yanı 
sıra fiziki ve maddi desteklerle 
kendi işlerini kurmalarına 
yardımcı oluyor. 

Yaklaşık 120 öğrencinin sta
jyer ve girişimci olarak bulun
duğu teknopark, girişimci ve 
mühendis adaylarını iş hayatına 
hazırlıyor. 

 
GTÜ Teknopark, laboratuvar 

ve atölyeleri istifadesine sun
duğu öğrencilerin ulusal veya 
uluslararası teknik yarışmalara 
katılmalarına destek olmak için 
de çalışmalar yürütüyor. 

 
"Karşılıklı katkı söz 

konusu" 
GTÜ Teknopark Genel Müdürü 

Yusuf Çalık, AA muhabirine, 
akademisyenler ve öğrencilerle 
iç içe geçmiş çalışmalar yürüt
tüklerini söyledi. 

 
Bünyelerindeki firmaların 

öğrencilere hem altyapı hem de 
istihdam sağladığını aktaran 

Çalık, "Hocalarımız, fir
malarımızda danışmanlık 
hizmeti veriyor veya fir
malarımızla ortak projeler 
geliştiriyor. Toplam 150 fir
mamız bulunuyor. Bu fir
malarımızda 120 öğrencimiz şu 
anda kısmi zamanlı çalışıyor. 
Yaklaşık 15 öğrencimiz de idari 
binamızda teknopark süreçler
ine dair periyodik eğitimler 
alıyor." diye konuştu. 

Çalık, girişimci firmanın kuru
luşundan başlayarak her aşa
masına tanıklık eden 
öğrencilerin, mezun olmadan ya 
da olduktan sonra kolayca şir
ketlerini kurabildiğini anlatarak, 
şöyle devam etti: 

"Öğrencilerimize yer vermek
teyiz. Öğrencilere hem sanayicil
erle yürütülen ilişkilerde hem de 
girişimcilerle yaptıkları çalış
malarda ciddi bilgi aktarımı 
sağlanıyor. Firmalar da yeni nesil 
teknolojilere aşina, yaratıcı fikir

lere sahip gençlerin bilgi ve do
nanımından faydalanıyor. Fir
malarımız, öğrencilerimizin veya 
hocalarımızın katkılarıyla çok 
fazla yenilikçi projeleri de 
sunarak kendi iş hacimlerini 
genişletiyor." 

Öğrenciler, akademisyenler ve 
firmalar arasında karşılıklı 
katkının söz konusu olduğunu 
belirten Çalık, "Firmalarımız 
zaten üniversitenin teknik ve 
sosyal altyapısını kullanma 
imkanına sahip. Firmalarımız 
üniversitemizde tüm mühendis
lik fakülteleriyle iç içe çalışıyor." 
dedi. 

Çalık, öğrencilerin staj ya
parak tecrübe edindiğini dile ge
tirerek, "Burada kısmi zamanlı 
çalıştıklarında kendilerini o fir
maların bir parçası olarak 
görmeleri ve iş süreçlerinin de 
içerisinde olmaları dolayısıyla 
mezun olmadan önce iş hayatına 
atılmış oluyorlar. Bu da kendiler

ine mezun olduklarında iş bul
malarına, en uygun işi seçmeler
ine ciddi katkı sunuyor." 
değerlendirmesinde bulundu. 

 
"Burada kendimi çok iyi 

geliştirdim" 
Teknoparktaki gemi 

mühendislik firmasında staj 
yapan Gemi İnşaatı ve Gemi 
Makineleri Mühendisliği Bölümü 
öğrencisi Mustafa Şafak Ekre, 
teknopark aracılığıyla çalışmaya 
başladığını kaydetti. 

 
Teorik bilgileri sahada 

pekiştirmenin güzel bir deneyim 
olduğuna işaret eden Ekre, söz
lerini şöyle sürdürdü: 

"Çoğu arkadaşımdan 2 sene 
deneyimli olarak sektöre atıla
cağım. Bu durum tabii ki de beni 
birçok kişinin önüne geçirecek
tir. Bu nedenle teknopark yetk
ililerine de teşekkür ediyorum. 
Neleri bilmediğimi öğrenmek 

benim için daha faydalı oldu. 
Gerçekten mühendislik çok 
farklı. Derslerde de dersler 
dışında yaptığım işlerde de bana 
çok yardımları dokunuyor. Bu
rada kendimi çok iyi geliştirdim. 

Teknoparkta bu kadar bilgili 
insanların içinde olmak benim 
için çok güzel bir deneyim oldu. 
Burada arayıp bulamayacağınız 
bir firma yok. Buradaki firmalar 
her şeyle ilgileniyor. Boş zaman
larımızda buradaki diğer fir
maları da gezmek bizim için çok 
yararlı oluyor." 

GTÜ Makine Mühendisliği 
Bölümü öğrencisi Kadir Gören 
ise teknoloji yarışmalarına hazır
lanırken teknoparkın kendiler
ine atölye ve malzeme desteği 
sağladığını belirterek, ayrıca fir
maların desteğiyle girişim 
başlatabilmek için kendilerine 
vizyon oluşturabildiklerini söz
lerine ekledi.(AA)

MEB, Türkiye Yüzyılı Maarif 
Modeli kapsamında hazırlanan 
yeni müfredatla, sınıflarda farklı 
yeteneklere ve ilgilere sahip 
öğrencilere "farklılaştırılmış 
eğitim" yaklaşımını benimsedi. 
Yeni müfredatla getirilen "beceri 
temelli" eğitime geçişin kolay
laştırılması için yapay zeka 
teknolojilerine ağırlık verilerek 
Eğitim Bilişim Ağı'ndaki (EBA) 
içerikler zenginleştirildi. 

Bu doğrultuda "dijitalleşme" 
mesaisini artıran bakanlık, yeni
likçi, esnek, Yükseköğretim Ku
rumları Sınavı'na (YKS) hazırlık 
sürecini destekleyecek ve 

öğrenme süreçlerinin tamamen 
kişiselleştirilebildiği bireysel 
öğrenme platformu MEBİ'yi Milli 
Eğitim Bakanı Yusuf Tekin'in 
katılımıyla 21 Ekim'de düzenle
nen tanıtım programının ardın
dan lise öğrencilerinin erişimine 
açtı. 

AA muhabirinin bakanlıktan 
aldığı bilgiye göre, eğitimde fır
sat eşitliğini sağlama ve or
taöğretim kademesindeki tüm 
öğrencilere bulundukları yer ve 
koşullardan bağımsız eşit eğitim 
imkanlarının sunulması hede
fiyle tasarlanan MEBİ'den 
bugüne kadar 550 bin 107 

öğrenci yararlandı. 
 
MEBİ uygulaması 401 bin 

545 kez indirildi 
Öğrenciler için geniş video 

havuzu ve soru bankalarının 
yanı sıra konu özetleri, rehberlik 
videoları ve interaktif testlerin 
yer aldığı MEBİ'de 1036 ders an
latım videosu, 17 bin 97 
dakikadan oluşan videolu içerik, 
1036 konu özeti ve 61 bin 361 
soru bulunuyor. 

Yapay zekanın da etkin kul
lanıldığı platformda, sistem 
öğrencilerin öğrenme izlerini 
takip ediyor ve süreç içerisinde 

öğrencinin çalışma planını 
yeniden şekillendirmesini 
sağlıyor. 

 
Mobilden erişime uygun ol

masıyla öğrenme deneyiminin 
istenildiği zaman devam ettir
ilebilmesine olanak sağlayan 
MEBİ, 401 bin 545 kez indirildi. 

Kullanıcılarının yüzde 
54,3'ünün mobil cihazlardan, 
yüzde 37,5'inin masaüstü ciha
zlardan, yüzde 8,2'sinin ise 
tabletlerden erişim sağladığı 
platformda öğrenciler, toplam 19 
milyon 304 bin 179 soru çözdü. 

 

YKS denemeleri gelecek 
hazirana kadar sürecek 

MEBİ'de öğrencilerin üniver
site sınavında hedeflerine daha 
etkin ulaşabilmesi için YKS'ye il
işkin denemeler de yer alıyor. 

Bu kapsamda 21 Ekim'den bu 
yana Türkiye geneli düzenlenen 
YKS denemelerine 76 bin 580 
öğrenci katıldı. Denemeler, Hazi
ran 2025'e kadar devam edecek. 

Mezun öğrencilerin de kullan
abildiği bireysel öğrenme plat
formuna "mebi.eba.gov.tr" 
adresinden ve mobil uygulama 
marketlerinden 
erişilebiliyor.(AA)

Geleceğin girişimcileri ve mühendisleri 
GTÜ Teknopark'ta iş hayatına hazırlanıyor 
GTÜ Teknopark, mühendislik öğrencilerine bünyesindeki 150 firmada çalışma imkanının 

yanı sıra fiziki ve maddi desteklerle kendi işlerini kurmalarına yardımcı oluyor. 

Turkcell Genel Müdürü Koç: Girişimciler yapay zekayı mutlaka yol haritalarına eklemeli 
Türkiye Teknoloji Takımı Vakfı 

öncülüğünde, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı ile Cumhurbaşkanlığı 
Yatırım Ofisi yürütücülüğünde 
düzenlenen ve Anadolu Ajansının 
global iletişim ortaklığında gerçek
leştirilen "Take Off İstanbul" etkin
liği, İstanbul Fuar Merkezi'nde 
sürüyor. 

Etkinlikte konuşan Koç, değişen 
ve değişmeyen paradigmalarla 
birlikte yeni teknolojilerin sun
duğu olanaklara dikkati çekti. 

Sosyal medyada son dönemde 
öne çıkan "beyin çürümesi" (brain 
rot) kavramına atıfta bulunan Koç, 
bu kavramın Oxford tarafından 
"2024 Yılın Kelimesi" olarak 
seçildiğini anımsattı. 

Koç, "Beyin çürümesi, bireyin 
enerjisini ve beynini kalitesiz ve 
profesyonel olmayan içerik için 
tüketmesi anlamına geliyor. Bugün 
sosyal medyanın en büyük sorun
larından biri, bu tür içeriklere 
maruz kalmamız. Bu noktada, bir 
dijital sağlayıcı olarak Turkcell her 
zaman kaliteli içerikle ilerlemeye 
çalışıyor." ifadelerini kullandı. 

Hızla değişen dünyada bilgiye 
ve teknolojiye erişimin arttığını, 
her an her yerden bağlantıya 
ihtiyaç duyulduğunu vurgulayan 
Koç, bu durumun değerli içeriğe 
erişimi daha önemli hale ge
tirdiğini aktardı. 

 
2025'e kadar 500 milyar 

dolarlık yatırım, 2030'da 2 tri
lyon dolarlık pazar 

Koç, yapay zekanın küresel 
yatırımlar açısından taşıdığı 
öneme değinerek, 2025'e kadar 
500 milyar dolarlık küresel 
yatırımın yapay zeka teknolojiler
ine harcanacağını bildirdi. 

Bu rakamın 2030'da 2 trilyon 
dolara ulaşacağını kaydeden Koç, 
"Girişimciler için şunu söyleye
bilirim ki, yapay zekayı mutlaka 
yol haritanıza eklemeniz ve sis
temlerinizde kullanmanız 
gerekiyor." dedi. 

Bağlantı teknolojilerinin geldiği 
noktaya ilişkin konuşan Koç, daha 
önce yalnızca insanları birbirine 
bağlayan bağlantı teknolojilerinin 
artık insanları, makineleri ve her 
şeyi birbirine bağlayan bir yapıya 
evrildiğini ifade etti. 

Koç, "Şu an makineler insanlarla 
iletişim kuruyor. Ancak bir sonraki 
adım, makinelerin kendi ar
alarında iletişim kurması olacak. 
Bu, yeni bir çağın başlangıcı an
lamına geliyor. Herkese bağlantı 
sağlama döneminden, her şeye 
bağlantı sağlama dönemine geçiy
oruz." diye konuştu. 

Her şeye bağlantı sağlama döne
minin, pazarın sınırlarını genişlet
tiğini ve girişimciler için büyük 

fırsatlar sunduğunun altını çizen 
Koç, "Pazar giderek büyüyecek 
çünkü dünya çapında nüfus sınırlı. 
Ancak her şeye bağlantı sağlamaya 
başlarsak, pazar devasa hale gele
cek, büyüme fırsatları artacak ve 
girişimciler için harika fikirler or
taya çıkacak. Sonuç olarak, her 
şeye bağlantı sağlamamız gereke
cek." değerlendirmesinde bu
lundu. 

 
Girişimciler için değişmeyen 

paradigmalar 
Koç, girişimcilik ekosisteminde 

değişmeyen bazı paradigmaların 
da var olduğunu dile getirerek, 
şöyle devam etti: 

"Bir girişimci için yapay zeka ve 
bağlantı değişen paradigmalar 
olarak öne çıkıyor. Ama 
değişmeyen bir şey var, o da, bir 
fikrinizin olduğu o büyülü an. Bir 
girişimci ya da bir girişim için bu 
an her zaman var ve geçerlidir. Bir 
fikriniz varsa, o büyülü anın orada 
olması gerekir. Dijital teknolojil
erle çalışıyor olsanız bile, sosyal 
teknolojilerle veya sosyal alanda 
çalışıyor olsanız bile, o parlak an 
her zaman orada olacak. Başka bir 
şey daha var, bu parlak an ile bu 
fikri bir ürüne dönüştürmeniz 
gerekiyor. Bu noktada, insan 
davranışını dikkate almanız 
gerekiyor. Girişimci olarak bir 

ürün inşa etmek ya da bir şey üret
mek istiyorsanız, insan 
davranışının nasıl olacağını 
dikkate almalısınız." 
İnsan davranışında hiç 

değişmeyen 5 temel güdüye deği
nen Koç, girişimcilerin insan 
davranışlarını anlamayı sağlaya
cak bu güdüleri dikkate almadan 
başarılı bir ürün veya hizmet 
geliştiremeyeceği yorumunda bu
lundu.Koç, bu güdüler arasında in
sanların güç ve kazanma arzusu 
olan "edinme güdüsü", kendini 
değerli hissetme ihtiyacı olan "bağ 
kurma motivasyonu", yeni şeyler 
öğrenme merakı olarak tanım
lanan "öğrenme motivasyonu", in
sanların sevdiklerini ve 
değerlerini koruma isteği olan 
"savunma motivasyonu" ve yeni 
duygusal deneyimler arama çabası 
olan "duygusal itici güç" yer 
aldığını kaydetti. 

Girişimcilerin bireysel başarıya 
odaklanmaktan çok bir ekiple 
çalışmaları gerektiğini vurgulayan 
Koç, "Başarılı olmak istiyorsanız, 
her zaman bir ekibiniz olmalıdır. 
Yalnız bir yıldız değil, bir takım 
arıyoruz. Başarıya ulaşmak için bir 
ekip olmanız ve birlikte çalışmanız 
gerekiyor." ifadelerini kullandı. 

 
Yapay zeka için ağlar, ağlar 

için yapay zeka 

Koç, büyük miktarda veri gerek
tiren yapay zeka sistemlerinin etk
ili bir şekilde çalışabilmesi için 
güçlü bir ağ altyapısına ihtiyaç 
olduğu bilgisini paylaşarak, şunları 
söyledi: 

"Bu veriler ağlara ak
tarıldığında, fil akışı etkisi yaratır. 
Bir filin hareket ettiğini hiç 
gördünüz mü? Fil hareket et
tiğinde, geçtiği yolu tamamen kap
atır ve her şeyi durdurur. İşte bu 
yüzden, sisteminizde bu tür bir fil 
hissi yaşamamak için ağları, opti
mizasyonu sağlayacak algorit
malarla desteklemeniz gerekir. Bu 
nedenle, AI (yapay zeka) için ağlar 
(networks for AI) konsepti son 
derece önemlidir." 

 
"5G yeni fırsatlar sunacak" 
Koç, 5G teknolojisinin yeni 

gereksinimler getireceğini ve 2026 
itibarıyla Türkiye'de 5G teknoloji
sine geçileceğini söyledi. 

Turkcell'in bu kapsamda ağ 
altyapısını yapay zekanın 
gereksinimlerine uygun şekilde 
geliştirdiğine işaret eden Koç, 
"4G'nin yeni gereksinimleri 
olduğu gibi, 5G'nin de olacak. 
2026 yılında Türkiye'de 5G 
teknolojisine kavuşmayı umuy
oruz ve Turkcell, Türkiye'ye en iyi 
ve en kaliteli 5G'yi getirecek." şek
linde konuştu. (AA)
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